
 وزیر جهاد کشاورزی گفت: در همه دنیا یارانه به 
بخش کشــاورزی تعلق می گیرد، اما ما یارانه را به 
واردکننده اختصاص دادیم که امر موضوع باعث 
شد بهره وری در بخش کشــاورزی از بین برود و 

دستیابی به آن اهمیتی نداشته باشد.
 »سید جواد ســاداتی نژاد« در همایش ملی بهره 
وری ایران که با حضور »میثم لطیفی« به ســمت 
معاون رئیس جمهور و ربیس سازمان امور اداری 
استخدامی که در دانشــگاه علم و صنعت برگزار 
شــده بود، افزود: طرح مردمی ســازی یارانه ها، 
انقلابی در صنعت دام و طیور اســت به طوری که 
بیشــترین منفعت مربوط به بخش کشــاورزی 
خواهد بود.وزیر جهاد کشــاورزی اظهار داشت: 
بخش کشــاورزی در تمامی دنیا یک بخش یارانه 
بگیر اســت، زیرا ارزش افزوده این بخش نسبت 
به صنعت پایین تر اســت؛ بنابرایــن اگر دولت ها 
کســری ارزش افــزوده در بخش کشــاورزی را 
تامین نکنند، غذایی تولید نمی شــود، زیرا منافع 
حوزه های صنعتی دیگر بالاتر اســت که دولت ها 
کســری ارزش افزوده را بــا حمایت های مالیاتی 
و تســهیلاتی در دنیا جبران می کنند تا با مابقی 

حوزه ها هم سنگ شود.

ارز۴۲۰۰تومانیرابهواردکنندهمیدادیم!
وی تصریح کرد: در جهان یارانه بــه حلقه اول یا 
آخر )تولیدکننده یا مصرف کننــده( و یا در طول 
زنجیره اختصاص می یابد، اما ما ارز ۴۲۰۰ تومانی 
را بــه واردکننده می دادیم که تجربــه آن در دنیا 

وجود ندارد.
ســاداتی نــژاد اادامــه داد: این بدان معناســت 
که یارانــه بخش کشــاورزی بــه واردکننده ای 
اختصاص یافته که  ۹ میلیون تن ذرت، ۵ میلیون 

تن کنجاله ســویا و ۴ میلیون تن جو را وارد کشور 
کرده است؛ نتیجه این شــد که بهره وری در این 
صنعت خشــکید. اکنون نرخ یک کیلوگرم ذرت 
۱۱ هزار و ۳۰۰ تومــان اســت درحالی که ما به 
قیمــت ۱۹۰۰ تومان بــه تولیدکننــده عرضه 
کردیــم؛ بنابرایــن در ایــن بخش نمی تــوان از 

بهره وری صحبت کرد.
وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: در دنیا برای تولید 
یک کیلوگرم مــرغ ۱٫۶ کیلوگــرم دان )نهاده( 
مصرف می شــود، اما در کشــور ما ۲٫۱ گیلوگرم 
مصرف می شــود زیرا یارانه را در جایی پرداخت 
می کردیم که بهره وری را از بین برد و  دســتیابی 
به آن اهمیتی نداشت.در واقع با این اقدام صنعت 
دام و طیور را به سمت عدم بهره وری سوق دادیم 
و خروجی این کار اتفاقات بزرگ دیگری همچون 

تغییر کاربری اراضی کشاورزی است.

همهکشورهایدرحالذخیرهسازیمواد
غذاییهستند

ساداتی نژاد گفت: در دنیای امروز شرایط خاصی 
پیش آمده، ماننــد جنگ اوکراین و روســیه که 
حوزه غذا جهــان را با چالش روبرو کرده اســت، 
به طوری که  امنیت غذایی تقریباً در همه جوامع، 
دولت هــا و اجلاس ها به یکــی از موضوعات قابل 

بحث تبدیل شده است.
وی اضافه کرد: در جوامع امروز یکی از مؤلفه های  
مهم اقتدار )امنیت( غذایی اســت، شاید تا چند 
سال گذشــته به امنیت غذایی می پرداختند، اما 
اکنون این موضوع به قدرت غذایی تبدیل شــد. 
امروز کشــورها به دنبال قــدرت و اقتدار غذایی 
هستند. تقریباً اتفاقات جهانی در سال های اخیر 
نشان داده که اقتدار غذایی کمتر از اقتدار نظامی 

نیســت و یا هم پای هم و در برخی مواقع مهم تر 
اســت؛ کمااینکه اکنون اتفاقات دنیا مثل جنگ 

اوکراین همین را نشان می دهد.
وزیر جهــاد کشــاورزی گفــت: اکنــون همه 
کشــورهای به دنبال تامین و ذخیره سازی مواد 
غذایی هســتند و  افزایش سرســام آور قیمت ها 
در دنیا چالش دولت هاســت و نگرانی هایی ایجاد 
کرده اســت. موضوع غذا را باید در کشاورزی پیدا 
کنیم؛ واقعیت این است که برای تامین غذا راهی 
به جز رفتن به سمت یک تحول بنیادی و جهادی 
نداریم.ســاداتی نژاد اضافه کرد: وقتی ســخن از 
پایین بودن بهره وری می شــود، عموماً به ســراغ 
بخش کشــاورزی می آیند، البته اعــداد و آمارها 
نشان می دهد که رشد بهره وری بخش کشاورزی 
از خدمات و صنعت جلوتر بوده است، زیرا در حوزه 
ترویج در ســال های گذشته تلاش زیادی صورت 
انجام شده اســت، اما به طورکلی وقتی بخواهیم 
عدد بهره وری را اعلام کنیم در کشــور زود سراغ 
کشــاورزی می آیند، زیرا در این حوزه کار زیادی 

در بخش بهره وری و علمی انجام نشده است.
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وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در مجموع برای ۷۳ میلیون و سیصد 

هزار نفر در دور اول براساس اسناد و مدارک یارانه واریز شده است.
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وزیر نیرو با تشریح جزئیات مشوق های وزرات نیرو برای کاهش مصرف برق، گفت: 
از ابتدای خردادماه، مشترکان به ازای هر کیلووات ساعت کاهش مصرف، ۵ برابر 
تعرفه برق هر کیلووات یعنی معادل ۵۰۰ تومان پاداش می گیرند

 فراخوان مناقصه عمومی همزمان 
با ارزیابی کیفی فشرده یک مرحله ای

خرید اتصالات فولادی تقاضای شماره 00330044

شــرکت گاز اســتان البرز در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی  مناقصه به شماره 
نیاز درســامانه ستاد )2001001402000032( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی) 

دولت ( برگزار نماید. 
مبلغ برآورد اولیه  13،095،000،000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:  مطابق آییننامه تضمین معاملات دولتی به شماره 
123402/ت50659 هـ تاریخ 1394/09/22 به مبلغ  654،750،000 ریال

 آخرین زمان مهلت دریافت اسناد توسط مناقصه گر در سایت تا ساعت16:00روز شنبه 
1401/03 /07

         آخرین زمان بارگذاری اسناد توســط مناقصه گر در سایت تا ساعت 16:00روز 
یکشنبه  22/ 1401/03

 زمان بازگشایی پاکت ها )ازطریق سامانه ستاد(  

گشایش پاکت »الف، ب ، ج«: ساعت:  9:00 روز یکشنبه تاریخ  29/ 1401/03
شرایط مناقصه گر: -1ارائه تاییدیه وزارت نفت 

2- تاییدیه سامانه توانیران در خصوص اقلام موضوع مناقصه توسط تولیدکنندگان الزامی 
بوده و تامین کنندگان از تولید کنندگانی  که در سامانه توانیران ثبت نام نموده اند می توانند 
نســبت به تامین کالا اقدام نمایند و تاییدیه ســامانه توانیران مربوط به تولید کننده مزبور 

را ارائه نمایند
 آدرس: اســتان البرز، کرج، میدان طالقانی، بلوارتعاون، خیابان فرهنگ ، روبروی تربیت 6، 

شرکت گاز استان البرز،امورپیمان ها
تلفن: 34187144-026    نمابر: 026-32520868

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/01
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/02

 نوبت دوم

 شرکت گاز استان البرز

شناسه آگهی: 1319693 شرکت گاز استان البرز
شرکت ملی گاز ایران

آگهی مناقصه عمومی
شهرداری پرند به استناد مجوز شماره 01232 مورخ 1401/02/24 صادره از شورای اسلامی شهر پرند؛ در نظر دارد اجرای 
پروژه درزگیری و لکه گیری آسفالت معابر شهر پرند را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران دارای حداقل رتبه پنج رشته 

راه و باند از سازمان مدیریت و برنامه ریزی و با شرایط ذیل واگذار نماید.

 ١- موضوع مناقصه: درزگیری و لکه گیری آسفالت شهر پرند 
از محل اعتبارات داخلی بر اســاس فهرست بهای راه و باند  

 1401
 2- محل اجراء پروژه : معابر سطح شهر پرند

 3- مدت زمان اجرا: شش ماه 
 4-مبلغ اعتبار: 40.000.000.000 )چهل میلیارد ریال(

 ۵- مهلت و محل توزیع و عودت اسناد: محل دریافت اسناد 
واحد امور پیمانهای شهرداری پرند می باشد. مهلت فروش و 
توزیع اســتاد به مدت 10 روز از تاریخ درج آگهی نوبت دوم 
از روز دوشــنبه مورخ 1401/03/02 لغایت پایان ســاعت 
اداری روز پنجشنبه مورخ 1401/03/12 می باشد و مهلت 
تحویل و عودت اســناد به شهرداری، پایان ساعت اداری روز 

پنجشنبه مورخ 1401/03/12 می باشد.
2.000.000.000 )دو  ۶-مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:   

میلیارد ریال (
 ۷-محل و تاریخ گشایش پاکات پیشنهاد قیمت: بازگشایی پاکات 
روز دوشنبه مورخ 1401/03/16 در شهرداری پرند می باشد.

 ۸- شــهرداری در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات مختار 
است.

 ۹- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
 ۱0- هزینه دریافت اســناد مناقصه 1.300.000 ریال می 

باشد.
 ۱۱- ارائــه معرفی نامــه و تصویر گواهینامــه صلاحیت در 
رشــته های مورد نیاز و تصویر آخرین تغییرات شرکت جهت 

دریافت اسناد الزامی است. 
لازم به ذکر اســت در صورت عدم تمایل نفرات اول و دوم 
و سوم برنده در مناقصه جهت انعقاد قرارداد سپرده ایشان 
به نفع شهرداری ضبط خواهد شد، اطلاعات تکمیلی در اسناد 
مناقصه ذکر گردیده و متقاضیــان می توانند جهت دریافت 
اسناد مناقصه به آدرس: کیلومتر 30 اتوبان تهران - ساوه ، 
شهر جدید پرند ، میدان بصیرت ساختمان شهرداری مراجعه 

نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/26
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/02

حمیدرضا اله یاری، شهرداری پرند

 نوبت دوم

 فراخوان مناقصه عمومی همزمان 
با ارزیابی کیفی فشرده یک مرحله ای

خرید اتصالات فولادی تقاضای شماره 00330044

شــرکت گاز اســتان البرز در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی  مناقصه به شماره 
نیاز درســامانه ستاد )2001001402000032( را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی) 

دولت ( برگزار نماید. 
مبلغ برآورد اولیه  13،095،000،000 ریال

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:  مطابق آییننامه تضمین معاملات دولتی به شماره 
123402/ت50659 هـ تاریخ 1394/09/22 به مبلغ  654،750،000 ریال

 آخرین زمان مهلت دریافت اسناد توسط مناقصه گر در سایت تا ساعت16:00روز شنبه 
1401/03 /07

         آخرین زمان بارگذاری اسناد توســط مناقصه گر در سایت تا ساعت 16:00روز 
یکشنبه  22/ 1401/03

 زمان بازگشایی پاکت ها )ازطریق سامانه ستاد(  

گشایش پاکت »الف، ب ، ج«: ساعت:  9:00 روز یکشنبه تاریخ  29/ 1401/03
شرایط مناقصه گر: -1ارائه تاییدیه وزارت نفت 

2- تاییدیه سامانه توانیران در خصوص اقلام موضوع مناقصه توسط تولیدکنندگان الزامی 
بوده و تامین کنندگان از تولید کنندگانی  که در سامانه توانیران ثبت نام نموده اند می توانند 
نســبت به تامین کالا اقدام نمایند و تاییدیه ســامانه توانیران مربوط به تولید کننده مزبور 

را ارائه نمایند
 آدرس: اســتان البرز، کرج، میدان طالقانی، بلوارتعاون، خیابان فرهنگ ، روبروی تربیت 6، 

شرکت گاز استان البرز،امورپیمان ها
تلفن: 34187144-026    نمابر: 026-32520868

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/01
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/02

 نوبت دوم

 شرکت گاز استان البرز

شناسه آگهی: 1319693 شرکت گاز استان البرز
شرکت ملی گاز ایران

آگهی مناقصه عمومی
شهرداری پرند به استناد مجوز شماره 01232 مورخ 1401/02/24 صادره از شورای اسلامی شهر پرند؛ در نظر دارد اجرای 
پروژه درزگیری و لکه گیری آسفالت معابر شهر پرند را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران دارای حداقل رتبه پنج رشته 

راه و باند از سازمان مدیریت و برنامه ریزی و با شرایط ذیل واگذار نماید.

 ١- موضوع مناقصه: درزگیری و لکه گیری آسفالت شهر پرند 
از محل اعتبارات داخلی بر اســاس فهرست بهای راه و باند  

 1401
 2- محل اجراء پروژه : معابر سطح شهر پرند

 3- مدت زمان اجرا: شش ماه 
 4-مبلغ اعتبار: 40.000.000.000 )چهل میلیارد ریال(

 ۵- مهلت و محل توزیع و عودت اسناد: محل دریافت اسناد 
واحد امور پیمانهای شهرداری پرند می باشد. مهلت فروش و 
توزیع اســتاد به مدت 10 روز از تاریخ درج آگهی نوبت دوم 
از روز دوشــنبه مورخ 1401/03/02 لغایت پایان ســاعت 
اداری روز پنجشنبه مورخ 1401/03/12 می باشد و مهلت 
تحویل و عودت اســناد به شهرداری، پایان ساعت اداری روز 

پنجشنبه مورخ 1401/03/12 می باشد.
2.000.000.000 )دو  ۶-مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:   

میلیارد ریال (
 ۷-محل و تاریخ گشایش پاکات پیشنهاد قیمت: بازگشایی پاکات 
روز دوشنبه مورخ 1401/03/16 در شهرداری پرند می باشد.

 ۸- شــهرداری در قبول یا رد هر یک از پیشنهادات مختار 
است.

 ۹- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
 ۱0- هزینه دریافت اســناد مناقصه 1.300.000 ریال می 

باشد.
 ۱۱- ارائــه معرفی نامــه و تصویر گواهینامــه صلاحیت در 
رشــته های مورد نیاز و تصویر آخرین تغییرات شرکت جهت 

دریافت اسناد الزامی است. 
لازم به ذکر اســت در صورت عدم تمایل نفرات اول و دوم 
و سوم برنده در مناقصه جهت انعقاد قرارداد سپرده ایشان 
به نفع شهرداری ضبط خواهد شد، اطلاعات تکمیلی در اسناد 
مناقصه ذکر گردیده و متقاضیــان می توانند جهت دریافت 
اسناد مناقصه به آدرس: کیلومتر 30 اتوبان تهران - ساوه ، 
شهر جدید پرند ، میدان بصیرت ساختمان شهرداری مراجعه 

نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/26
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/02

حمیدرضا اله یاری، شهرداری پرند

 نوبت دوم
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الگویدانشگاهدرسندالگویاسلامی
ایرانیپیشرفت

محمدشریفشریفزاده  دانشــگاه ها یکی از کنش گران اصلی برای 
تحقق الگوی اســلامی ایرانی پیشــرفت به شــمار می روند. این مهم 
می طلبد که دانشــگاه ها با در نظر گرفتن ملاحظات برآمده از این الگو، 
خود طرحی را برای تعالــی پی ریزی کنند و در ایــن طرح، مختصات 
پیشرفت اســلامی ایرانی را بازتاب دهند. بر این اساس، دانشگاه علوم 
کشــاورزی و منابع طبیعی گرگان بر پایه تجربه و دســتاورد ارزشمند 
برآمده از برنامه ریــزی راهبردی )۱۳۹۵-۱۴۰۰( و نیز تدوین ســند 
دانشگاه کارآفرین، نســبت به تدوین نخســتین آینده نگاشت تعالی 

دانشگاه در چشم انداز ۱۴۲۵ اقدام کرد.
این ســند، نه یــک مقصد معین یــا مجموعــه ای از اهــداف کمی از 
پیش تعیین شده قطعیت نگر، بلکه مجموعه ای بهم پیوسته و زنجیره وار 
از ارزش ها، جهت گیری های راهبردی و ســازوکارهای اجرایی متناظر 
بر پایه درکی سیستمی از وضعیت دانشــگاه، به عنوان یک زیست بوم 
نوآوری را ترســیم می کنــد و چارچوبــی را برای تدویــن برنامه های 
عملیاتی، پایش و بازنگری جهت گیری های راهبردی در مســیر تعالی 
بدســت می دهد. هرگونه تحول خواهی و تعالی جویــی، مفروضات و 
ملزومات خاص خود را چه در سطح دانشگاه و چه در سطحی فراتر، در 
کلیت نظام حکمرانی آموزش عالی می طلبد که در این سند هم به اهم 

آنها اشاره شده است.
در دانشــگاه ارزش آفرین که برآیند تحولات چندنسلی دانشگاه های 
آموزش محور، پژوهش محــور و کارآفرین اســت، زنجیره پیوســته 
نوآفرینی )از طریق آموزش به منظور پرورش نیروی انســانی خلاق و 
نوآور و پژوهش با هدف تولید دانش و فناوری نو(، خودآفرینی )از طریق 
کارآفرینی، سرمایه گذاری دانشــگاهی، تجاری سازی دانش و فناوری 
و نظایر آن( و بازآفرینی )از طریق تعامل با جامعه و ســایر کنشگران در 
زیســت بوم نوآوری و بهره گیری از بازخوردهای حاصله برای تعدیل و 
تغییر فرآیندها، ســازوکارهای جذب درونداد و کمیت و کیفیت و تنوع 

بروندادها( به صورت پیوسته جاری است.
در تدوین آینده نگاشت تعالی دانشگاه علوم کشاورزی و منابع طبیعی 
گرگان تلاش شده است تا مجموعه ای از این اســناد راهبرانه، از جمله 
بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، سند الگوی اســلامی ایرانی پیشرفت، 
سند دانشگاه اسلامی، سیاســت های کلی علم و فناوری، نقشه جامع 
علمی، طرح آمایش آموزش عالی،  سیاست ها و ضوابط اجرایی آمایش 
آموزش عالی، سند راهبردی کشور در امور نخبگان و موارد دیگری مد 

نظر قرار گیرد.
گفتنی است، وجود اسناد بالادستی همانند سند الگوی اسلامی ایرانی 
پیشــرفت  و نظایر آن از یک ســو و وجود ظرفیت های سیاست گذاری 
و آینده پژوهی در هر یک از دانشــگاه ها از دیگر ســو، می تواند ظرفیت 
ارزشمندی برای طراحی الگوهای حکمرانی تعالی دانشگاهی متناسب 
با مقتضیات هر دانشــگاه در پیوندی با زیســت بوم اجتماعی پیرامون 

باشد.
 تلاش صــورت گرفته برای تدوین آینده نگاشــت تعالی دانشــگاه که 
بخش هایی از آن در این نوشتار بیان شد، مصداق بهره گیری از ظرفیت 
مزبور است. زمینه شکل گیری این سند، تلاش برای تکامل ساختاری 
و کارکردی همه جانبه و متوازن در قالب گــذاری ارگانیک و برنامه مند 
)مبتنی بر اسناد برنامه های راهبردی و دانشگاه کارآفرین( در راستای 
الگوی دانشــگاه ارزش آفرین برای خلق ارزش مبتنــی بر یکپارچگی 
تحقیق و فناوری با بافتار اجتماعی پیرامونی و شبکه ســازی برای خلق 

اجتماعی ارزش بوده است.
در این الگو، برایش، استقرار و تکامل زیست بوم ارزش آفرینی اجتماعی 
مبتنی بر دانشــگاه، بهره برداری از دانش و فناوری برآمده از تحقیقات 
به عنوان یک منبع ارزشمند برای پیشــبرد نوآوری، تغذیه کارآفرینی 
نیــز از فرصت های نوآوری مبتنــی بر دانش برآمــده از تحقیقات و در 
کل، هم افزایی ســه جریان پژوهش، نــوآوری و کارآفرینــی مد نظر 
است. هر چند این ســند از ابتدا برای تعالی یک زیست بوم دانشگاهی 
معین، تدوین شده است، اما با راهبری دبیرخانه الگوی اسلامی ایرانی 
پیشــرفت و بازتاب مختصات کلی نظام آموزش عالی کشور، بویژه در 
حوزه کشــاورزی و منابع طبیعی، به عنوان یک دستورکار تعالی نظام 
آموزش عالی کشــاورزی و منابع طبیعی کشــور ذیل الگوی اسلامی 

ایرانی پیشرفت بازترسیم و پیگیری شود.

مخبردردیداربامعاوننخستوزیرقزاقستان:
گشایشهایبسیارخوبیدرروابطایران

وقزاقستانشکلگرفتهاست
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به گشــایش ها اخیر در روابط ایران و 
قزاقستان گفت: افزایش روابط تجاری و اقتصادی بین دو کشور نشانگر 

اراده جدی و خوب در گسترش و تعمیق همکاری های فیمابین است.
 محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور در دیدار با »بخیت سلطان اف« 
معاون نخست وزیر و وزیر تجارت و همگرایی قزاقستان با تاکید براینکه 
باید هر چه سریع تر موانع و مشکلات موجود بر سر راه تعمیق همکاریها 
بین دو کشور برطرف شود، خاطر نشــان کرد: فعالیت و همکاری های 
متقابل بخش خصوصی و تجار ایران و قزاقستان می تواند نقش اساسی 

در بالا بردن حجم روابط تجاری و اقتصادی ایفا کند.
مخبر با اشــاره به اینکه گشــایش های بســیار خوبــی در روابط بین 
جمهوری اسلامی ایران و جمهوری قزاقستان در دولت سیزدهم شکل 
گرفته اســت، تصریح کرد: افزایش روابط تجــاری و اقتصادی بین دو 
کشور نشانگر اراده جدی و خوب در گســترش و تعمیق همکاری های 

فیمابین است.
معاون اول رئیس جمهور بر توســعه روابط بانکی و مالی، حمل و نقل، 
کشــت فرا ســرزمینی و بنادر جمهوری اســلامی ایران با جمهوری 
قزاقستان تاکید کرد و افزود: دو کشــور توانایی دارند تا در زمینه تامین 
امنیت غذایی و حمل و نقــل تبدیل به یک هاب منطقه ای شــوند که 
گسترش همکاری های گمرکی و افزایش حجم صادرات و واردات بین 
دو کشور می تواند نقطه شروع خوبی برای رسیدن به این هدف و روابط 

دراز مدت شود.
وی افزود: باید نمایشگاه های تجاری و معرفی دستاوردها و محصولات 
ایرانی و قزاقستانی در راستای گسترش همکاری های بخش خصوصی 

و تجار دو کشور هر چه زودتر راه اندازی شود.
بخیت ســلطان اف معاون نخســت وزیر و وزیر تجــارت و همگرایی 
قزاقســتان نیز در ایــن دیدار با اســتقبال از سیاســت خارجی دولت 
ســیزدهم مبنی بر گســترش روابط با همســایگان با حفظ حســن 
همجواری تاکید کرد: گســترش روابط سیاسی و اقتصادی و همچنین 
افزایش چشــمگیر حجم تجارت در ســه ماهه اول ســال جاری بین 
دولت های جمهوری اســلامی ایران و قزاقســتان نشــان می دهد که 

اهداف و راهبردهای دو کشور بر یکدیگر منطبق شده است.
رییس کمیســیون همکاری های مشــترک ایران و قزاقســتان گفت: 
امیدواریم در ســفر رســمی رییس جمهور قزاقســتان به جمهوری 
اسلامی ایران تصمیمات خوب اتخاذ شده در چند ماه گذشته در قالب 

تفاهم نامه های همکاری مشترک اجرایی شود.
وی خاطر نشان کرد: آمادگی داریم با برگزاری نمایشگاه ها و همچنین 
گردهمایی های تجاری و اقتصادی بین فعالان اقتصادی دو کشــور در 
راســتای ایجاد اتاق بازرگانی مشــترک بین جمهوری اسلامی ایران و 

جمهوری قزاقستان گام های عملیاتی برداریم.

یادداشت

تریبون

 عضو مجلس خبــرگان رهبری گفت: مردم ســتون 
نظام مدیریت نظام اســلامی هســتند و پیوند امت و 
امامت و حل مســائل حکمرانی با در صحنه بودن ملت 

امکان پذیر است.
آیــت الله »عباس کعبــی« روز یکشــنبه در همایش 
تخصصی »جریان حلقه های میانی؛ پیشران حکمرانی 
مردمی« که با میزبانی مرکز بررســی های استراتژیک 
ریاست جمهوری در ساختمان کوثر برگزار شد، گفت: 
بحث حکمرانی مردمی و جریان های حلقه های میانی 

مبنای دینی و فقهی روشنی دارد.
وی ادامــه داد: تفــاوت بنیادین دموکراســی لیبرال 
و مردم ســالاری اســلامی در این نقطه اســت که در 
دموکراســی لیبرال بعد از انتخابات مردم از حکمرانی 
حذف می شوند و حکمرانی دســت حزب حاکم است 
و برخلاف مردم ســالاری اســلامی که دولــت بعد از 
انتخابات با مردم شــروع می شــود و مردم به شــکل 

ســازمان یافته در همه اعمال حکمرانی به 
دولت کمک و مســاعدت می کننــد، مردم 

نقش محوری در اداره امور ندارند.
عضو جامعه مدرســین حوزه علمیــه قم با 
تأکید بر شناســایی و ساماندهی تشکل های 
مردم نهــاد، اظهار داشــت: از ظرفیت های 
مردم باید اســتفاده کرد و آنهــا را به میدان 

آورد و به تعبیر امام راحل مردم در صحنه حضور یابند.
وی با بیان اینکه مــردم باید در حل مســائل بنیادین 
نظــام اســلامی نقش داشــته باشــند، با اســتناد با 
نهج البلاغه گفت: همان طور که نماز ستون دین است، 
مردم و جامعه ستون مدیریت جامعه اسلامی هستند؛ 
پس مدیریت جامعه اســلامی بدون حضور فعال مردم 
در حل مســائل، ناقص می ماند و مردم ســتون نظام 

مدیریت نظام اسلامی هستند.
آیت الله کعبی یادآور شــد: پیوند امت و امامت در سایه 

ســاماندهی مردم در امور مدیریتی در قالب 
مشورت، کارشناسی و اندیشه ورزی محقق 
می شــود و پیوند امت و امامت و مشــارکت 
عمومی و حل مســائل حکمرانی با در صحنه 

بودن ملت امکان پذیر است.
نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان 
رهبری، یکی از واجبات سیاسی و اجتماعی 
بنیادین هر مسلمان را مشــارکت در ساخت جامعه و 
ایفای نقش ســازنده در این خصوص  دانســت و گفت: 
معیارها، ضوابــط و ملاک حضور مــردم در صحنه ها 
بسیار مهم است و مطالبه گری نباید به آنارشیسم، هرج 
و مرج و جریــان انحرافی به نــام عدالت گرایی و به نام 

حلقه های میانی منجر شود.
وی با طرح این ســؤال که چه کنیم مطالبات مردمی 
به انحراف و بی نظمی کشیده نشــود؟، چند شاخص 
در این زمینه برشــمرد و گفت: در اینجــا مبانی دینی 

وجود دارد و مبنای ساماندهی برای حل مسائل کلان، 
عنصر ولایت اســت که شــاخص پایه ای نظم بخشی 

مطالبه گری مردمی است.
آیت الله کعبــی افــزود: شــاخص دوم در مطالبات و 
ســاماندهی حضور فعال مردم، حفظ نظــام و تقویت 
نظام اســلامی برای حــل مطالبات مردم و شــاخص 
سوم هم رعایت مســائل عمومی و جلوگیری از مفاسد 
عمومی است که توسط شــورای اندیشه ورز حلقه های 

میانی باید انجام شود.
عضو جامعه مدرســین حوزه علمیه قم سیاست های 
کلی نظــام را شــاخص بعَدی دانســت و ادامــه داد: 
سیاســت های عمومی باید به فرهنگ عمومی تبدیل 
شــود که به عنوان نمونه می توان به مســأله جمعیت  

اشاره کرد.
وی در پایان، تبیین، گفتمان ســازی و جریان ســازی 

ملی را پیش نیاز مطالبات حلقه های میانی عنوان کرد.

سخنگوی فراکسیون انقلاب اســلامی مجلس گفت: 
امروز نــادران به صورت رســمی و طی نامــه ای برای 
انتخابات ریاست مجلس اعلام کاندیداتوری کرد.ولی 
اسماعیلی، با اشــاره به انتخابات هیئت رئیسه مجلس 
شورای اسلامی، اظهار داشــت: ثبت نام کاندیداهای 

انتخابات هیئت رئیســه مجلس شــورای اسلامی در 
فراکســیون انقلاب اســلامی آغاز شــده و کاندیداها 
می توانند تا عصر  امروز اسامی خود را به ما اعلام کنند.

وی افزود: عصر سه شنبه نیز مجمع عمومی فراکسیون 
انقلابی مجلس تشــکیل جلســه می دهــد و نتیجه 

رأی گیری درباره گزینه های هیئت رئیسه مجلس در 
مجمع عمومی، صبح چهارشنبه در اختیار صحن علنی 
مجلس قرار می گیرد.امیدوارم کســانی که رأی لازم 
را برای انتخابات هیئت رئیســه مجلس در فراکسیون 
انقلاب اسلامی نمی آورند، به تعهد خود پایبند باشند 

و دیگر در صحن علنی مجلس بــرای انتخابات هیئت 
رئیســه کاندیدا نشوند.اســماعیلی بیان کرد: الیاس 
نــادران به صورت رســمی اعلام کاندیداتــوری کرد. 
محمدباقر قالیباف هم برای حضور در انتخابات ریاست 

مجلس اعلام آمادگی کرده است.

خبرگان

مجلس

خریدار مدیــرکل خلیج فــارس وزارت 
امورخارجه گفت:همچنان گام های بلندتری 
برای توسعه مناســبات ایران و خلیج فارس 
آماده اســت و ما بر این همکاری تاکید کرده 
و معتقدیــم بحث هــای مهم منطقــه ای با 
گفت وگوهای سیاسی و راه حل های سیاسی 
باید همراه باشــد.علیرضا عنایتی، مدیرکل 
خلیج فــارس وزارت امورخارجــه، در مورد 
ســفر رئیس جمهور به عمان گفت: سالی که 
گذشت شاهد موفقیت های زیادی در حوزه 
پیرامونی منطقه خلیج فارس بودیم، به طور 
مثال، گفت وگوهای ایران و عربستان به طور 
منظم پیش  رفــت و در مجمــوع پنج دوره 
مذاکرات منظم با عربستان سعودی داشتیم 
که مثبت و سازنده بود و امیدواریم سیر این 
گفت وگوها بتواند به نتایج مشخص تری هم 
منتهی شود. در ســفر رییس جمهور به قطر 
نیز، ۱۵ سند همکاری امضا شد که همه آن ها 
در حال پیگیری هستند و در حال حاضر نیز 

شاهد سفر رییس جمهور به عمان هستیم.

امیدوارممناسباتباکشورهای
خلیجفارساستمراریابد

وی ادامــه داد: از نتایــج ایــن گفت وگوها 
اعزام کارشناســان در وزارت امورخارجه به 

سازمان کنفرانس اســلامی به عنوان مامور 
ثابت و دائم بود که چند ماهی اســت که در 
آنجا مستقر شده اند و همکاری بسیار خوبی 
با ســازمان دارند و میزبان هم شــرایط را 

تسهیل کرده است.
مدیرکل خلیج فارس وزارت امورخارجه در 
مورد سفر حج گفت: حج امسال از سهولت 
و روانــی برخــوردار خواهد شــد و حجاج 
ایرانی امســال به حج مشــرف می شــوند. 
البته دو ســال گذشــته به دلیل کرونا این 
وقفه ایجاد شــد و امســال شــاید فضای 
مناسباتی و گفت وگوهای ایران و عربستان 
به ســهولت کار در بخش حج کمک خواهد 
کرد.در ســازمان ها و مجامع بین المللی هم 
همکاری های ایران و عربســتان به نسبت 

گذشته بهتر بوده است.
وی تاکید کرد: امیدواریم مناســبات ایران 
با کشــورهای حوزه خلیج فارس، در سطوح 
عالیه یعنی روسای کشــورها به شکلی که 
تامین کننده منافع مــردم منطقه و جهان 

اسلام باشد، استمرار پیدا کند.

گسترشروابطباکشورهایحوزه
خلیجفارسدردولتسیزدهم

عنایتی افزود: از ســوی دیگر از زمان دولت 

سیزدهم در مورد گسترش روابط اقتصادی، 
کنســولی، مــرزی، گفت وگوهایــی را با 
کشــورهای حوزه خلیج فارس داشته و در 
حال اجرایی شدن این گفت وگوها هستیم. 
همچنین در بخش کمیســیون مشــترک 
اقتصادی میان کشورهایی که نقش سازنده 
و موثــری را دارند، گفت وگوهــای خوبی 
میان رئیس جمهور کشــورمان با روســای 
کشورهای عمان، کویت، قطر و عراق انجام 

شد.

سیاستهمسایگیاولویت
دولتسیزدهم

وی بــه گفت وگوهــای مســتمر میــان 

رییس جمهور با سران کشــورهای منطقه 
اشاره کرد و گفت: سران برخی از کشورهای 
عربی بــه طور مســتمر بــا رییس جمهور 
کشــورمان، گفت وگوهایی درباره مسائل 
منطقه و مسائل مهمی دارند که این موضوع 
می تواند برای ثبات منطقه مهم و موثر باشد 
و تصور می کنیم که ادامه گفت وگوها و رفت 
و آمدها می تواند نشانگر شعار دولت جدید 

مبنی بر اولویت همسایگی باشد.

گامهایبلندتریبرایتوسعهمناسبات
ایرانوخلیجفارسآمادهاست

عنایتی افزود: ما گام های زیادی برداشتیم 
اما فکر می کنم همچنان گام های بلندتری 
برای توسعه مناســبات ایران و خلیج فارس 
آماده اســت و ما بــر این همــکاری تاکید 
کرده و معتقدیــم بحث های مهم منطقه ای 
با گفت وگوهــای سیاســی و راه حل های 
سیاســی بایــد همــراه باشــد و هرگونه 
نظامی گری و نظامی سازی و نگاه به امنیت 
از دریچه نظامی مخل امنیت منطقه است و 
نمی تواند امنیت را برای منطقه ما به همراه 
داشته باشد و عنصر تهدیدگری مانند رژیم 
صهیونیستی نمی تواند در منطقه ما جایگاه 

امنیت ساز را احراز کند.

مدیرکل خلیج فــارس وزارت امورخارجه 
تاکید کرد: ایــن همکاری هــای ایرانی –

خلیج فارســی با همه کشورها ما را به سمت 
همــکاری اقتصــادی و تجــاری رهنمون 
می ســازد و امیدواریم که باز هم بتوانیم در 

این چارچوب حرکت کنیم.

سفرهایروسایایرانوکشورهای
منطقهمیتواندنشانهارادهجدی

طرفینباشد
وی در مورد ســفر رییس جمهور کشورمان 
به عمان گفت: دیدار روســای کشــورهای 
منطقه با یکدیگــر از جمله ســفر متقابل 
روســای ایران و قطــر و همچنیــن دیگر 
ســفرهای پیــش رو می تواند هم نشــانه 
جدی از اراده طرفین باشد و هم بسیاری از 

ظرفیت های روابط را فعلیت ببخشد.
مدیرکل خلیج فــارس وزارت امورخارجه 
همچنین به سفر امیرعبداللهیان به امارات 
اشــاره کرد و گفت: ســفر وزیر امورخارجه 
کشــورمان به امارات برای تسلیت و تبریک 
به رییس جدیــد امارات، نشــانه اولویت و 
سیاست همســایگی دولت سیزدهم است 
و میتواند آغاز روابط با ســایر کشــورهای 

همسایه باشد.

حلمسائلحکمرانیبادرصحنهبودنملتامکانپذیراست

نادراننامزدرسمیریاستمجلسشد

خریدار نایب رئیس کمیســیون امنیت 
ملی مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس 
قوانینی را بــه تصویب برســاند که ضمن 
خنثی سازی تحریم های ظالمانه در مقابل 
برخی از خــود تحریم های داخلــی را هم 
بگیــرد و همچنین انتظار مــی رود هیئت 
رییســه با نگاه بلند وعمیق بــه موضوعات 
اساســی کشــور طرحی نو در انداخته و با 
تحــرک و پویایی درهدایــت بیش ازبیش 

گام های بلندی را بردارد.
ابراهیــم عزیزی در نشســت علنی در نطق 
میان دستور خود، با ســلام و ادب و احترام 
به محضر ملت شــریف و آگاه ایران اسلامی 
و تبریک ســوم خــردادروز  آزاد ســازی  
خرمشــهر قهرمان و آرزوی علــو درجات 
به تمام شــهیدان به خدا پیوســته انقلاب 
اسلامی، گفت: در آستانه ۱۴ خرداد سالروز 
رحلت بنیانگذار انقلاب اسلامی قرار داریم، 
سزاوار است، رحلت آن عزیز سفر کرده را به 
امت اسلام به ویژه قدرشناس ایران اسلامی 
تســلیت گفته و به روح آن بزرگ مرد تاریخ 

درود بفرستیم.
نماینده مردم شــیراز و زرقــان در مجلس 
شورای اسلامی ادامه داد: مجلس یازدهم در 
حالی  وارد سال سوم از فعالیت خود می شود 
که شــرایط جدیدی را در  عرصه های ملی 
و بین المللی شاهد هســتیم  و همچنین  با 
وجود هجمه ها و کینه توزی ها، ملت رشید 
ایران به راه پر افتخار خود که از مسیر عزت 
و  ســربلندی می گذرد با قدرت و با صلابت 

ادامه می دهد.
وی افزود: اکنون  که در آســتانه سال سوم 
انتخابات هیئت رییســه قــرار داریم، لازم 
و ضروری اســت؛ به نکاتی اساســی اشاره 
کنم؛ ضمن تشکر از زحمات  هیئت رییسه 

مجلس انتظــار می رود؛ مجلــس یازدهم 
با تصویــب قوانین راهگشــا، گام های بلند 
و موثری را بــرای برون رفت از مشــکلات 
کاستی ها و مسائل اولویت دار کشور و ملت 

،در دستور کار خود قرار دهد.
عزیزی یادآور شــد:  مجلــس قوانینی را به 
تصویب برســاند که ضمن خنثی ســازی 
تحریم های ظالمانه در مقابــل  فرصت را از 
برخی خود تحریم های داخلی را هم بگیرد 
و همچنین انتظار می رود هیئت رییســه با 
نگاه بلند وعمیق به موضوعات اساسی کشور 
طرحی نو در انداخته و بــا تحرک و پویایی 
درهدایت بیش ازبیش گام هــای بلندی را 
بردارد و این  مهم به دست نخواهد آمد مگر 
با ترکیب افرادی که مُشــرف به مشکلات و 

در تراز مجلس شورای اسلامی باشند.
این نماینــده مردم در مجلــس یازدهم 
خطاب بــه نماینــدگان، تأکیــد کرد:  
مجلس امروز در عرصه اقتصاد و معیشت 
مردم و پیــرو مصوبه مجلــس و لایحه 
دولت دســت تاجرنماها کــه ارز ۴۲۰۰ 
تومانی را می گرفتند تا کالاهای اساسی 
را به قیمــت پایین تری به دســت مردم 
برسانند و به جای وارد کردن اقلام مورد 
نیاز مردم این پول را به ساختمان سازی  
و دلالی برده و ثروت هــای میلیاردی به 
جیب های گشــاد خود می زدند، کوتاه 

گردیده است.
نماینده مجلس یازدهم تاکیــد کرد: لذا 
همچنان مجلس و دولت بایــد خود را  به 

ابزارهای نظارتی تجهیــز و ضمن نظارت 
دقیق بر بازار، از هرگونه ســوء استفاده و 
زیاده خواهی پیشــگیری کننــد و اجازه 
ندهند برخی افراد ســودجو و زیاده طلب 
با ایجــاد جو روانــی و افزایــش بی دلیل 
قیمت ها در بازار فشــار دیگری را بر مردم 
تحمیل کنند، همکاران محترم در قانون 
بودجه به شــهرها و تا حدودی به روستاها 
برای ایجــاد زیرســاخت های اولیه توجه 
شده است، اما متاســفانه عشایر کشور که 
حق بزرگی بر ما دارنــد کمتر مورد توجه 

قرار گرفتند.
این عضو مجمع نمایندگان اســتان فارس 
تاکید کرد: علیرغم اینکه عشــایر ۲ درصد 
جمعیت کشور را تشــکیل می دهند و باید 

از ۲ درصــد جمعیت، بودجــه لازم را بهره 
مند شــوند یعنی قریب به ۱۱ هزار میلیارد 
و ۲ درصد هدفمندی به انان تعلق گیرد،اما 
متاســفانه شــاهد اختصاص بودجه اندک 
برای عشایر کشــور هستیم،سهم اعتبارات 
این جامعه بزرگ و مولد به ویژه در شــرایط 

فعلی بسیار اندک است.
عزیــزی اظهار کرد: امروز فــروش دام ، آب 
رسانی و مسیرهای کوچ عشــایر  با مشکل 
روبروست ،لذا رویکرد جامعه نگر و حق نگر 
در مورد عشایر کشور امری بسیار ضروری  و 
حائز اهمیت اســت ،مجلس حق طلب باید 
برای حل مشکلات عشایر کشور پیشقدم و 

چاره اندیشی کند .
نایب رئیس کمیســیون امنیــت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
خاطر نشــان کرد: در پایان ضمن تشــکر 
از تلاش های دولت مردمــی مجددا لازم 
می بینم عقــب ماندگی هــای محرز در 
حوزه هــای آب راه ،ریل و صنعت خاموش 
فارس و مشــکلات بیشمار کشــاورزان 
عزیز و ورزشــکاران قهرمان استان فارس 
که مورد کم مهری قــرار گرفتند را  چاره 
اندیشــی و بازنگری کرده و  توزیع منابع 
و اعتبار ات اســتان فارس را که در ســال 
۱۴۰۱ مورد جواب قرار گرفت را خواستار 
هستم، به دولت محترم پیشنهاد می کنم 
برای حل مشکلات زیربنایی و پروژه های 
بــزرگ و محرک کشــور ســتاد ویژه ای 
را تشــکیل داده تــا پروژه هــای بزرگ و 
زیربنایــی در انبوه پروژه هــای کوچک 
گم نشــود .دولت محترم خیلی ســریع 
جاماندگان طرح یارانه ها را با حساســیت 
مد نظر قــرار دهد تا نکند خــدای ناکرده 

حقی از مردم تضییع شود .
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تومانی132شرکت
وزیر امــور اقتصادی و دارایــی گفت: صورت های مالی ۱۳۲ شــرکت 
زیرمجموعه نهادهــای عمومی به ارزش ۵۵ هزار میلیارد تومان افشــا 

شد.
 سیداحســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در ارتباط زنده با 
بخش خبر ۱۴ ســیما با اشــاره به الزام قانون بودجه ۱۴۰۱ کل کشور 
مبنی بر افشای اطلاعات شــرکت های دولتی و نهادهای عمومی گفت:  
در ماه قبل اطلاعات مالی ۱۱۳ شــرکت دولتی از طریق سامانه جامع 

اطلاع رسانی ناشران بورسی، کدال به صورت عمومی منتشر شد. 
وی گفــت: در قانون بودجــه ۱۴۰۱ برای شــرکت های ذیل نهادهای 
عمومی هم تکلیف شــده اســت که اطلاعات مالی آنها هم افشا شود. 
در این زمینه امروز اطلاعات مالی ۱۳۲ شــرکت از نهادهای عمومی و 

غیردولتی به ارزش کلی ۵۵ هزار میلیارد تومان منتشر شد.
وی گفت:  برخــی از این شــرکت ها ذیل صندوق های بازنشســتگی 
قرار دارند مانند شــرکت هواپیمایی آســمان، شــرکت ملی نفتکش، 
پتروشیمی مسجد ســلیمان، همچنین برخی شرکت ها زیرمجموعه 
بنیاد مستضعفان هستند. برخی متعلق به شــهرداری ها و ۱۶ شرکت 
در زیرمجموعه ســازمان تأمین اجتماعی قرار دارد. برخی از شرکت ها 
زیرمجموعــه بانک هــای دولتی مانند ملی، مســکن، ســپه و برخی 

زیرمجموعه شرکت دولتی بیمه ایران قرار دارند.
خاندوزی همچنین گفت: برخی شرکت ها زیرمجموعه فدراسیون های 
ورزشــی قرار دارند که قبلا صورت های مالی آنها شفاف نبود ولی امروز 

صورت های حسابرسی شده آنها بر روی کدال قرار داده شد.
وی گفت: گام اول انتشار صورت های مالی در کدال و گام دوم و سوم این 
است که صورت های مالی شرکت ها در منظر صاحب نظران قرار دهیم و 
تحلیلگران بر نحوه مصرف منابع شرکت ها نظارت کنند. این کار منجر 
به افزایش کارآمدی و بهره وری شــرکت ها و کاهش انحراف می شود و 

فساد را به حداقل می رساند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در مورد انتشار فهرست ابربدهکاران بانکی 
بدحســاب نیز گفت: اعلام اســامی ابربدهکاران بدحساب با همکاری 
وزارت امور اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی انجام شده است و به شکل 
فصلی، اسامی بدهکاران و مبالغ بدهی آنها و میزان بدهی آنها را منتشر 
کردیم. اگر این فهرست نقصان دارد، با همکاری بانک مرکزی تکمیل و 

به اطلاع عموم مردم می رسد.

قابلتوجهصاحبانمشاغل
ارائهاظهارنامهمالیاتبردرآمد۱۴۰۰آغازشد

براساس اعلام ســازمان امور مالیاتی صاحبان مشاغل حداکثر تا پایان 
خردادماه فرصت دارند تا نسبت به ارائه اظهارنامه مالیات بر درآمد سال 

۱۴۰۰ اقدام کنند.

ســازمان امور مالیاتی در اطلاعیه ای اعلام کرد که کلیه اشخاص اعم از 
حقوقی و حقیقی که دارای فعالیت اقتصادی بوده و نسبت به ثبت نام در 
نظام مالیاتی اقدام کرده و یا ثبت نام خــود را تکمیل نکرده اند، مکلفند 
www. با مراجعــه به درگاه خدمــات الکترونیکی مالیاتی به نشــانی

my.tax.gov.ir  ثبت نام خود را تکمیل و نســبت به تسلیم اظهارنامه 
عملکرد سال ۱۴۰۰ به شرح زیر اقدام کنند:

-اشخاص حقیقی )صاحبان مشاغل( تا پایان خرداد ماه سال جاری
-اشخاص حقوقی حداکثر تا ۴ ماه پس از پایان سال مالیاتی

در این بین، صاحبان مشــاغل باید بدانند که درصــورت انجام ندادن 
تکالیف قانونی، علاوه بر محرومیت از معافیت هــا و نرخ صفر مالیاتی، 
مشــمول جریمه ۳۰ درصدی غیرقابل بخشــش و تهیــه اظهارنامه 
برآوردی می شوند.در این زمینه، براساس اعلام محمد برزگری -رئیس 
مرکز تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی، صاحبان مشاغل در صورت 
رعایت شــرایط از ۳۶ میلیون تومــان معافیت مالیاتی ســال ۱۴۰۰ 

برخوردار می شوند.
طبق این گزارش، ســازمان امور مالیاتی کشور در نظر دارد مفاد تبصره 
ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم را از حیث تعیین مالیات مقطوع 
با رویکردی جدید و براســاس اطلاعــات و دیتاهای واصلــه از جمله 
اطلاعات مجوزها، اطلاعات حساب های بانکی، بارنامه ها و بیمه نامه ها  
اجرا کند که مؤدیان می توانند با تســلیم اظهارنامه شــفاف و واقعی، از 
فرصت پذیرش خود اظهاری مالیاتی برخوردار شــده و  از حسابرســی 

پرونده مالیاتی توسط ماموران مالیاتی جلوگیری کنند.

جزئیاتثبتنامجدیدیارانهها
خانوادههایجدیدبایدحسابرفاهیخود

رابهبانکاعلامکنند
سخنگوی ســازمان هدفمندســازی یارانه ها با بیان اینکه قطعاً زمان 
ثبت نام یارانه ها تمدید خواهد شــد، گفت: فردی کــه یارانه بگیر بوده و 
ازدواج کرده است، باید به پلیس+۱۰ مراجعه کند و پس از آن سرپرست 
خانوار باید حسابی را به عنوان حســاب رفاهی به بانک اعلام کند.سیده 
طیبه حسینی سخنگوی ســازمان هدفمندسازی یارانه ها، در خصوص 
افراد مجردی که قصد تفکیک خانوار خود را دارند، گفت: مجردینی که 
از ابتدای طرح هدفمندســازی یارانه تا امروز یارانه دریافت نکرده اند یا 
اینکه در ســال های قبل یارانه آنها حذف شده است می توانند با مراجعه 

به سامانه my.gov.ir نسبت به ثبت نام اقدام کنند.
وی افزود: مجردینی که خانوار آنها یارانه دریافت می کرده اند و یا اینکه 
تا اردیبهشــت ماه امســال یارانه دریافت می کردند اما حذف شــدند، 
نمی توانند ثبت نام کنند، این اقدام صرفاً برای افرادی اســت که یارانه 
دریافت نمی کردند و یا اینکه در سال های گذشته یارانه آنها قطع شده 
اســت. در زمینخ حاضر زمینه لازم برای ثبت نام این افراد فراهم نشده 
اســت و اولویت ثبت نام ســازمان هدفمندی یارانه ها به روی ثبت نام 
جامانده ها است.حسینی در پاسخ به ســؤالی در مورد ثبت نام افرادی 
که خانوار آنها دچار تغییر شده است، گفت: کســی که یارانه بگیر بوده 
و به طور مثال ازدواج کرده اســت، باید به پلیس به علاوه ۱۰ مراجعه و 
مدارک لازم را ارائه کند تا از خانواده پدری جدا شود، پس از این مرحله 

سرپرست خانوار حسابی را در بانک افتتاح می کند.
وی با بیان اینکه ایــن افراد باید بــه بانک اعلام کنند که این شــماره 
حســاب را به عنوان شماره حســاب رفاهی آنها در ســامانه ثبت کند، 
گفت: ازآن جایی که این افراد یارانه بگیر بودند دیگر بررســی شرایط در 
مورد آنها انجام نخواهد شد، اما کسانی که از سوی خانواده پدری یارانه 
دریافت نمی کردند، دیگر نیازی به مراجعه به پلیس به علاوه ۱۰ ندارند 
و سرپرست خانواده ضمن ثبت نام، همســر خود را به عنوان فرد تحت 

تکفل ثبت می کند.

بازار

یک کارشناس بازار ســرمایه اظهار داشت: گزارش ها و 
پیش بینی ها از بازار ســرمایه حاکی از این است که در 
هفته جاری شــاخص از یک میلیون و ۶۰۰ هزار واحد 

عبور خواهد کرد و هفته مثبتی خواهیم داشت.
شــایان زهراکار درباره وضعیت گروه های بازار سرمایه 
در هفته جاری اظهار داشــت: هفته گذشــته بازار کار 
خود را با شاخص یک میلیون و ۵۴۳ هزار و ۵۱۰ واحد 

شــروع و با شــاخص یک میلیون و ۵۹۴ هزار و ۹۷۰ 
واحد به پایان رســاند و هفته گذشته هفته ای متعادل 
و مثبتی بود.وی ادامه داد: هفته گذشته بازار با مقاومت 
از شــاخص یک میلیون و ۶۰۰ هــزار واحدی مواجه 
بود که با بازگشایی پتروشــیمی پارس از شاخص یک 
میلیون و ۶۰۰ هزار واحــدی عبور کرد اما دوباره به زیر 
این واحد رســید اما همانطور که گفتم هفته گذشــته 

برای بازار ســرمایه مثبت و متعادل بود.این کارشناس 
بازار سرمایه با اشــاره به وضعیت بازار سرمایه در هفته 
جاری با تفکیک گروه های بورســی اظهار داشــت: با 
توجه به گزارش ها برآورد می شود که بهترین گروه بازار 
در هفته جاری گروه های بانکی باشــند.زهراکار افزود: 
برخلاف انتظــارات، گروه هــای دلاری گزارش های 
خوبی ارایه نکردند. همچنین هر چند یکی از گروه های 

خودروســازی از فروش بلوکی سهام زیرمجموعه خود 
خبر دارد اما این خبر تحرکی در گروه خودرویی ایجاد 
نکرد .وی گفت: در گروه های پالایشی ابهاماتی وجود 
دارد که با پایان و رفع ایــن ابهامات، این گروه هم مورد 
توجه قرار می گیــرد. همچنین گروه هــای هم وزن با 
اصلاحی که داشتند این انتظار وجود دارد که این گروه 

و رشد شارپی داشته باشد.

سرمایه

خریدار  بر کســی پوشــیده نیســت که 
تزریــق ارز ۴۲۰۰ تومانی علاوه بر فســاد و 
رانت در بخش کشاورزی، توانست تولیدات 
این بخش به ویژه محصــولات پروتئینی را 
با چالش های جدی مواجــه کند، به طوری 
که هر روز شاهد یک مشــکل در این بخش 
بوده ایــم و در برخی محصــولات مثل مرغ 
از صادرکننــده تبدیل به یــک واردکننده 

شدیم.
 ارز ترجیحــی یــا دلار ۴۲۰۰ تومانــی در 
ابتدای ســال ۱۳۹۷ در دولــت دوازدهم 
پایه گذاری شــد؛ پس از افزایش نرخ ارز در 
نیمه دوم ســال ۹۶ و روزهای نخست سال 
۹۷، باعث ایجــاد سیاســت ارز ترجیحی 
برای حمایت از اقشــار ضعیف جامعه شد تا 
با اســتفاده آن، بازار داخلی کالاها کنترل و 

قدرت خرید مردم جبران شود.
ارز ۴۲۰۰ تومانــی اثرات منفی بســیاری 
ازجمله ایجاد رانت و فساد در اقتصاد کشور 
داشــت که یکی از مهم ترین آن ها در بخش 

کشاورزی، تخریب تولیدات داخلی است.
ارز ۴۲۰۰ تومانــی بــرای واردات دارو و 
کالاهای اساســی مانند گنــدم، جو، برنج، 
گوشت قرمز و سفید، روغن نباتی و تخم مرغ 
که موردنیاز مردم است، اختصاص پیدا کرد 
تا این کالاها با هزینه کمتری به کشور وارد 

شود و در اختیار مردم قرار گیرد.
ارز ترجیحی از مــرداد ۹۷ بــرای واردات 
۲۵ کالا در دســتور کار دولــت وقــت قرار 
گرفت. بــه عقیــده کارشناســان، توزیع 
رانت، باز صادرات، صــادرات پنهان، ایجاد 
خلل در صــادرات برخی از صنایــع، از بین 
بردن بهره وری، افزایــش تقاضای کالاهای 
یارانــه ای و خلق پایه پولــی از دیگر معایب 
این سیاســت اســت.کاهش بهــره وری، 
یکی از مشکلاتی اســت که ارز ۴۲۰۰ بود 
از دو طریق ایجاد می کرد. این سیاســت به 
دلیل رانت زیاد ایجادشــده، انگیزه تولید را 
کاهش داد و تعادل در چرخــه تولید از بین 
برد. سود یک شبه ای که این ارز برای برخی 
ایجاد می کرد، موجب شد تا تعداد بسیاری 
از واردکنندگان برای دریافت ارز ترجیحی 
بزرگ نمایی کرده و با دریافت هرچه بیشتر 
این ارز، از اختــلاف قیمت میان ارز دولتی و 

آزاد سوءاستفاده کنند.
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در حالی ارز ترجیحی بــه برخی نهاده های 
بخــش کشــاورزی ازجملــه ذرت، جو و 
کنجالــه ســویا اختصــاص می یافت که 
همیشه بیشترین چالش ها و مشکل ها طی 
ســال های گذشــته مربوط به صنعت دام ، 
طیور  و آبزیان بوده اســت تا جایی که یک 
روز با کشته شــدن جوجه های یک روزه و 
روزی دیگر با کشتار دام های مولد و آبستن 
روبرو بودیم که این سرکوب قیمتی نهاده ها 
با ارز ۴۲۰۰ تومانی توانســت به این صنعت 

صدمه زیادی وارد کند.
به گفته مســوولان وزارت جهاد کشاورزی، 

حدود ۱۳ میلیارد یورو ارز یارانه ای فقط در 
ســال ۱۴۰۰ به بخش کشاورزی اختصاص 
یافت، برخلاف هدف گذاری های اعلام شده، 
کاهش بهره وری و ضربه بــه تولید داخلی 
را به دنبــال داشــت.محمد قربانی، معاون 
برنامه ریزی وزیر جهاد کشــاورزی در این 
زمینه می گوید: بیــش از ۱۰ تا ۱۳ میلیارد 
دلار بــرای واردات کالاهــای اساســی و 
نهاده هــای دامی ارز ترجیحــی اختصاص 
داده شــده که عمــده این ارزهــا به جیب 
مافیای واردکننده برخــوردار از رانت رفت 
و به واســطه تفاوت قیمت ارز ترجیحی و ارز 
نیمایی، توزیع کالا در داخل کشــور موجب 

سود سرشاری برای این گروه می شد.
قربانی افزود: فقط بــرای واردات کالاهایی، 
چون گنــدم، دانه های روغنی، گوشــت، 
مــرغ، تخم مرغ و روغــن ارز ۴۲۰۰ تومانی 
اختصاص داده شده و دولت با توزیع عادلانه 
یارانه ها دست سودجویان برخوردار از رانت 
را کوتاه کرده کــه همین افــراد ناراضی با 
احتکار و خودداری از ورود روغن و ماکارونی 
به بازار و از طرفــی قاچــاق آرد موجب به 
وجود آمــدن مشــکلات و التهابی های در 

جامعه شدند.
معــاون وزیــر جهــاد کشــاورزی گفت: 
رانت های ارزی، مشکلات بسیاری در بخش 
کشاورزی به وجود آورده و مانع خوداتکایی 
در تولیــد و کاهــش بهــره وری در تولید 
محصولات و شده اســت. دریافت کنندگان 
این رانت با واردات مانع شــکوفایی بخش 

کشاورزی شده اند.

ارز۴۲۰۰تومانیوخودکفایی
دانههایروغنی

بــرای درک میــزان تخریب بخــش مولد 
اقتصــادی به وســیله ارز ۴۲۰۰ تومانــی 
می توان به مســئله خودکفایی از دســت 
رفته دانه های روغنی اشاره کرد. اواخر سال 
۱۳۹۴، طرحــی تحت عنــوان خودکفایی 
در تولیــد دانه های روغنی بــا انتخاب دانه 

روغنی کلزا، پیگیری و شروع شد.
 این طرح یکی از مهم ترین طرح های وزارت 
جهاد کشاورزی در جهت کاهش وابستگی 
به خارج و تأمین نیاز روغن کشور در داخل 
بود. اجرای این طرح ۱۰ ســاله کــه تا افق 
۱۴۰۴ تدوین شده بود، اما با گذشت حدود 
۶ ســال از اجرای این طرح، پیش بینی های 
مسئولان وزارت جهاد کشــاورزی تاکنون 
محقق نشــده و عقب ماندگی زیادی در این 

حوزه رخ داده است.
به اســتناد آخرین آمار رسمی در این حوزه 
طی این سال ها گذشــته میزان خوداتکایی 
تنها حــدود ۱۰ درصد رشــد کــرده و از ۶ 

درصد به ۱۶ درصد رسیده است.
بر اســاس هدف گذاری انجام شده، قرار بود 
تا پایان سال ۱۳۹۸، ســطح زیر کشت کلزا 
به ۷۰۰ هزار هکتار و تولید دانه کلزا به ۹۰۰ 
هزار تن برســد که در حال حاضر سطح زیر 
کشــت کلزا کمتر ۲۰۰ هزار هکتار و تولید 

دانه کلزا هم ۳۵۰ هزار هکتار است.
عامل اصلی عــدم تحقــق خودکفایی در 
تولید دانه های روغنی، اختصاص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی به واردات است، زیرا وقتی به واردات 
دانه هــای روغنــی ارز ۴۲۰۰ تومانی داده 
شده اما به نهاده های تولید این محصول ارز 
نیمایی با چند برابر اختلاف اختصاص یابد، 
قیمت تمام شده محصول وارداتی از قیمت 
تمام شــده محصول تولید داخل کمتر شده 
و طبیعتــاً زمینه محدودیت کشــت داخل 

ایجاد می شود.

آسیبارزترجیحیبهصنعت
طیورودام

زیرا رانت و فســاد در بخش نهاده های دامی 
باعث می شــد یــک روز تولیدکننده نهاده 
برای دام و طیور خود داشته باشد و یک روز 
هیچ نهاده ای نداشــت و بازار سیاه نهاده ها 
تولیدات این بخــش را زمین گیر کرده بود 
به طوری که با تخصیــص ارز ۴۲۰۰ تومانی 
نه تولیدکننده راضی بــود نه مصرف کننده 

نهایی.بیشــترین آســیب مربوط به بخش 
طیور بود که ذرت و کنجاله ســویا را از این 
محــل تامین می کــرد، به طوری که قیمت 
هر کیلوگــرم ذرت ۱۷۰۰ تومان و کنجاله 
ســویا ۳۴۰۰ تومان بود ولی در بــازار آزاد 
قیمت های دو تا سه برابر نرخ مصوب عرضه 
می شــد؛ بنابراین واردکننــدگان هرگونه 
که دلشــان می خواست و زورشــان به بازار 
می رســید، رفتــار می کردند تــا جایی که 
تولیدکننده برای خلاص شدن دام و طیور 
گرســنه گله های خود را  معدوم یا کشــتار 

کردند.
این در حالی اســت که صنعت دام چندان 
از ارز ترجیحی ســود  نمی برد، زیــرا تنها 
جو از این محل تامین می شــد و دامداران 
و دامپروران بخش عمده نیاز خوراک دامی 
خود را از بازار آزاد تامیــن می کردند. با این 
وجود بالا و پایین شــدن قیمت همین یک 
کالا در ســایر نهاده های تولیدشــان موثر 
بود و باعث می شــد دیگر راهی جز کشتار 
زودهنــگام دام و یا کشــتار دام های مولد 

نباشد.
طــی ســال های اخیــر در چنــد مرحله  
حجم های بالایی از جوجه هــای یک روزه 
معــدوم شــدند و همچنین بارهــا و بارها 
اعلام شد که دام های آبســتن و مولد روانه 
کشتارگاه ها می شوند که همه این ها ضربه 
هولناکی به تولید بود به طوری که با کاهش 

تولید در برخی زمینه ها روبرو شدیم.

رشدتولیداتمحصولاتکشاورزی
باصالاحسیاستارزترجیحی

قرار بــود بــا پرداخــت ارز ۴۲۰۰ تومانی 
شاهد کاهش هزینه های تولید محصولات 
کشــاورزی و افزایش تولید باشیم، اما عملًا 
بهره وری در بخش کشاورزی بشدت کاسته 
شــد و بســیاری از طرح های توســعه ای و 

خودکفایی کشور نیز از بین رفت.
کشــور ما یکی از تولیدکنندگان مرغ بود و 
حتــی در مقاطی هم صادرات داشــتیم اما 

با ظهور ارز ۴۲۰۰ تومانــی، صنعت طیور با 
مشــکلات زیادی مواجه شــد و امروز برای 
تنظیم بازار نیازمند واردات هستیم البته با 
اصلاح سیاســت ارز ترجیحی رشد تولید و 
افزایش بهره وری در این صنعت رخ خواهد 
داد و دوباره صنعت طیور و دام جان خواهد 

گرفت.
حال دولت ســیزدهم با ورود به این مسئله 
مهم و حذف ارز ترجیحــی و توزیع عادلانه 
و مســتقیم یارانه ها به مردم توانست تولید 
را از دست عده ای رانت خوار نجات دهد و با 
تعدیل فســاد در این بخش، پول را مستقیم 
به دست مصرف کننده نهایی برساند تا برای 
خرید کالاهای موردنیاز خود دچار مشکل 
نشــوند درعین حــال وضعیــت کالاهای 
اساســی نیز روشــن شــد و با واقعی شدن 
قیمت ها دیگر کســی نمی تواند به فکر سود 

کلان خود باشد.
ارز ۴۲۰۰ تومانی خسارات جبران ناپذیری 
به بخش های تولیدی و کشــاورزی کشور 
وارد کرد امــا اکنون توزیــع عادلانه یارانه 
و قطع رانت هــای ارزی، تحــرک به بخش 
کشــاورزی بازخواهــد گشــت و شــاهد 
شــفافیت اقتصــادی و رشــد تولیــدات 

محصولات مختلف کشاورزی خواهیم بود.
در پی اقدام دولت، به تازگی » ســید محمد 
آقامیری« رییس سازمان دامپزشکی کشور 
اعلام کرد: اصــلاح ارز ترجیحی در صنعت 
دام، طیور و آبزیان هیــچ تاثیری در قیمت 
دارو و واکسن دام و طیور ندارد به طوری که  
با توجه به سیاســت گذاری جدید سازمان 
دامپزشکی کشــور برای دستیابی به هدف 
دولــت از محل حــذف ارز ترجیحی تلاش 
داریم برخی محصولات دارویی نســبت به 

سنوات گذشته کاهش قیمت پیدا کند.
به گفته وی،  اکنون بــه میزان کافی و حتی 
بیش از حد نیاز کشور واکسن و دارو صنعت 
دام، طیور و آبزیان در کشــور تولید داریم و 

هیچ مشکلی نیست.
همچنین » ســید احمد مقدسی« رییس 
انجمن صنفی گاو داران صنعت گاو شیری 
گفته بــود با حــذف ارز ترجیحــی نه تنها 
صنعت گاو شیری کشور آســیبی نخواهد 
دید بلکــه می تواند این امــر باعث افزایش 
بهــره وری در این صنعت شــود همچنین 
اصلاح نــرخ ارز رانت ایجادشــده در بخش 
تولید را از بیــن خواهد برد و مــا می توانیم 
تولید را در یک فضــای آزاد و رقابتی پیش 
ببریم و با صادرات محصــولات ارزآوری به 
کشور داشته باشیم.وی بر این باور است که 
در پی حــذف ارز ترجیحی تولیدات صنعت 
دامــی نیازمند افزایــش نقدینگی و  حذف 
عوارض صادراتی اســت که این امر کمک و 

حمایت دولت سیزدهم را می طلبد.
همچنیــن »مجتبــی عالــی« مدیرعامل 
اتحادیه سراسر دامداران نیز بر این باور است 
که حــذف ارز ترجیحــی در افزایش تولید 
اثرگذار اســت زیرا با آزادســازی قیمت ها 
بهره وری در کشــور به وجود می آید و این 

مهم باعث کمک به تولید کشور می شود.

هفتهمثبتیپیشرویبازاراست

کارشناسبازارسرمایه:

بررسیتاثیرافزایشنرختـورمبربازارسرمایه
خریدار  یک کارشناس بازار سرمایه اظهار 
داشت: واقعیت این است که صعود یا سقوط 
شاخص قابل پیش بینی نیســت اما واقعی 
شــدن نرخ محصولات و حذف قیمت های 
دستوری در نهایت به نفع بازار سرمایه  است 
چراکه سود شــرکت ها را افزایش می دهد و 
افزایش نرخ تورم هــم قاعدتا تمایل مردم را 

برای سرمایه گذاری افزایش می دهد.
مهــدی ســوری دربــاره ســیگنالی که 
سیاســت های جدیــد اقتصادی بــه بازار 
سرمایه  داده، اظهار داشت: باید توجه داشته 
باشــیم که به طور کلی افزایــش نرخ تورم 
باعث افزایش قیمت همه دارایی ها و رشــد 
بازارهای مالی می شــود. در شرایط تورمی 
پول داغ است و افراد تمایلی برای نگه داشتن 
پول نقد ندارند و سرمایه گذاری ها به سمتی 
هدایت می شود که حداقل از نرخ تورم عقب 
نماند.وی افزود: اما بازدهی که از رشــد نرخ 
تورم در بازارها برای افراد به دســت می آید، 

معمولا با افزایش مخــارج از بین می رود. در 
این شرایط افراد هر چند برای افزایش ثروت 
ســرمایه گذاری می کنند اما مخارج هم در 
این شــرایط تورمی به همان اندازه افزایش 
پیدا می کنــد و در ایــن صــورت بازدهی 

سرمایه قاعدتا بازده مطلوبی نیست.
این کارشــناس بازار ســرمایه با بیان اینکه 
بــازده، زمانی مطلوب اســت کــه از محل 
بهره وری شرکت ها و رشــد تولید به دست 
بیاید، ادامه داد: سیاست های اخیر دولت هر 
چند به جلوگیری از هدر رفت منابع کمک 
می کند اما به نحــوه اجــرای آن انتقادات 
زیادی وارد اســت که مهم ترین آن به عدم 
شــفافیت این سیاســت برمی گــردد. این 
سیاســت ها تنها در صورتی می تواند موفق 
باشد که مردم به سیاست گذار اعتماد داشته 
باشــند و اعتماد مردم جلب شــده  باشــد. 
وقتی مردم هیچ اطلاعــی از نحوه و فرمول 
محاســبه نــرخ یارانه های جدیــد ندارد و 

عقبه ذهنی خود، تجربــه ناموفق یارانه ۴۵ 
هزار و ۵۰۰ تومانی را دارند، باعث می شــود 
که مردم به این سیاســت ها اعتماد نداشته 

باشند و همراهی نکنند.
سوری در پاسخ به این سوال که تورم حاصل 
از حذف ارز ترجیحی عامل رشــد شاخص 
خواهد شــد، گفت: واقعیت این اســت که 
صعود یا ســقوط شــاخص قابل پیش بینی 

نیســت اما واقعی شــدن نرخ محصولات و 
حذف قیمت های دستوری در نهایت به نفع 
بازار سرمایه  اســت چراکه سود شرکت ها را 
افزایش می دهــد و افزایش نــرخ تورم هم 
قاعدتا تمایل مردم را برای ســرمایه گذاری 
افزایش می دهد.وی با اشاره به افزایش ورود 
نقدینگی در بازار سرمایه اظهار داشت: در دو 
الی سه ماه گذشــته افزایش حجم معاملات 
افزایــش ورود نقدینگــی به بــازار را تایید 
می کند. مدت ها بود که تمــام تحلیل گران 
بازار سرمایه بر روی اینکه قیمت سهام پایین 
آمده، اتفاق نظر داشتند و این کاهش قیمت 
سهام می تواند باعث رشدی در بازار سرمایه 
شود.این کارشناس بازار ســرمایه افزود: در 
دو سال گذشــته شــاهد افت قیمت سهام 
بودیم و در این مدت بسیاری از فعالان بورس 
دچار ضرر شــدند و در عین حــال تولیدات 
شرکت های بورسی افزایش یافته اما قیمت 
سهام بالا نرفت و تمام این موارد انتظار رشد 

را در بازار ایجاد کرده بود امــا بر روی زمان 
رشد اتفاق نظر وجود نداشت و با رشد جزیی 
بازار سایر افراد نقدینگی وارد بازار کردند تا از 
این غافله عقب نمانند.وی تاکدی کرد: نکته 
بسیار مهم این است که پول هایی به صورت 
هیجانی وارد بازاری می شوند  قابلیت این را 
دارند که به صورت هیجانی هــم از آن بازار 
خارج شــوند و هنور اعتماد عمومی به بازار 
برنگشته که بتوان گفت پول ها برای سرمایه 
گذاری بلند مدت به بازار برگشته است. روند 
ورود نقدینگی به بازار در زمانی که قیمت ها 
پایین هســتند مثبت اســت اما عاملی که 
می تواند این روند را تشــدید کنــد، اعتماد 
مردم اســت اگر چنیــن اعتمــادی وجود 
نداشــته باشــد هر چقدر هم که نرخ تورم 
افزایش یابد و افزایش نــرخ نقدینگی وجود 
داشــته باشــد به محض اینکه بازار دیگری 
ظاهر جذاب تری داشته باشد، پول ها به آن 

بازار روانه می شوند.  
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گهرزمیندرچهارمیندورهمسوولیتهای
اجتماعیبنگاههایاقتصادیکشورحائزرتبه

برترشد
دنیای معدن: این شرکت در چهارمین جایزه مسوولیت های اجتماعی 
و پایداری بنگاه های اقتصادی که روز گذشــته در مرکز همایش های 
بین المللی صدا و سیما برگزار شــد موفق به کسب رتبه برتر مسوولیت 

های اجتماعی در بین بنگاه های اقتصادی کشور شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت سنگ آهن گهرزمین، 
گفتنی است شرکت گهرزمین در راستای مســوولیت های اجتماعی 
در حوزه های مختلف اقدامات شایســته ای را در اســتان کرمان بویژه 

جنوب استان و شهرستان سیرجان انجام داده است.

اکتشافموتورمحرکطرحهایتوسعهچادرملو
مهندس تقی زاده مدیرعامل شــرکت معدنی و صنعتــی چادرملو در 
جلسه کمیته اکتشاف که در مجتمع معدنی چادرملو برگزار شد ضمن 
تاکید دوباره بر لزوم تامین مواد اولیه فــولاد به منظور تحقق تولید ۵۵ 
میلیون تن فولاد کشــور گفت : ما امروزه در مملکت نیازمند اکتشافات 
هســتیم  این موضوع در دستور کار همه شــرکت ها  از جمله چادرملو 
است وی افزود: با خرید ۸ دستگاه حفاری  چادرملو تا عمق ۲۵۰۰ متر 
تواتستیم از سایر شــرکت ها جلوتر باشیم و در بحث اکتشاف خیز های 

رو به جلوی خوبی برداریم . 
  D۱۹ مهندس تقی زاده در پایان نشســت این کمیته از معــدن آریز 

بازدید و در جریان روند باطله برداری از این معدن قرار گرفت .
گفتنی است معدن آریز که طی ۷ ماه  شــروع به عملیات باطله برداری 
کرده اســت توانســته با حفاری در دو فاز عمومی و تفصیلی  ۲۲ هزار و 
۵۰۰ متر و  میزان باطله برداری ۳۹ میلیون تن و تهیه نمونه و ارسال به 
آزمایشــگاه ۲۶۴۲ نمونه که در نوع خود یک رکورد محسوب می شود  

۶۵ درصد از برنامه زمان بندی جلوتر باشد .
 مهندس تقی زاده از مسوولین استانی و کشوری در خواست کرد  معدن 
آریز و پیشــرفت های این معدن را از نزدیک بازدید کنند و مشــاهده 
کنند که چگونه یک کویر بدون آب و علف و خشــک حالا به یک منطقه 
اقتصادی تبدیل شده اســت و با وجود چنین معادنی کشور از بن بست 
اقتصادی خــارج می شــود  وی همچنین افزود: خوشــحالم که امروز 
توانسته ایم با طراحی مدرن و به روز پیشرفت های خوبی حاصل کنیم 

و نیروهای جوان و بومی منطقه را به کار بگیریم.

رییسسازماناموراداریواستخدامیخبرداد
پرداختپاداشمدیرانشرکتهایدولتی

براساسبهرهوری
 معاون رئیس جمهور گفت: امســال پــاداش مدیــران و هیات مدیره 

شرکت ها در شرایطی پرداخت می شود که بهره ور باشند.

میثم لطیفی در مراســم همایش ملی بهره وری، اظهار داشــت: نظام 
حکمرانی ایرانی و اسلامی سه بعُد دارد که عدالت در راس آن قرار دارد. 
بعُد دوم بهره وری و بعُد آخر رضایت است. اگر عدالت و بهره وری تحقق 

یابد رضایت نیز  محقق خواهد شد.
وی گفت: در شرایط قرار گرفته ایم که باید تصمیم های بزرگی بگیریم، 
امروز کرونا و جنگ باعث شده شاخص سلامت بهداشت و امنیت غذایی 
در دنیا به شدت کاهش یابد. رییس ســازمان اداری و استخدامی ادامه 
داد: امروز باز هم قیمت نهاده های غذایی افزایش یافته و کشــورهایی 

همچون چین خرید تضمینی گندم را دوباره شروع کردند.
وی تاکید کرد: باید الگوی حکمرانی شــرکتی تغییر کند و شــرکت ها 
بر اساس بهره وری ارزیابی شــوند. بر این اساس امسال تصمیم گرفتیم 
پاداش مدیرعامل و عضو هیات مدیره را بر اســاس بهــره ور بودن آنها 
پرداخت کنیم و در جشــنواره شــهید رجایی دســتگاه ها بر اســاس 

بهره وری ارزیابی و رتبه بندی شدند.
لطیفی تصریح کرد: بهره وری بیش از هر چیز نیازمند فرهنگ ســازی 
است، البته باید توجه داشت که نوآوری، پذیرش خطر   و سخت کوشی 

لازمه بهره وری هستند.

مطابقآمارهایرسمیوزارتصمت

تولید۵۳میلیونتنفولادخامومحصولات
فولادیدرسال۱۴۰۰

 شــرکت های بزرگ بخش معدن و صنایــع معدنی موفق شــدند در 
ســال ۱۴۰۰ بیش از ۵۳ میلیون و ۲۴۵ هزار و ۲۰۰ تــن فولاد خام و 

محصولات فولادی تولید کنند.
مطابق آمارهای رســمی منتشــره وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
ســالی که گذشــت ۲۸ میلیون و ۴۰ هزار و ۱۰۰ تن فــولاد خام و ۲۵ 
میلیون و ۲۰۵ هــزار و ۱۰۰ تن محصولات فولادی تولید شــد که در 
مقایسه با ســال ۹۹ به ترتیب کاهش ۲.۱ درصدی و افت پنج درصدی 
نشان می دهد.در ۱۲ ماهه پارســال ۲۹۹ هزار تن کاتد مس در کشور 

تولید شد که نشان دهنده رشد ۲.۸ درصدی است.
تولید شمش آلومینیوم با رشــد ۲۵.۱ درصدی به ۵۷۱ هزار و ۱۰۰ تن 
رســید.در این مدت تولید پودر آلومینا با رشــد هفت دهم درصدی به 
۲۳۰ هزار و ۷۰۰ تن رسید.در سال ۱۴۰۰ همچنین یک میلیون و ۴۷۴ 
هزار و ۴۰۰ تن کنسانتره زغال سنگ تولید شد که در هم سنجی با سال 

۹۹ افت ۱۲.۸ درصدی نشان می دهد.
تولید ۶۳ میلیون و ۷۶ هزار و ۹۰۰ تن ســیمان )افــت ۹.۱ درصدی( 
 از دیگر آمارهای قابل ذکر در ســال ۱۴۰۰ اســت.برپایه این گزارش، 
در ســالی که گذشــت یک میلیون و ۳۵۹ هزار و ۴۰۰ تن شیشه جام 
 )رشد ۱۷.۳ درصدی(، ۷۲۷ هزار و ۸۰۰ تن ظروف شیشه ای )افت ۲.۳ 
درصدی(، ۶۱ هزار تن ظروف چینی )رشــد ۷.۹ درصدی( و ۹۸ هزار و 

۶۰۰ تن چینی بهداشتی )کاهش ۱۶.۴ درصدی( تولید شد.

تولید

مدیرعامل شرکت پشتیبانی امور دام کشور از واردات 
۲۰ کشــتی حامل بیش از یک میلیون تن نهاده دام و 
طیور خبر داد و اعلام کرد: بخشــی از این میزان نهاده 

منتظر بارگیری و تخلیه و بخش دیگر روی آب است.
 »محسن سلامی« در سومین نشســت قرارگاه جهاد 
تبیین، افــزود: تکلیف شــرکت پشــتیبانی امور دام 
کشور، خرید و تامین ۳.۲ میلیون تن نهاده های دامی 
است، اما در سال گذشــته ۵.۹ میلیون تن حواله برای 

خرید این نهاده ها صادر کرده ایم.
مدیرعامــل شــرکت پشــتیبانی امــور دام کشــور 
خاطرنشــان کرد: طی دو ماهه اخیــر ۳.۵ میلیون تن 

نهاده و ۷۵۰ هزار تن دانه سویا توسط شرکت 
پشتیبانی امور دام خرید شده است.

سلامی ادامه داد: ما در راســتای حمایت از 
تولیدکننده، روزانه ۲۰ هزار تن نهاده از بندر 
امام خمینی )ره( برای کل کشــور بارگیری 
می کنیم و احتمالاً تا دو روز آینده ۵ کشــتی 
آزاد می شــود و مقدار بارگیــری به ۴۰ هزار 

تن در روز خواهد رســید.وی درباره ذخیره سازی مرغ 
نیز اظهار داشــت: اکنون ۷۰ هزار تن مرغ در سردخانه 
داریــم و ۷۰ هــزار تن دیگر هــم بر اســاس تکلیف، 
ذخیره ســازی می کنیم.مدیرعامل شرکت پشتیبانی 

امور دام کشــور درعین حــال، میزان خرید 
مرغ مازاد را روزانه یک هزار تن توســط این 
شــرکت عنوان کرد.وی به شــرایط سخت 
بازارهای جهانی غلات اشاره و تصریح کرد: با 
بروز جنگ روســیه و اوکراین، یک خلأ ۴۰ تا 
۵۰ میلیون تنــی در نهاده ها در دنیا به وجود 
آمده، ضمن آن کــه قیمت ها نیــز افزایش 
یافته و قیمــت هر تن ذرت از ۳۲۰ یــورو به ۴۴۰ یورو 
رسیده است.سلامی افزود: شــوک ناشی از این جنگ 
موجب شــده تمام درخواســت ها برای نهاده های دام 
و طیــور و دانه های روغنی به بازارهــای دیگر از جمله 

برزیل و آرژانتین منتقل شــود.وی ادامــه داد: تامین 
غلات در بازارهای جهانی به قدری حســاس شده که 

امروزه جنگ غذا به جای جنگ آب مطرح شده است.
مدیرعامل شــرکت پشــتیبانی امور دام کشور اذعان 
داشت: نقش رســانه ها در تشــریح بحران ها و شرایط 
کنونــی در جهان در حــوزه تامین غــلات و دانه های 
روغنی مهم اســت، زیرا وقتی یک تولیدکننده متوجه 
شود که با وجود شرایط سخت تامین نهاده در بازارهای 
جهانی و افزایش قیمت ها، دولت ایــن نهاده ها را وارد 
کشــور می کند، آنگاه مراقب جیره غذایــی دام خود 

خواهد بود.

 معــاون امور بنــدری و اقتصــادی ســازمان بنادر و 
دریانوردی در دیدار مقامات بندری و ریلی قزاقستان، 
اعلام کــرد: ترانزیــت کالا از مســیر ایــران، کاهش 
قابل توجه قیمت تمام شده را برای این کشور به دنبال 

دارد.
»جلیل اسلامی« در نشســت با »آنار ایرلان« مدیرکل 
حمل و نقل و مدیر ارشــد بندر آکتائو و کوریک، »آبای 
تورکپنبایف« رئیس بندر آکتائــو و تعدادی از مدیران 
حوزه بندری دو کشور  اظهار داشت: ظرفیت و فرصت 
ترانزیت از ایران همواره وجود داشته است و بنادر ایران 
برای ترانزیــت کالا از ظرفیت بســیار خوبی برخوردار 

هستند.

وی افــزود: در نزدیکی دریای خــزر ۵ بندر 
ایــران معــادل ۳۰ میلیــون تــن ظرفیت 
جابه جایی کالا دارند و در جنــوب نیز بندر 
شــهید رجایی به تنهایــی ۱۲۰ میلیون تن 
ظرفیت جابه جایــی کالا دارد و از ۷ میلیون 

TEU، ظرفیت کانتینری برخوردار است.
معاون امور بندری و اقتصادی سازمان بنادر 

و دریانوردی با اشــاره به اینکه در بنادر جنوبی ایران به 
جز بندر شهید رجایی، از ظرفیت معادل ۲۵۰ میلیون 
تن برخوردار هســتیم، گفت: بندر امــام خمینی )ره( 
دارای ظرفیتی معادل ۶۰ میلیــون تن ظرفیت و طی 
سال گذشته ۳۰ میلیون تن غلات در این بندر تخلیه و 

بارگیری شده است.
اســلامی با بیان اینکه از سوی سازمان بنادر 
و دریانــوردی به منظــور انجــام ترانزیت، 
۲۵ درصــد ظرفیــت اختصــاص داده ایم، 
خاطرنشــان کــرد: بــه جــز فورواردرها، 
تخفیف های خوبی نیز برای ترانزیت کالا در 

نظر گرفته شده است.
عضو هیات عامل ســازمان بنادر با اشــاره به اینکه 
قزاقســتان و به ویژه بنــدر آکتائــو می تواند نقش 
هاب ترانزیتــی منطقــه را از طریق ایــران بازی 
کند، عنوان کرد: این اتفاق هــم در مورد کالاهای 
صادراتی و ترانزیتی قزاقســتان و هم در خصوص 

کالاهای کشــورهای اطراف قزاقســتان همچون 
روســیه می تواند رخ دهد و زمینه ســاز همکاری 
بلندمدت بین دو کشــور باشــد و امیدوار هستیم 
بتوانیــم در یک قــرارداد بلندمــدت فعالیت ها را 

پیش ببریم.
معاون امــور بنــدری و اقتصــادی ســازمان بنادر و 
دریانوردی بــا تاکید بر اینکه ترانزیــت از ایران قیمت 
تمام شــده برای قزاقستان را بســیار کاهش می دهد، 
اظهار داشــت: در بندر آمیرآباد به عنــوان بزرگ ترین 
بندر شمال ایران، امکانات بســیار خوبی را برای حمل 
ریلی و جاده ای ایجاد شــده است و در ســایر بنادر نیز 

امکانات بسیار خوبی داریم.

واردات

ترانزیت

خریدار  وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
گفت: در مجموع برای ۷۳ میلیون و سیصد 
هزار نفر در دور اول براساس اسناد و مدارک 

یارانه واریز شده است.
نشســت  در  عبدالملکــی  حجــت الله 
هم اندیشــی نماینــدگان بــرای اجــرای 
سیاست های کلی نظام درخصوص آخرین 
وضعیت نحــوه تخصیــص یارانه ها گفت: 
رئیس جمهور در تمامی جلســات دولت با 
وزرا بر رفع مشکلات و تامین معیشت مردم 
تاکید کرده و اعلام کرده انــد که در این راه 

آبروی خود را برای مردم می گذارند.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی افزود: 
پیــش از این ۵۰۰ هــزار میلیــارد تومان 
به عنــوان یارانه بــه جیــب قاچاقچی ها، 
خارجی ها، تولیدکنندگان خارج از کشــور 
می رفت و تنها مقدار بســیار کمــی از این 
یارانه به جیب مردم ایــران می رفت، براین 
اساس تصمیم گرفته شــد تا با مدیریت ارز 
ترجیحی و ســاماندهی یارانه ها این منابع 
را بر ســر ســفره مردم ببریم و این موضوع 
موجــب افزایــش رفــاه عمومــی، ایجاد 
اشــتغال، اصلاح ضریب جینی، جلوگیری 

از قاچاق و ... خواهد شد.
عبدالملکی تاکیــد کرد: براســاس قانون 
بودجه ۲۵۰ هزار میلیارد تومــان برای باز 
توزیع یارانه میان مــردم در تبصره ۱۴ قرار 
داده شــده و در جای دیگر ۷۵ هزار میلیارد 
تومان برای پرداخت یارانه ۴۵ هزار تومانی و 
معیشتی در نظر گرفته شده است و در دولت 
بعد از بحث های متعدد قرار شد، این منابع 
به صورت یارانه مســتقیم در اختیار مردم 

قرار بگیرد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره به 
حذف دهک های پردرآمد براســاس قانون، 
گفت: طبق قانــون به ویژه قانــون جوانی 

جمعیت باید دهک های پردرآمد حذف می 
شدند، براین اساس دولت تصمیم گرفت در 
مدیریت جدید ارز ۴۲۰۰ تومانی، یارانه به 

دهک دهم پرداخت نشود.
 ۹۳ ســال  از  داد:  ادامــه  عبدالملکــی 
ســامانه یارانه ها بسته شــد و دیگر کسی 
نمی توانست به صورت سیستماتیک در آن 
اطلاعاتی را وارد کند، تنها افــراد با حضور 
در محل پلیس ۱۰+ می توانستند اطلاعات 
خــود را در ســامانه ثبت کنند. براســاس 
ســامانه رفاه ایرانیان ۷۳ میلیون نفر یارانه 
دریافت می کردند که ۶۱ میلیون نفر از این 
افراد همزمان یارانه معیشــتی و یارانه ۴۵ 

هزار تومانی دریافت می کردند.
وی تصریــح کــرد: بعــد از اجــرای طرح 
هدفمنــدی یارانه هــا و عدم واریــز یارانه 

به حســاب برخی خانوارها، ســامانه ای را 
وزارت کار راه انــدازی کــرد کــه طی یک 
هفته حدود یک میلیــون و پانصد هزار نفر 
از افراد درخواســت بازنگــری در اطلاعات 
خود را ثبت کردند و در حال بررســی است. 
یکی از اشکالات در وزارت کار این است که 
اطلاعات افراد کاملا مشخص نیست و برای 
پرداخت یارانه از دیگر مراکز اطلاعات خود 

را دریافت کرد.
وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی افزود: به 
حدود ۵ میلیون و ۹۰۰ هــزار نفر از افرادی 
که در فروردین ماه یارانه تعلق می گرفت، در 
اردیبهشــت ماه یارانه ای پرداخت نشد و در 
مجموع برای ۷۳ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در 
دور اول براساس اسناد و مدارک یارانه واریز 

شده است.

عبدالملکی در واکنش بــه انتقاد نماینده ها 
درخصوص قطع یارانه برخــی افراد، گفت: 
براســاس قانون بایــد یارانــه دهک های 
پردرآمد حذف شــود اما اگر می خواهیم به 
همه افراد و اقشار یارانه دهیم اینگونه یارانه 
در اختیار افراد ضعیــف جامعه قرار نخواهد 

گرفت.
وی بــا تاکید بــر اینکــه باید شناســنامه 
اقتصادی خانوارها شفاف شود، اظهار کرد: 
افرادی که درخواســت یارانه کرده اند به دو 
گروه تقسیم می شوند، ابتدا افراد پردرآمدی 
که با وجود داشتن دارایی و سرمایه به عنوان 
یک ایرانی درخواست واریز یارانه دارند و آن 
را حق خود می دانند و دیگــر خانواده هایی 
هستند که با وجود جدا شدن فرزندان آن ها 
از خانواده و داشتن زندگی مستقل، به دلیل 

احتساب سرجمع خانواده، یارانه سرپرست 
خانواده قطع شده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: 
برخی افراد نیز هســتند که بــه دلیل عدم 
شفافیت شناســنامه اقتصادی، یارانه آن ها 
قطع شــده اســت به طور مثال برخی افراد 
کارپرداز شرکتی هستند و یا دارای صندوق 
قرض الحســنه خانوادگی می باشند به این 
دلیل یارانه آن ها قطع شده است. بنابراین ما 
برای ایجاد شفافیت در اطلاعات اقتصادی 
خانواده ها ســریعا ســامانه ای را راه اندازی 
کردیم که از حدود ۵ میلیــون و ۹۰۰ هزار 
نفری که یارانه آن ها قطع شــده ۴ میلیون و 
۵۰۰ هزار نفر درخواست بازنگری اطلاعات 

خود را ثبت کرده اند.
عبدالملکــی تصریح کــرد: ما هــر روز به 
ریاست معاون اول رئیس جمهور جلسات 
خود را بــا حضــور تمامی دســتگاه های 
مربوطه برگزار می کنیم و موضوع مدیریت 
ارز ترجیحی و پرداخت یارانه ها را بررســی 
می کنیم، همچنین براساس دستور رئیس 
جمهور به حســاب افرادی که پیش از این 
یارانه آن ها قطع شــده بود، نیز یارانه واریز 
شــد و هر زمان اطلاعات آن ها بررســی و 
نهایی شــد می توانند این یارانه را برداشت 

کنند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درخصوص 
یارانه نان نیز گفت: وزارت کشــور در حال 
بررسی اطلاعات افراد و حتی اتباع خارجی 
در کشور اســت تا یارانه نان در اختیار همه 
قرار بگیرد البته دولت هنــوز بر روی بحث 
نان به تصمیم نهایی نرســیده و این موضوع 
به صورت پایلوت در زنجان در حال بررسی 
اســت و براســاس تصمیم دولت یارانه نان 
هیچ شــخصی حتی اتبــاع خارجی قطع 

نخواهد شد.

فائزهشــعبانیاصل  از هفتــه پیش به 
منظور ایجاد شــفافیت، عرضه خودرو تنها 
از طریق ســامانه فروش یکپارچــه انجام 

می شود.
ســامانه فروش یکپارچه خودرو از ســوی 
وزارت صمــت عملیاتی شــد کــه البته با 
مقاومت هایــی از ســمت خودروســازان 
خصوصی مواجه بود؛ سامانه ای که به گفته 
وزارت صمت باعث می شــود برنامه فروش 
خودروسازان شفاف تر از روش قرعه کشی 

باشد.
به دستور وزیر صمت عرضه  خودرو از تاریخ 
۲۷ اردیبهشــت امسال در ســامانه فروش 
یکپارچه خودرو و به صورت شفاف انجام می 
گیرد و همه خودروسازان موظفند ، هرگونه 
عرضه خــودرو را بــا هماهنگی ســازمان 
حمایت و تنها از طریق این ســامانه  انجام 
دهند به طــوری که خودروســازان بخش 
خصوصی هم پــس از این دســتور، فروش 

خودرو را به روش قدیم متوقف کردند.
ســوالی که پیش مــی آید این اســت که 

چرا وزارت صمــت در شــرایطی که وعده 
حذف قرعه کشــی را در ســال ۱۴۰۱ داده 
بود، قرعه کشــی خودرو را از شــرکت های 

خودروساز به سازمان حمایت منتقل کرد؟
معاون دفتر صنایع خودرو وزارت صمت می 
گوید: ایجاد این سامانه و تلاش برای اجرای 
متمرکز طرح های فروش خودروسازان در 
تداوم وعده های حذف قرعه کشــی خودرو 

توسط سیاست گذار خودرو است.
توکلــی لاهیجانــی گفت: طــرح حذف 
قرعه کشی از دســتور کار خارج نشده بلکه 
انتقال طرح هــای فروش از شــرکت های 
خودروســاز به ســامانه فــروش یکپارچه 
خودرو در راســتای حذف قرعه کشی انجام 
شده است.امیر حســن کاکایی عضو هیئت 
علمی دانشگاه علم و صنعت ایران می گوید: 
فروش خــودرو به روش قرعه کشــی باعث 
می شود که رانت توزیع شده، بین مردم نیز 

یکسان پخش شود.
کاکایــی گفت: تا زمانی کــه قیمت گذاری 
دستوری است و این رانت خواری در سطح 

ملی اســت، بهترین روش فــروش خودرو 
قرعه کشی است.

بــه گفته این کارشــناس صنعــت خودرو 
روش درســت فروش خودرو این است که 
این کالا در بــازار با نــرخ آزاد باید فروخته 
شــود که اکنون امکان پذیر نیســت ؛ هم 
اکنون بــه لحــاظ قوانین و سیاســتی که 
داریم عادلانه ترین روش، فروش خودرو در 
بورس است که می تواند خیلی از مشکلات 
را حل کند، اما وقتی تولیــد خودرو بالا رود 
و قیمت ها متعادل شــود، فروش خودرو در 

بورس هم غیر منتطقی خواهد بود.
حسن کریمی ســنجری کارشناس صنعت 
خودرو می گوید با وجــود ۱۱ نهاد نظارتی 
بعید است سیاســت گذار خودرویی اعتماد 
خود را بــه نحوه اجــرای طرح های فروش 
توســط خودروسازان از دســت داده باشد؛ 
وزارت صمت به دنبال این است که با تغییر 
مســیر فروش و ایجــاد ســامانه یکپارچه 
فروش خودرو، ایراد هــای موجود در نحوه 
ثبت نــام و روش قرعه کشــی را که پیش تر 

توســط خودروســازان اجرایی می شــد 
برطرف کند.

این کارشــناس خودرو بر این باور است که 
این اقدام سیاســت گذار خودرویی، دامنه 
نظارت بــر طرح های فروش شــرکت های 
خودروســاز خصوصی را نیز گسترش داده 
و دیگر شــائبه های تخلف در فــروش این 
خودروســازان با استفاده از مســیر سامانه 

یکپارچه فروش از بین خواهد رفت.
به گفته سنجری، وزارت صمت با تغییراتی 
در نحــوه اجرای قرعه کشــی و اســتفاده 
از اهرم ســامانه یکپارچه فــروش، امکان 
سوءاســتفاده سوداگران و واســطه ها را به 

حداقل می رســاند.اما اینکه چــرا وزارت 
صمت متولی فروش خودرو در کشور شده 
دلایل زیادی دارد که برخــی از این دلایل 
در اظهارات مســئولان صنعتی عنوان شده 
است؛ برخی کارشناســان می گویند اولین 
دلیــل در این راســتا، ایجاد شــفافیت در 
مسیر فروش خودرو اســت. سیاست گذار 
خودرویی بــا ادعای تخلفات بی شــمار در 
فروش خودروســازان، خواهان شفافیت در 
این زمینه است.وزیر صمت بخشنامه ای به 
سازمان حمایت مبنی بر لزوم اجرایی شدن 
قرعه کشی توســط تمامی خودروسازان از 

طریق سامانه یکپارچه ابلاغ کرده است.

واردات۲۰کشتیحاملیکمیلیونتننهادهبهکشور
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وزیرنیرومطرحکرد
پاداش۵برابریصرفهجوییبرایمشترکانبرق

وزیر نیرو با تشریح جزئیات مشوق های وزرات نیرو برای کاهش مصرف 
برق، گفت: از ابتدای خردادماه، مشــترکان به ازای هر کیلووات ساعت 
کاهش مصرف، ۵ برابر تعرفه برق هر کیلووات یعنی معادل ۵۰۰ تومان 
پاداش می گیرند.علی اکبر محرابیان اظهار کرد: امسال برای افرادی که 
در مصرف خود صرفه جویی می کنند، پاداش هایی پیش بینی کردیم با 
انجام اقدامات کوچک مدیریت مصرفــی می توانند پاداش لازم را برای 

صرفه جویی بگیرند.
وی با بیــان اینکه الگوی مصرف ایام گرم ســال در مناطــق غیرگرم و 
عادی ۳۰۰ کیلووات است، اضافه کرد: مشــترکانی که در مصرف برق 
صرفه جویی و الگوی مصرف را رعایت کننــد، بابت هر کیلووات به طور 
متوســط ۱۰۰ تومان پرداخت خواهند کرد و این مشترکان در صورت 
صرفه جویی و به ازای هر کیلووات ساعت ۵ برابر تشویق می شوند یعنی 

به ازای هر کیلووات ساعت ۵۰۰ تومان تشویق می شوند.
وزیر نیرو تصریح کرد: اگر این مشــترک فقط ۵۰ کیلووات صرفه جویی 
کند به طور مثال سال گذشــته ۳۰۰ کیلووات مصرف داشته و امسال 
مصرف را به ۲۵۰ کیلووات برساند، قبض برق این مشترک رایگان شده 
و هیچ پولی بابت برق پرداخت نمی کند.محرابیان خاطرنشان کرد: اگر 
مشــترک ۲۰۰ کیلووات مصرف و ۱۰۰ کیلوات صرفه جویی کند، ۵۰ 
هزارتومان منفعت خواهد شــد به نحوی که ۲۰ هزارتومان پول قبض 
شده و ۳۰ هزار تومان از دولت بستانکار می شود. به عبارتی دیگر در این 
موضوع نه تنها مشــترک برای قبض خود هزینه ای پرداخت نمی کند 

بلکه برای صرفه جویی خود نیز پاداشی دریافت می کند.
وی با بیان اینکه الگوی مصرف در مناطق گرمســیر با مناطق معمولی 
متفات بــوده و در مناطق گرم امکان صرفه جویی بســیار خوبی وجود 
دارد، گفــت: در این مناطق کشــور کــه از کولرهــای گازی و داکت 
اسپلیت ها استفاده می شــود، اگر مشــترکان این مناطق بتوانند یک 
دستگاه را کمتر اســتفاده کنند، در ماه پاداش قابل توجهی را دریافت 
می کنند.وزیرنیرو با اشــاره به مصوبه دولت در زمینه الزام ادارات برای 
صرفه جویی برق اظهار کرد: طبــق مصوبه دولت برای موضوع مدیریت 
تقاضا در بخش اداری برنامه ریزی شده که صرفه جویی قابل توجهی در 

ادارات و دستگاه های دولتی انجام شود.

وی افزود: از اول خرداد با تذکرات و تنظیماتی که بر روی دســتگاه های 
سرمایشــی و غیره ادارات اعمال می شــود، مدیریت مصرف و تقاضای 

مورد نظر تا حدودی انجام می شود.
به گفته وزیر نیرو، ایــن برنامه مدیریت تقاضا برای ســایر بخش های 

مصرف از جمله صنایع و تجاری هم در دستور کار قرار دارد.

هرگونهبحثدرخصوصافزایشقیمت
حاملهایانرژیشایعهاست

یک عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اســلامی، تاکید کرد: نه 
مجلس مجوزی برای افزایــش قیمت حامل های انرژی داده اســت و 
نه دولت چنین قصدی دارد.مالک شریعتی نیاســر، با اشاره به مطالب 
منتشــر شــده در خصوص افزایش قیمت حامل های انرژی بیان کرد: 
تعیین قیمت های حامل های انرژی  در لایحه بودجه ســنواتی صورت 
می گیرد. بودجه ۱۴۰۱ نیز بدون هیچ افزایش قیمتی در حوزه سوخت 
و حامل های انرژی بسته شده اســت.وی در ادامه اظهار کرد: بنابراین 
هرگونه بحثی در خصــوص افزایش قیمت حامل های انرژی شــایعه 
اســت. نه مجلس چنین مجوزی داده اســت و نه دولت چنین قصدی 

دارد. هرگونه مطلبی در این حوزه جز شایعه چیزی نیست.

باتصویبنمایندگانمجلس:
دستگاههایاجراییمکلفبهایجادمولد

اضطراریشدند
 نمایندگان مجلس شــورای اســلامی دســتگاه های اجرایی را مکلف 
کردند با اســتفاده از منابع داخلی خود مولد اضطراری با ظرفیت کافی 
ایجاد کنند. در نشســت علنی روز یکشــنبه )یکم خردادماه( مجلس 
شــورای اســلامی، طرح توســعه و مانع زدایی از صنعت برق کشــور 
در دســتور کار قرار گرفت و مــواد )۱۷( و )۱۸( این طــرح به تصویب 
نمایندگان رسید.براساس ماده ۱۷ مندرج در بند ج ماده واحده لایحه 
قانونی درخصــوص اصلاح تبصره ۸۰ قانون بودجه ۱۳۵۶ کل کشــور 

مصوب ۳۰ بهمن ۱۳۵۸ به وزیر نیرو تنفیذ می شود.
همچنین براساس ماده ۱۸؛ تعرفه سوخت نیروگاه های خود تأمین که 
بنا بر اعــلام وزارت نیرو اقدام به تحویل تمام یا بخشــی از برق تولیدی 
خود به شبکه سراسری می کنند، به میزان ســوخت معرفی برای برق 
تحویل شــده به شــبکه در ســاعات اوج مصرف معادل تعرفه سوخت 
نیروگاهی براســاس متوســط بازدهی نیروگاه های حرارتی سال قبل 
تعیین می شود.طبق تبصره ماده ۱۸: بالاترین مقام کلیه وزارتخانه ها، 
دستگاه های اجرایی، مراکز نظامی، شهرداری ها، بیمارستان ها و مراکز 
درمانی و دیگر تاسیسات و ساختمان ها به تشــخیص سازمان پدافند 
غیرعامل مکلفند با اســتفاده از منابع داخلی خود مولــد اضطراری با 
ظرفیت کافی ایجاد کنند و علاوه بر مواقــع اضطراری در مواقع کمبود 
در شبکه برق کشور نیز این مولدها را برای تامین بخشی از مصرف خود 

یا برای تحویل برق به شبکه مورد استفاده قرار دهند.

نحوههزینهکردمنابعحاصلازواگذاری
نیروگاههابهکمیسیونانرژیارجاعشد

نحوه هزینه کرد منابع حاصل از واگذاری نیروگاه ها برای رفع مغایرت 
با اصل ۴۴ به کمیسیون انرژی ارجاع شد.محمدباقر قالیباف در نشست 
علنی مجلس شورای اســلامی در جریان رســیدگی به ماده ۱۴ طرح 
توسعه و مانع زدایی از صنعت برق کشور، با اســتناد به ماده ۱۵۳ آئین 
نامه داخلی و به دنبال اخطار قانون اساسی نماینده تنکابن ماده مذکور 
را برای رفع ایرادات به کمیســیون انرژی ارجاع داد.سیدشمس الدین 
حســینی در اخطار قانون اساســی، تاکید کرد: ماده ۱۴ طرح توسعه و 
مانع زدایی از صنعت برق کشــور مغایر سیاســت های اصل ۴۴ قانون 
اساسی است، در ضمن مشــکل صنعت برق کمبود منابع نیست بلکه 

شیوه برخورد با سرمایه گذاران غیردولتی مشکل این صنعت است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با وارد دانســتن اخطار نماینده تنکابن، 
بیان داشت: این ماده با اصل ۴۴ قانون اساسی مغایرت دارد، با این حال 
اجازه می خواهیم که ماده را برای رفع مغایرت ها با اصل ۴۴ و سیاست 
های ابلاغی مقام معظم رهبری به کمیســیون انرژی برگردانیم و آقای 

حسنوند موارد را در جلسه کمیسیون برطرف کنند.

نیرو

خریدار  مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران 
با تاکید بر اینکه در اجرای پروژه های نفتی 
معطل شــرکت های خارجــی نمی مانیم، 
گفت: در دولــت قبل و با کاهــش تولید به 
دلیل تحریم ها، حدود یک میلیون بشــکه 
از ظرفیت تولید نفت کشــور از دست رفته 
بود که در دولت سیزدهم و با سرمایه گذاری 

۵۰۰ میلیون دلاری این ظرفیت احیا شد.
 با خروج آمریکا از برجام در اردیبهشت سال 
۱۳۹۷ که با هدف کاهش صادرات و به صفر 
رساندن فروش نفت ایران انجام شد، تولید 
نفت کشــور به صورت تکلیفی کاهش پیدا 

کرد.
اگرچه صــادرات ایــران هیــچ گاه به صفر 
نرســید، اما در دولت قبل به شدت محدود 
شد. کاهش صادرات باعث شــد تا تولید از 
برخی میادین نفتی کاهش پیــدا کند و از 
ســوی دیگر به دلیل عدم ســرمایه گذاری 
برای نگهداشــت تولید در این مدت، حدود 
یک میلیون بشــکه از ظرفیــت تولید نفت 

کشور از دست رفت.
آن گونه کــه »محســن خجســته مهر« 
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران به ایرنا 
می گوید، با روی کار آمدن دولت ســیزدهم 
و ســرمایه گذاری ۵۰۰ میلیون دلاری، این 
ظرفیت احیا شد و اکنون ایران توان تولید ۳ 
میلیون و ۸۳۸ میلیون بشکه نفت در روز را 
دارد.موضوعی که با رفع تحریم ها می تواند 
صادرات نفت کشــور را تا ۲ برابــر افزایش 

دهد.
خجســته مهر همچنین تاکیــد کرده که 
در ایــن دولت برخــلاف دولت گذشــته، 
پروژه هــای نفتــی را معطــل حضــور 
شــرکت های خارجی نمی کنیــم و با تکیه 
بر توان داخلی توســعه این صنعت را ادامه 
می دهیم.بخش اول مصاحبه با مدیرعامل 
شــرکت ملــی نفــت ایــران را در ادامــه 

می خوانید.

ایراندردولتسیزدهمتوانستدر
کمتراز۶ماهوباوجودادامهتحریمها،
ظرفیتتولیدنفــتخودرابهپیشاز
خروجآمریکاازبرجامبرساند.اینکار

چگونهانجامشد؟
ظرفیت تولیــد نفت ایران پیــش از خروج 
آمریکا از برجام ۳ میلیون و ۸۳۸ هزار بشکه 
در روز بــود. با توجه بــه تحریم ها و کاهش 
تولید نفت ایران، برای حفــظ این ظرفیت 
باید ســرمایه گذاری هایی انجام می شد تا 

چاه های تولیدی از مدار خارج نشوند.
با این حال در دولت قبل این اقدامات انجام 
نشــد و حدود یک میلیون بشکه از ظرفیت 

تولید نفت کشور از دست رفت. 
با روی کار آمدن دولت ســیزدهم، احیای 
این ظرفیت در دســتور کار قرار گرفت و با 
ســرمایه گذاری ۵۰۰ میلیون دلاری، ایران 
توانســت در مدت کوتاهی با اقدامات فنی، 
ظرفیت تولید نفــت را به میــزان پیش از 

تحریم ها بازگرداند.

باتوجــهبهاینکــهظرفیتتولید
نفتایرانافزایــشیافته،درصورت

نتیجهبخشبودنمذاکــراتورفع
تحریمها،صادراتنفتکشوربهچه

میزانخواهدرسید؟
 اگــر تحریم ها برداشــته شــود، بلافاصله 
می توانیم صادرات نفت کشــور را تا دو برابر 

افزایش دهیم.

توســعهمیادینمشترکنفتوگاز
وبرداشتحداکثریوصیانتیازاین
میادین،ازجملهاهــدافوزارتنفت
دردولتسیزدهمبودهاست.باتوجه
بهاینکهمیادینغــربکارونجزو
مهمترینمیادیننفتیکشوربهشمار
میروندومیدانآزادگانجنوبیجزو
1۰میدانبزرگنفتیجهاناســت،
برایتوسعهآنچهاقداماتیانجامشده

است؟
در راســتای هم افزایی و بهره گیری از کلیه 
مقــدورات، پتانســیل ها و توانمندی های 
مربوط بــه تامین ســرمایه و منابــع مالی 
موردنیاز جهت توسعه میادین نفت و گاز در 
کشــور در مجموعه وزارت نفت و با هدایتی 
که وزیر نفت دارد و در هیات مدیره شرکت 
ملی نفت ایجاد کنسرسیومی از شرکت های 
اکتشــاف و تولید و همچنیــن بانک های 
کشور برای توســعه میادین مشترک غرب 

کارون به تصویب رسید.
بر این اســاس، پروژه های بزرگ و با اهمیت 
به ویژه میادین مشــترک نفــت و گاز را با 
یک هم افزایی اثربخش در ســرمایه گذاری 
در قالب اجــرای طرح هــا و پروژه ها نهایی 

می کنیم. 
در بخــش صنعت نفــت سیاســت دولت 
ســیزدهم و وزارت نفت و شرکت ملی نفت، 
اولویت بخشی به توســعه میادین مشترک 

نفتی و گازی است.
از همیــن رو، توســعه فــاز دوم میــدان 
آزادگان شــمالی در غرب کارون، تکمیل 
طــرح فعلــی آزادگان جنوبی و توســعه 
فــاز دوم آزادگان جنوبی بــه ارزش ۷.۵ 
میلیــارد دلار بــا بهره گیــری از تــوان 
شرکت های اکتشاف و تولید ایرانی، توان 

فنی و اجرایــی آن ها و اســتفاده از توان 
تامیــن مالی بانک های متعدد در کشــور 

اجرا خواهد شد.
 این ســرمایه گذاری و مدل سرمایه گذاری 
وارد فاز انعقــاد تفاهم نامه و بــه دنبال آن 

انعقاد قرارداد خواهد شد.
در این مدل اختصاص سهم سرمایه گذاری 
به هر یــک از ذینفعان انجام خواهد شــد. 
بر اســاس این مدل یک شــرکت صاحب 
صلاحیت اکتشــاف و تولید ایرانی توســط 
چنــد شــرکت ایجــاد می شــود و مابقی 
ســهامداران مفــروض ذیل این شــرکت 
خواهند بود و ســرمایه گذاری در قالب این 
مدل انجام می شــود. با این هم افزایی است 
که امکان توســعه موفق این میادین وجود 

دارد.
 سیاســت ما این نیســت کــه پروژه های 
بــزرگ را به صورت انحصــاری به مجموعه 
خاصی بدهیم بلکه مبتنی بــر توانمندی، 
همه ایرانیــان می تواننــد در انجــام این 
سرمایه گذاری در قالب شرکت ها مشارکت 
داشته باشــند. این یکی از روش های مفید 
است که نقدینگی کشــور به سمت اقتصاد 

مولد هدایت شود.

باتوجهبهبازارهایمــوازیکهدر
کشوروجوددارد،آیاسرمایهگذاران
درداخلکشوربرایحضوردرتوسعه
میادیننفتوگازحاضرخواهندشد؟

تمام پروژه هــای نفتــی و گازی در ایران 
از جذابیــت ویژه ای برخوردارنــد و بعید 
می دانم به جــز نفت و گاز جــای دیگری 
وجــود داشــته باشــد کــه مطلوبیت و 
جذابیت بیشتری نســبت به این میادین 

داشته باشد.

قرارداد۷.5میلیــارددلاریبرای
توســعهمیادینغــربکارونکهبا
یککنسرســیومایرانیبــهامضا
خواهدرســید،درقالبکدامیکاز

قراردادهاینفتیامضاخواهدشد؟
در شــرکت ملی نفت ایران، محدودیتی در 

نوع قرارداد نداریم. قراردادهــا می تواند از 
نــوع EPC، بیع  متقابل و یا  IPC باشــند و 
تمام قراردادها در شرایط حاضر از جذابیت 

و مطلوبیت برخوردار هستند.

برایفشارافزاییونگهداشتتولید
درمیدانمشــترکپارسجنوبیچه

اقداماتیانجامخواهدشد؟
 تمامی میادین نفتی و گازی بعد از توســعه 
اولیه خودشــان نیازمند نگهداشــت توان 
تولید هستند. نگهداشــت توان تولید یک 
پروسه مداوم و مستمر اســت و اگر نتوانیم 
نگهداشــت توان تولید را به درســتی انجام 
دهیم به طــور طبیعی ســالیانه آن میادین 
نفتی و گازی دچار افت طبیعی تولید ناشی 

از افت فشار مخازن می شوند.
میــدان گازی پــارس جنوبی نیــز یکی از 
میادین بزرگ دنیا اســت و نصــف ذخایر 
گازی کشور را دارا است و ۷۰ درصد از تولید 
گاز کشور توسط این میدان انجام می شود. 
در راستای نگهداشت توان تولید و استفاده 
حداکثری از تولید این میدان، بهره برداری 
حداکثــری از ذخایــر آن و جلوگیــری از 
مهاجرت گاز به سمت کشور همسایه پروژه 
فشارافزایی میدان گازی پارس جنوبی آغاز 

شده است.
مطالعه مفهومــی آن انجام شــده در حال 
انجام مطالعه پایه هستیم و به محض انجام 
مطالعه پایه، وارد فاز اجرایی آن خواهیم شد 

و این ظرفیت بزرگ برای مردم ایران است.

دردولتگذشــتهنیزقرارداد۴.5
میلیارددلاریبرایتوســعهفاز11و
فشــارافزاییازاینمیدانبستهشد
کهباخــرجآمریــکاازبرجاموترک
قراردادتوسطتوتالبهنتیجهنرسید.
درایندولتچهتغییریدراینزمینه
ایجادشدهکهامیدواربهموفقیتدر
پروژهفشــارافزاییدرپارسجنوبی

هستید؟
 تفاوت این دولت با گذشــته این اســت که 
ما فرصت ســوزی نمی کنیم  و بلافاصله از 

زمان به شــکل مطلوب اســتفاده خواهیم 
کرد. همچنین منتظر کشــورهای خارجی 
نمی شــویم به طوری که ایــن انتظار باعث 
هدررفــت ذخایر نفتــی و گازی کشــور و 
حرکت ثروت زیرزمینی به ســمت همسایه 

شود.
 ما می خواهیم بــا تکیه بر تــوان داخلی 
به موقــع تصمیــم بگیریم و اقــدام کنیم 
البتــه این زمینــه همواره وجود داشــته 
که بتوانیم از ســرمایه گذاران خارجی نیز 
بهــره ببریم امــا هیچ وقــت نمی خواهیم 
پروژه هــای مهــم و اولویت دار را ۸ ســال 

معطل نگه داریم.

باتوجهبهنیازکشوربهگازوافزایش
مصرفسالانهایکهدراینزمینهرقم
میخورد،چهبرنامهایبرایتوســعه

میدانگازیپارسشمالیدارید؟
بر اســاس برآوردها، گاز استحصال شده از 
میدان پارس شــمالی، معادل ۴ فاز پارس 
جنوبــی خواهد بود و برای رســیدن به این 
میزان از تولید، ســرمایه گذاری ۴ میلیارد 

دلاری نیاز است.
در حــال حاضر توســط مشــاور کارهای 
مطالعاتی اولیه در حال انجام اســت. برنامه 
توســعه این میدان نیز به صــورت مدون و 
زمان بندی شده آماده اســت و با مشخص 
شــدن ســرمایه گذار وارد مراحل اجرایی 

می شود.

درحاشــیهبیســتوششــمین
نمایشــگاهبینالمللینفــت،گاز،
پالایشوپتروشــیمی،قــراردادی
بهامضــارســیدکهبراســاسآن
هلدینگهایپتروشیمیواردتوسعه
بالادســتصنعتنفتباهدفتامین
خوراکشــدند.آیاایــنظرفیتدر
پتروشــیمیهاوجودداردتاسرمایه
لازمبرایتوسعهمیادیننفتیوگازی

راتامینکنند؟
اگر به اظهارات شــرکت های پتروشــیمی 
دقــت کنیــم یکــی از شــکوه های ایــن 
شرکت ها، خالی بودن ظرفیت این واحدها 

به دلیل کمبود خوراک است. 
مجموعه هلدینگ های پتروشــیمی به این 
باور رسیده اند که در ســرمایه گذاری برای 
تامین خوراک موردنیاز در بالادســت نفت 
سهیم شــوند، زیرا ســرمایه گذاری برای 
تامین خوراک موردنیاز واجب تر از احداث 
یک واحد پتروشیمی است که بعد از احداث 

با کمبود خوراک مواجه شود. 
این ســرمایه گذاری یک ســرمایه گذاری 
هلدینگ هــای  ســوی  از  هوشــمندانه 
پتروشــیمی اســت، زیرا در طولانی مدت 
می تواند خوراک موردنیــاز را تامین کند تا 
پتروشــیمی ها با ظرفیت کامل به فعالیت 

بپردازند. 
در حــال حاضــر، مهم تریــن مؤلفــه 
جهت اســتمرار فعالیت هــای اقتصادی 
پتروشــیمی ها احــراز باثبــات، پایدار و 
مطمئــن خــوراک موردنیاز خودشــان 

است.

بررسینقشانرژیدرسفررییسجمهوربهمسقط

آیاعمانپلصادراتگازایرانمیشود؟
خریدار  از زمان دولت هاشمی رفسنجانی 
و بعد در دولت اصلاحات همیشه بین ایران 
و عمان بحث بر ســر صادرات گاز و استفاده 
ایران از ظرفیت مــازاد کارخانه تبدیل گاز 
طبیعی به ال ان جی مطرح بوده است و این 
مذاکرات همیشــه تداوم داشــته است، اما 
مشکلاتی هم در مســیر اجرای این توافق 

طرفین بوده است.
محمدجواد آســایش، در ارزیابی همکاری 
ایران و عمان در حوزه انرژی اظهار داشــت: 
روابط ایران و عمان به لحاظ سیاسی خوب 
اســت و دو طرف به هم اعتماد دارند، روابط 
اقتصادی هم در سال های اخیر رشد زیادی 
داشــته که از جمله آن حوزه انرژی است و 
مذاکراتی خوبی نیز در رابطــه با انتقال گاز 

در جریان است.
وی افزود: بنا بر این است که ما یک خط لوله 
گاز به این کشــور احداث کنیــم که زمینه 
خوبی برای همکاری دو کشــور خواهد بود 
و حوزه نفتی مشــترک میدان »هنگام« را 

داریم که قابل مذاکره است.
سفیر ســابق ایران در عمان با بیان اینکه 
روابط دو کشور همراه با حسن نظر است، 
تصریــح کرد: حجــم روابــط اقتصادی 
کشور در سال گذشــته پیشرفت خوبی 
داشــته و حدود یک و نیــم میلیارد دلار 
بــوده اســت، پیش بینی می شــود که 
بیشتر توســعه یابد، ضمن اینکه در حوزه 
گردشــگری و بانکــی هــم همکارهای 

خوبی داریم.

وی در ادامه گفت: مذاکراتی هم در جریان 
است که شــبکه برق دو کشور از طریق بندر 
جاسک و الســویق بهم متصل شــوند، در 
حاضر بیشتر اینترنت کشور از عمان تامین 
می شود، بهر حال ارتباط شبکه ای دو کشور 

مناسب است. 
آســایش درباره امــکان انتقــال انرژی 
بــه یمن از مســیر عمــان بیان داشــت: 
مذاکرات در این حوزه در جریان اســت، 
کشــورهای جنوب خلیج فــارس بهترین 
مواضع عدالت خواهانه را نســبت به یمن 
دارند، اگر اوضاع یمن عادی باشــد ایران 
و همچنین عمان تا جایی کــه بتوانند به 

یمن کمک می کنند.
محمود خاقانی نیز در این ارتبــاط به ایلنا 
گفت: در بین شیخ نشین های خلیج فارس؛ 
عمان ســعی کرده یک موضــع بی طرفی 
در ارتباط با ایران اتخاذ کنــد و این مدیون 
سیاست های ســلطان قابوس بوده تاکنون 
نیز پایدار مانده اســت، اما در هــر حال به 
نظر می رســد ســفر رئیس جمهور به این 
کشور بیشتر در ارتباط با مســائل برجام و 
میانجی گری قطر و عمــان و اتحادیه اروپا 

است.
وی افــزود: از زمــان دولــت هاشــمی 
رفســنجانی و بعــد در دولــت اصلاحات 
همیشــه بین ایران و عمان بحث بر ســر 
صادرات گاز و اســتفاده ایران از ظرفیت 
مــازاد کارخانــه تبدیــل گاز طبیعی به 
ال ان جی مطرح بوده است و این مذاکرات 

همیشه تداوم داشــته است، اما مشکلاتی 
هم در مســیر اجرای ایــن توافق طرفین 
بوده اســت از جمله اینکه خط لوله ای که 
باید  از ایران به کارخانه ال ان جی برســد 
از کدام بخــش خلیج فارس عبــور کند، 
بخش هــای کم عمــق که مســیر برخی 
کشــورهای منطقه بوده امکان همکاری 
وجود نداشــته و این پروژه را دچار کندی 
و توقف کرده است. مســیرهای عمیق هم 
هزینه ها بالاســت و هم تکنولوژی بالایی 

نیاز است. 
این کارشناس حوزه بین الملل انرژی تاکید 
کرد: قطعا در یک چنین پــروژه کلانی باید 
بهره بردار نهایــی هم در ســرمایه گذاری 
مشــارکت کند در غیر این صــورت مقرون 
به صرفه نیســت ایران و عمان در این پروژه 
گران ســرمایه گذاری کنند تا امنیت انرژی 
چیــن و هنــد را تامین کننــد، در هر حال 
تاکنون بــه دلیل تحریم ها پــروژه اجرایی 

نشده است.
وی در ادامــه یادآور شــد: تحریم ها صد در 
صد اثرات ســنگین برای سرمایه گذاری در 
صنعت نفت و گاز ایران داشــته و در همین 
حال رقبا از این فرصت بهترین بهره برداری 

را کردند.
خاقانــی اظهار داشــت: صــادرات گاز به 
این کشــور وقتی می تواند تحقــق یابد که 
تلاش های عمان و قطر بــا اتحادیه اروپا به 
نتیجه برســد، تحریم ها اقتصاد کشور را در 
شرایط نامناسبی قرار داده است. مثلا اگر با 

توجه به شرایط کنونی قیمت گندم افزایش 
داشته ما به دلیل تحریم باید ۳۰ درصد هم 
بیشــتر از قیمت معمول بابت خرید گندم و 

هر کالای دیگری بپردازیم.
وی ابــراز امیــدواری کرد کــه همکاری 
همه جانبــه بیــن ایــران و کشــورهای 
خلیج فارس بویژه کشــورهای حوزه دریای 
خزر و آســیای مرکزی توســعه پیدا کند و 
همسایگان متوجه شوند که دوستی با ایران 
بیشتر از دوستی با کشورهای مجازی مثل 
رژیم اشغالگر قدس امنیت منطقه را تامین 

می کند.
همچنین رضــا میرابیــان در گفت وگو با 
خبرنــگار اقتصادی ایلنا، اظهار داشــت: 
ســفر رئیس جمهور بــه عمــان فراتر از 
نفت و انرژی اســت شــاید به دلیل آنچه 
امریکا و برخــی کشــورهای منطقه و از 
جمله اسرائیل نگذاشــتند رابطه ایران با 
کشورهای حاشیه خلیج فارس بهبود پیدا 
کند، بنابراین آنچــه اهمیت دارد نزدیکی 
بــه کشــورهای همجــوار و هماهنگــی 

با آنهــا و امنیت و آرامش بــدون حضور و 
تاثیرگذاری بیگانه یکی از اهداف اســت و  
همکاری اقتصادی و نفتی و گازی در ذیل 
این موضــوع و در چارچوب همکاری های 
امنیتی سیاســی و حفــظ آرامش منطقه 

است.
وی افزود: ما یک کشــور بزرگ نفتی و هم 
گازی هســتیم، عمان نفــت و گاز زیادی 
ندارد، بنابراین دو کشــور در حد استطاعت 
می توانند در بازاریابــی و صادرات همکاری 

کنند.
این کارشــناس حوزه عرب و انرژی درباره 
انتقــال انرژی بــه یمن و هندوســتان هم 
گفت: انتقــال گاز یا برق به یمن از مســیر 
عمان فعلا منتفی است. هرچند این کشور 
در آتش بــس به ســر می برد اما شــرایطی 
نیســت که بتوان گاز یا برق را به این کشور 
منتقل کرد، اما هندوستان می تواند یکی از 
گزینه های همکاری باشد، وقتی ما با عمان 
همکاری کنیم کشــور ثالث هم می تواند در 

این چارچوب قرار گیرد.
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سخنگویوزارتعلومخبرداد
ادغامدانشگاههادرطرحساماندهیمتوقفشد

ســخنگوی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری گفت: در حال حاضر بحث 
ادغام دانشگاه ها متوقف اســت به مجلس نیز اطلاع داده ایم که این کار 

متوقف است تا بتوانیم به شکلی درست آن را تدبیر کنیم.
علی شمسی پور با اشاره به آخرین وضعیت اجرای طرح آمایش آموزش 
عالی گفت: بحث آمایش، در دوره گذشــته به نظر می رســید با تدبیر 
مناسبی انجام نشده اســت، ما یک مصوبه آمایش داریم که این مصوبه 
شورای عالی انقلاب فرهنگی است و مصوبه بســیار پیشرفته، عمیق و 

دقیقی است.
وی افزود: این مصوبه دارای ۹ بند اســت که ۸ بنــد آن وزارت علوم را 
موظف می کند که یکســری از کارها را انجام دهد. به عنوان مثال رتبه 
بندی، شــاخص گذاری، مهارت افزایی، مواردی از این دســت، در یک 
مورد نیز برای وزارت علوم عنوان نشــده که موظف اســت، بلکه عنوان 

شده، می تواند و آن هم بحث ادغام دانشگاه ها است.
سخنگوی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری ادامه داد: متأسفانه اتفاقی 
که در دوره گذشــته رخ داد این بود که )مسئولان وقت وزارت علوم( به 
ســراغ ادغام رفتند، در صورتی که می توانستند بخش هایی که موظف 
بودند را انجام دهند و زمینه این بند را نیــز مهیا کنند تا با تدبیر بهتری 

انجام دهند.
وی افزود: از روزی که فعالیت خود را در وزارت علــوم آغاز کرده ایم، از 
شهرستان ها، دانشگاه ها و مجلس شورای اسلامی، نارضایتی زیادی در 
این خصوص بود بنابراین آن را متوقف کردیم و در این زمینه هیچ کاری 

انجام نمی دهیم.
شمســی پور افزود: در حال حاضر بحث ادغام متوقف اســت و اقدامی 
در این خصوص انجام نمی شود. اگر قرار باشــد در این حوزه ورود پیدا 
کنیم، با مطالعه دقیق بر اساس آمایش سرزمینی، ظرفیت دانشگاه ها و 
با سنجش حساسیت شهرستان ها و با بهره گیری از نظرات نمایندگان 

مجلس، نمایندگان استان و نخبگان استان انجام خواهد شد.
وی تاکید کرد: ولی در حال حاضر بحث ادغام دانشــگاه ها متوقف است 
به مجلس نیز اطلاع داده ایم که این کار متوقف است تا بتوانیم به شکلی 

درست آن را تدبیر کنیم.

باحضوروزیرارتباطات
کمیتهراهبردیصیانتازکودکانونوجوانان

درفضایمجازیتشکیلشد
سومین کمیته راهبردی ســند صیانت از کودکان و نوجوانان در فضای 

مجازی با حضور وزیر ارتباطات تشکیل شد.
مهدی ســالم ســخنگوی وزارت ارتباطات در توئیتی با اعلام این خبر 
نوشــت: هم اکنون سومین جلســه کمیته راهبردی ســند صیانت از 
کودکان و نوجوانــان در فضای مجــازی به میزبانــی وزارت آموزش 
و پرورش و بــا حضور عیســی زارع پور وزیــر ارتباطات، ابوالحســن 
فیروزآبادی دبیر شــورای عالی فضای مجازی و نمایندگان دستگاه ها 

و بخش خصوصی در حال برگزاری است.

ســند صیانت از کودکان و نوجوانان در فضای مجازی که از سال ۹۵ در 
مرکز ملی فضای مجازی تدوین شده بود، خرداد ۱۴۰۰ در شورای عالی 

فضای مجازی به تصویب نهایی رسید.
آذرماه سال ۱۴۰۰ نیز کلیات این ســند مورد تأیید تمامی دستگاه ها و 

سازمان های مربوطه برای اجرایی سازی قرار گرفت.

چمرانخبرداد
تمدیدمهلتپرداختفرمهایاعلامعوارض

ساختمانیتاپایانخرداد
مهلت پرداخت فرم های اعلام عوارض ســاختمانی تا پایان خردادماه 

تمدید شد.
مهدی چمران در شــصت و چهارمین جلسه شورای شــهر با تبریک 
سالروز آزادسازی خرمشهر گفت: روز سوم خرداد را در پیش داریم که 
روز فتح خرمشهر است و با برنامه هایی توام خواهد بود و جشن پیروزی 
خرمشهر را خواهیم داشــت.وی در ادامه گفت: همانطور که می دانید 
طرح دو فوریتی در ارتباط با اعطای مهلت زمان پرداخت فرم های اعلام 
عوارض ســاختمانی را داشــتیم که این دوفوریت تصویب شده و مقرر 
شده بود، افرادی که فرم های اعلام عوارض ساختمانی از ۲۱ اسفندماه 
تا ۲۸ اسفندماه برای آن ها قبض صادر شده اســت فرصت دارند تا این 

عوارض را پرداخت کنند.
رییس شورای شــهر با بیان اینکه یک اصل مهم از این دو فوریت باقی 
مانده بود، گفت: امروز وارد اصل این موضوع خواهیم شد، یک پیشنهاد 
از این دو فوریت باقی مانده اســت که تا پایان خردادماه برای پرداخت 
این عوارض فرصت داده شــود تا مردم بتوانند پرداختهای خودشان را 

طبق قانون داشته باشند.
چمران تصریح کرد: پیشنهادی را هم کمیســیون برنامه و بودجه داده 
اســت که البته برای الان نیســت و برای یک هفته و ده روز قبل است و 
براساس پیشنهاد کمیسیون برنامه و بودجه این مهلت تا ۱۸ خردادماه 
پیشنهاد شده اســت. با توجه به اینکه امروز اول خرداد است و ما این دو 
فوریت را تصویب کنیم، ۱۵ روز دیگر اجرایی می شــود و تا ۱۸ خرداد 
فرصتی برای کســی نمی ماند و بنابراین پیشــنهاد تا آخــر خردادماه 

منطقی تر است پرداخت شود.
وی درباره پرداخــت یکجای این عوارض گفــت: پرداخت این عوارض 
به صورت یک جا معنی ندارد بنابراین همــه می توانند از این فرصت و از 
تقسیط اســتفاده کنند و اگر نقدی پرداخت کنند می توانند از تخفیف 
۲۲ درصدی نیز استفاده کند. در برنامه امروز هم اندیشی هم پیشنهاد 

شده است که پرداخت به صورت یکجا نباشد.
رییس شورای شهر تهران خاطرنشــان کرد: پیشنهاد پرداخت عوارض 
تا آخر خردادماه اســت اما فکر می کنــم در این مدت هــم باز عده ای 
نتوانند بپردازند و پیشنهاد می دهم به شــهردار تهران اجازه داده شود 
در صورت صلاحدید اگر بخواهد آن را ۱۵ روز دیگر تمدید کند و نیاز به 
مجوز جداگانه نداشته باشــد و با همین مجوز بتواند آن را ۱۵ روز دیگر 

تمدید کند و افرادی که جامانده اند آن را پرداخت کنند.
چمران خاطرنشان کرد: تا آخر خردادماه براســاس قانون همه بیایند 
و بپردازنــد و در صــورت صلاحدید شــهردار تهران اگر عــده زیادی 
جامانده اند و درخواســت بیشــتری بود یک مهلت ۱۵ روزه از ســوی 

شهردار برای آن ها در نظر گرفته شود.
در ادامه این جلســه پیشــنهاد اول برای تمدید تا پایان خردادماه رای 
گیری شد و ۲۰ رای مثبت به تصویب رســید.همچنین پیشنهاد دوم 
اجازه به شهردار برای تمدید ۱۵ روزه این مهلت پرداخت نیز رای گیری 

و با ۲۰ رای تصویب شد.

شهر

عضو شورای شهر تهران از افزایش ۴۰ درصدی حقوق 
کارکنان شهرداری تهران خبر داد.

 حبیب کاشانی، عضو شورای شــهر تهران در شصت و 
چهارمین جلسه شورای شــهر تهران با اشاره به اضافه 
حقوق کارکنــان شــهرداری تهران گفــت: علیرغم 
مشکلاتی که وجود دارد، شــهرداری تهران یک قدم 

بسیار مهم برای کارکنان برداشته است.
وی ادامه داد: پول شــهردای از عوارضی است که مردم 
پرداخت می کنند و تحقق بودجه با مشــکلاتی همراه 
است اما شهرداری تهران قدم بســیار بزرگی برداشت 
و ۴۰ درصد حقوق کارمنــدان را افزایش داد تا بتوانند 
با آرامش بیشتر در خدمت به مردم گام موثر بردارند و 

من از این بابت از شهرداری تهران تشکر می کنم.

عضو شورای شــهر تهران خاطرنشان کرد: 
در دوره های گذشــته هدف ما ایــن بود که 
ورزش را در اختیار همه قــرار دهیم چراکه 
ورزش شــادی آفرین و وحدت آفرین است. 
در همین راســتا ۳۰۰ زمین چمن و چندین 
و چند ورزشگاه افتتاح شــد در ۲۵ ماه کرونا 
ورزشــگاه ها تعطیل بود اما اخیرا اتفاقی که 

افتاده، این است که شهردار تهران بررسی کند ما نقض 
غرض انجام می دهیم.

کاشــانی با بیان اینکه ایجاد این مراکــز برای این بوده 
اســت که ورزش در اختیار جوانان باشد، خاطرنشان 
کــرد: در حال حاضر شــاهد هســتیم که بــرای این 
ورزشــگاه ها مزایده برگزار می شــود و هر کسی پول 

بیشــتری بدهد از آن بهره برداری می کند. 
مــا از معتاد متجاهــر حمایــت می کنیم و 
میلیاردها تومان برای آن هزینه می کنیم اما 
از ســوی دیگر جوانانی را که آماده هستند، 

هزینه ورزش را برای آن ها بالا برده ایم.
وی ادامه داد: با این مسئله با جدیت برخورد 
می شــود، چراکه ما بــرای درآمــد این ها 
را نســاخته ایم و نقض غــرض اســت و پیمانکاری که 
بیشتر می دهد واگذار می شــود. ما به معتادان متجاهر 
کمک می کنیم این افــراد برای خودشــان تقریبا هر 
هفته کلاس دارند در ســرای محلات جمع می شدند 
و شــکرگزاری می کردند در منطقــه ۱۰ دیگر اجازه 
تشکیل این جلســه را نمی دهند و معاونت اجتماعی 

در این خصوص گزارش دهد بعضــا در پارک از طریق 
نیروی انتظامی اجاه نمی دهند در ســرای محلات هم 
ما اجازه نمی دهیم. برای این افراد هزینه می شــود که 
ترک کنند اما بعد اجازه برگزاری جلســات را به آن ها 
نمی دهیم.در ادامه این تذکــر چمران گفت: نرخ هایی 
که شهرداری می گذارد از ســازمان تربیت بدنی کمتر 
است اما ما متاســفانه از ســازمان تعزیرات حکومتی 
جریمه میلیاردی شده ایم و دادگاه رفتیم و دادگاه اول 
به نفع مــا رای داده و دادگاه دوم نیز به نفع ما رای داده 
و دادگاه تجدید نظر با دســتور وزیر دادگستری وقت 
برگزار شد و به ضرر شورا رای داده و ۲۶ میلیارد تومان 
باید جریمه بپردازد چراکه نرخ زمین هایش زیاد بوده 

است.

شورا

فاطیماکریمــی وزیر میــراث فرهنگی 
گفت: انجمن خیرین میراث فرهنگی برای 
جذب کمک های ارزی و ریالی دوستداران 

میراث فرهنگی تشکیل می شود.
 اولین نشســت خبری عــزت الله ضرغامی 
وزیر میــراث فرهنگــی صنایع دســتی و 
گردشگری در ســالن اجتماعات موزه ملی 

ایران در حال برگزاری است.
در این نشســت ضرغامی گفت: اســتفاده 
از نظرات صاحب نظران و کارشناســان به 
عنوان یک راهبــرد اصلی بــرای مدیریت 
میراث فرهنگی بسیار مهم است. ما جلسات 
متعدد با کارشناســان این حوزه داشــتیم. 
دو جلســه ۴۰ نفره با بهترین و نخبه ترین 
باســتان شناســان و کارشناســان میراث 
فرهنگی برگزار شد و تلاش شده که نظرات 

آنها مورد استفاده قرار گیرد.
وی گفت: گاهی یک خبر نادرســت موجب 
اتفاقاتی می شــود که صواب نیست، اجازه 
بدهید آزاد اندیشــی وجود داشــته باشد. 
رســانه های رســمی بــه دلایــل مختلف 
نمی توانند شــرایطی فراهم کنند که همه 
حرف بزننــد. برخــی اوقات دوســتان ما 
می خواهند نظــر کارشناســی بدهند اما 
می گویند شرایط مناسب نیست خب چرا؟ 
یا اینکه سانسور می شود. من سعی می کنم 
شخصاً گرفتار این فضا نشــوم اما چرا همه 
کمک نکنیم کــه این فضا برطرف شــود؟ 
توصیه ما به محیط های نخبگانی خودمان 
این است که نشســت های تحلیلی برگزار 
کنند. یکی از موارد مــورد توجه در کارنامه 

مدیران ما هم بر همین اساس است.
ضرغامی بــا اعلام اینکه برای حل مســائل 
میراث فرهنگــی همه باید کمــک کنند، 
گفت: مهمترین وظیفه میراث فرهنگی در 
این وزارتخانه حفاظــت از میراث فرهنگی 
اســت که لایه به لایه آن تعریف شده و برای 
تحقق آن دنبال شرایطی هســتیم که این 

حفاظت به درستی انجام شود.
وی ادامــه داد: برخــی تصــور می کننــد 
حفاظت از میراث فرهنگی این است که اگر 
مشکلی دارد، مردم آن میراث را نبینند. اگر 
قرار بود که مردم میراث فرهنگی را نبینند 
باید آن دفن می کردیم پس چرا کاوش کرده 
و بیرون آوردیم؟ میــراث فرهنگی باید در 
دسترس باشد. پدیده ای به نام مخزن داریم 

که به آن کمتر توجه شده است.
وزیر میراث فرهنگی گفت: با سازمان اوقاف 
تفاهم نامه امضــا کردیم تــا بتوانند با پول 
اوقاف بناهــای تاریخی موقوفــه را مرمت 
کننــد. برخی تصــور می کنند کــه اوقاف 
در این حوزه مســئولیتی ندارد در حالی که 
این طور نیست. میراث فرهنگی مهم است، 

نباید غفلت کنیم، نگاه ها باید یکی شود که 
به میــراث فرهنگی آن طور که لازم اســت 
بپردازیم و پس از حفظ بتوانیــم آن پیام را 
عرضه کنیم. یکــی از وظایــف راهنمایان 
موزه ها اســت که به درســتی تفسیر کنند 
نه اینکه تنهــا معرفی کنند، بــه نحوی که 

بازدیدکننده چیزی از آن موزه یاد بگیرد.
وی افزود: ۷۶۰ مــوزه داریم که حدود ۵۰۰ 
موزه آن خصوصی است. برخی از آن موزه ها 
برای مجموعه داران است . همچنین ۶ موزه 
در هتل رامسر توسط بنیاد مستضعفان راه 

اندازی می شود.
ضرغامی بیان کرد: ما در بحث های سیاسی 
به نکاتی بــر می خوریم کــه می گویند اگر 
میراثی بــرای دوره پهلوی با قاجار اســت 
باید سانســور کرده و نگوییم؛ در حالی که 
این طور نیســت ما به این میــراث هم نگاه 
معماری و طراحی داریم. من پل ورســک 
را دیدم کــه دانمارکی ها ســاخته اند. چه 
اشــکالی دارد بگوییم آنها انجام دادند؟ کار 
خوبی بوده و کار مهندسی انجام شده است. 
در زمان حکومت قبل ســاخته شده ولی ما 
آن را ثبت می کنیم و اشــکالی ندارد، حتی 
هزینه هایی هــم دارد و ایــن هزینه ها را ما 
حتماً می دهیم. به لحاظ قانونی مشــکلاتی 
بود که مردم نمی توانستند کمک های مالی 
خود را به میراث فرهنگی هبه کنند اما بعد از 
مصوبه دو هفته پیش دولت این مشکل حل 
شد. در اساســنامه صندوق احیا این امکان 
وجود دارد، بنابراین انجمن خیرین میراث 
فرهنگی تشــکیل می شــود. ما باید زمینه 
جذب کمک های مردمی ریالــی و ارزی را 
فراهم کنیم. برخی از مردم در خارج از کشور 

هســتند که می خواهند به میراث فرهنگی 
ایران کمک کننــد، چه اشــکالی دارد که 

بتوان این کمک ها را جذب کرد.
وی ادامه داد: همایــش چهره های ماندگار 
را برگزار می کنیم، در صدا و ســیما اثر آن را 
دیده ام، در اولیــن برنامه ۱۰ چهره ماندگار 
حوزه میراث فرهنگی معرفی خواهد شــد 
و به عنوان ارزش مهم در کشــور به صورت 

سالیانه برگزار می شود.
ضرغامی گفت: بعد از ۱۰ ســال داربســت 
مسجد امام در میدان نقش جهان برداشت 
می شود. خیلی از مناره ها همین طور است . 

این اتفاق در هفته میراث فرهنگی می افتد.
وی در پاسخ به ســوال خبرنگاران گفت: ما 
درباره مســائل میراث فرهنگی تورم قانونی 
داریم اما گاهی مســاله اصلی ما مســکوت 
مانده امیدواریــم در قانــون جامع وزارت 
که بــه زودی به مجلس داده می شــود این 
مشکلات برطرف شــود.وی افزود: درباره 
اســتفاده از ظرفیت کارشناسی جمهوری 
اســلامی ایران با سفرای کشــورهای دیگر 
صحبت شده و برای همکاری با کشورهای 

دیگر اعلام آمادگی کردیم.
ضرغامی درباره طرح مجلس برای استفاده 
بهینه از آثار تاریخی گفت: نامه ای تهیه شد 
و برای نمایندگان مجلس ارسال شده است 
و اشــکالات را اعلام کردیم من هم گفتم در 
جریان ارائه و محتوای آن قرار نگرفته بودم 
البته این اتفاق کــم می افتد و هماهنگی ها 
به حدی است که مشــارکت انجام می شود 
نمی دانم چه ســیری طی شــده بود که به 
اطلاع ما نرســید. گفتند با توجــه به قانون 
جامع میراث فرهنگی کــه در حال تکمیل 

است این طرح متوقف می ماند.
وی ادامه داد: سیاســت تفویض اختیار جز 
سیاست های ماســت. چرا باید هر کاری که 
می خواهد انجام شــود باید اجازه گرفت به 
طور جدی معتقدم کــه باید تفویض اختیار 
به استان ها داده شــود. بیش از ۲۰ مورد به 
اســتان ها تفویض شــد چون خیلی از این 
کارها در تهران انجام می شد. شاید اول کار، 
کمی مشــکلات وجود داشــته باشد اما در 

نهایت اتفاق خوبی است.
ضرغامی گفت: الان بســیاری از نیروهای 
تازه وارد مربوط به دهه ۶۰ هستند در کنار 
آنها افراد با تجربه نیز حضور دارند. در آینده 
امیدواریــم مدیران جوان بــا تجربه خوبی 

داشته باشیم.
وی دربــاره بازنگری حریم آثــار تاریخی، 
اظهار داشــت: بافــت تاریخــی باید حفظ 
شــود. بافت تاریخی با بافت فرســوده فرق 
دارد. بارها بــه مردم توصیــح دادم که اگر 
می خواهید ساختمانی بسازید که حریم را 
از بین ببرد مجبوریــم مقابله کنیم. مثلًا در 
ســمنان یک بنای تاریخی وجود داشت که 
معتادان در آن جمع می شــوند و شهرداری 
چنان کار کرده که حریم رعایت نشده و تیر 
آهن ها به بنا آســیب می زند نمی دانم چرا 
کســی اعتراضی نکرده اســت یا اینکه چرا 
ساختمانی در کنار شــمس العماره تهران 
بنایی ســاخته شــده که حریم این بنا را از 
بین می برد. در جایی هم مــی ببنیم حریم 
بافت را وســیع در نظر گرفته اند من گفتم 
این کار با حســاب و کتاب باشد چون مردم 
در حال زندگی و حفاظت در کنار این بناها و 
محوطه ها هستند. می توان با بررسی قانونی 

و علمی این حریم ها را بازنگری کرد اما من 
در سفرها می بینم که هیچ همکاری با مردم 

انجام نمی شود.
ضرغامی دربــاره امکان ســرمایه گذاری 
خارجی در حوزه گردشــگری و مشکلات 
ســرمایه گذاران گفت: سیاســت ما در این 
حوزه مشــخص اســت هیــچ محدودیتی 
در این زمینــه وجود ندارد روز گذشــته با 
مجموعه ای از سرمایه گذاران ترکیه ملاقات 
داشتم حتی محل های ســرمایه گذاری را 
مشــخص کردند همه نوع همکاری با آنها 
انجام می شــود. برای هیچ کشوری در این 
حوزه غیر از رژیم صهیونیستی محدودیتی 
نداریم. اعــلام کردم با افرادی که ســرمایه 
گــذاری کلان می کننــد شــخصاً ملاقات 
می کنم. شــاید برخــی از قوانیــن و موانع 
در این باره وجود داشته باشــد که در حال 

برطرف کردن آن هستیم.
وی افزود: در صفحات مجازی ســعی کردم 
با زبانی صحبت کنم که همــه مردم درک 
کنند. شاید موضوع فان باشد اما در کنارش 
مسائل مهمی مطرح می شود. امروز در یکی 
از روزنامه ها دیدم که نوشــته اند بیشــتر از 
هر چیزی، ما ســفرهای استانی ضرغامی را 
می بینیم در حالی کــه من در همین فضای 
مجازی، نظام مسائل گردشگری را گفته ام. 
خواهش من از فعالان رســانه ای آن اســت 
که در کنار نگاه حاشــیه ای به اصل مطلب 

و محتوای آن هم بپردازند.
ضرغامی بیان کــرد: من در چهــار دولت 
خدمت کردم هنوز کســی را نداریم که سه 
دولت را دیده باشــد. هر زمان مطلبی را بر 
اســاس تجربه به رئیس جمهور اعلام کردم 

پیگیری کرده است. من از او تشکر می کنم.
وی افــزود: وقتی قانون جامــع وزارت را به 
مجلس ارائــه کنیم می توانیم بســیاری از 
اصلاحات را با کمک دیگــران انجام دهیم. 
متأسفانه یکی از مشکلات کشور این است 

که کارها عقب می افتد.

شورایعالیمیراثفرهنگی
راقبولندارم

ضرغامــی در ادامــه این نشســت تصریح 
کرد: مــا در این مملکت شــوراهای عالی و 
برجســته داریم اما ناکارآمد هستند برخی 
از این شوراها مفت نمی ارزد بارها خواستم 
به رئیس جمهور نامه بنویســم که شورای 
عالی میــراث فرهنگــی را نمی خواهیم ما 
کار خودمان را انجام می دهیم. بســیاری از 
این شــوراها تشکیل نشــده ولی مأموریت 
فرمایشی دارند. شورایی به نام شورای عالی 
میــراث فرهنگی را هم تا ایــن لحظه قبول 

ندارم، چون کارآیی نداشته است.

افزایش۴۰درصدیحقوقکارکنانشهرداریتهران

رئیسکلدادگستریتهران:

هیئتنظارتوبازرسیحفظحقوقشهروندیبایدفعالشود
خریدار رئیس کل دادگســتری اســتان 
تهران هیئت نظارت و بازرسی حفظ حقوق 
شــهروندی را یکــی از حوزه هــای مهم و 
تاثیرگذار در مجموعه قضایی استان تهران 

دانست.
 به نقل از قوه قضاییــه، آیین تودیع و معارفه 
سرپرســت معاونــت نظارت و بازرســی و 
سرپرســت معاونت منابع انســانی و امور 
فرهنگی دادگستری استان تهران با حضور 
علی القاصی، رئیس کل دادگستری استان 
تهران در ســالن جلســات حوزه ریاســت 

دادگستری کل استان تهران برگزار شد.
القاصی در این نشســت با تاکیــد بر اینکه 
جا به جایی و انتصــاب مدیران در مجموعه 
قضایی استان تهران به منظور »تسهیل« و 
»تسریع« در فرایند دست یابی دادگستری 
کل اســتان تهران به اهداف عالی دستگاه 
قضایی اســت، گفت: در انتصاب و انتخاب 
مدیــران در مجموعــه دادگســتری کل 
اســتان تهران، ملاک، میزان توان مندی، 

وقت گذاری و تلاش همکاران است.

رئیس کل دادگســتری اســتان تهــران با 
بیــان اینکه رویکــرد مدیریــت مجموعه 
قضایی اســتان تهران استفاده حداکثری از 
تجربیات و ارشادات مدیران پیشین با نگاه 
به نوآوری ها و خلاقیت های مدیران جدید 
به منظور ارتقاء دادگســتری کل اســتان 
تهران از حیــث کمی و کیفــی و پیش برد 
اهداف اســت، اظهــار کــرد: انتصابات در 
مجموعه قضایی استان تهـــران بر اساس 
عملکــرد و ســوابق افــراد و اســتعلامات 
صورت گرفته از مراجــع نظارتی و حفاظتی 
انجام می شــود.وی در ادامه به سوابق قابل 
توجه و شایسته لطیف ســروی و سیدرضا 
سجودی در رده های مدیریتی گوناگون در 
استان های مختلف اشاره کرد و در عین حال 
ضرورت »تقسیم کار« در مجموعه قضایی 
استان تهران به منظور پیش برد هر چه بهتر 

امورات را مورد تاکید قرار داد.
القاصی اظهار کــرد: تهران با بیــش از ۱۲۰ 
مجتمع قضایــی، چندیــن حــوزه قضایی 
وســیع، دو هزار قاضی و هشــت هزار کارمند 

بخش عمده ای از بــار دســتگاه قضایی را به 
دوش می کشــد؛ لذا ارائه خدمت شایسته به 
شــهروندان قطعا منوط به تقسیم کار صحیح 
اســت.القاصی در ادامــه اهمیــت معاونت 
نظارت و بازرســی را مورد اشــاره قــرار داد و 
اظهار کــرد: وظایــف این معاونــت در حوزه 
مــاده ۲۸ آیین نامه نحوه بازرســی، نظارت و 
ارزشــیابی رفتار و عملکرد قضات، بازرسی از 
واحدهای قضایی و به روز بودن پاســخ گویی 
به استعلامات و گزارشات بخشی از مهم ترین 

مســئولیت هایی اســت که معاونت نظارت و 
بازرســی در مجموعه قضایی اســتان تهران 
عهده دار اســت.رئیس کل دادگستری استان 
تهران هیئت نظارت بر حفظ حقوق شهروندی 
را یکــی از حوزه های مهــم و تاثیرگــذار در 
مجموعه قضایی استان تهران دانست و گفت: 
با توجه به تعدد دستگاه های مشمول در حوزه 
حفظ حقوق شــهروندی، ضــرورت دارد تا با 
مدیریت منسجم جلســات این هیئت به طور 
مستمر و منظم تشــکیل و مصوبات آن برای 
اجرا، پیگیری شــود و از دستگاه های مشمول 

این قانون بازرسی به عمل آید.
وی با اشاره به تعیین تکلیف بخش عمده ای 
از گزارشــات دادســرای انتظامی با انجام 
تقسیم کار عنوان کرد: حدود ۴۰۰ گزارش 
دادســرای انتظامی وجود داشت که بعضا 
تاریخ وصول آن ها به دادگستری به بیش از 
یک سال به طول انجامیده بود که در نهایت 
با انجام تقسیم کار، ظرف کمتر از یک ماه به 

نتیجه رسید.
القاصی در کنار ضرورت انجام تقســیم کار، 

اهمیت تعیین مسئولیت افراد در حوزه های 
مختلف را مورد اشــاره و تاکید قــرار داد و 
گفت: با توجه بــه اینکه آقــای حیدرنژاد 
دبیر هیئت نظارت و بازرســی حفظ حقوق 
شــهروندی دادگســتری اســتان تهران 
محسوب می شــوند، ضرورت دارد تا به طور 
مستمر و منظم نســبت به تشکیل جلسات 
و پیگیــری امور مربوط به ایــن حوزه اقدام 
کنند.رئیس کل دادگســتری استان تهران 
در ادامــه اهمیت معاونت منابع انســانی و 
امور فرهنگی دادگستری کل استان تهران 
را مورد اشــاره قرار داد و گفت: جا به جایی 
مدیــران ضرورتی بــرای ارتقــاء کیفیت، 
نمود خلاقیــت و تحرک و پویایی بیشــتر 
در هر مجموعــه اســت.القاصی در ادامه از 
خدمــات و زحمات علی اصغــر حیدرنژاد و 
محمدرضا مرادی حق گو در حوزه معاونت 
نظارت و بازرســی و معاونت منابع انسانی و 
امور فرهنگی دادگســتری اســتان تهران 
تقدیر به عمل آورد و بر لــزوم بهره گیری از 

تجربیات میدانی آن ها تاکید کرد.



سرپرست شرکت گازاستان: 
مشعلگاز۱۱۰روستایمازندرانتاپایانامسالروشنمیشود

استان

ساری -اسلامی
سرپرست شرکت گاز مازندران با اظهار این که عملیات گازرسانی در ۳۵۶ روستاهای 
ییلاقی استان در حال انجام است ، گفت که بر اساس برنامه و طبق پیشرفت طرح های 
لوله گذاری ، ساکنان ۱۱۰ روستا از این تعداد تا پایان امسال از نعمت گار بهره مند 

می شوند.
 قاسم مایلی رستمی  با بیان این که مطالعه و طراحی برای گازرسانی به تمامی این 
روستاها انجام شده و کارها با قوت در حال پیگیری است ،افزود : هم اکنون عملیات 
لوله کشی گازرسانی در ۱۳۰ روستای شرق مازندران در منطقه دودانگه و چهاردانگه 
ساری و هزار جریب  نکا و بهشهر ، ۱۸۵ روستای صعب العبور و کوهستانی بخش 
کجور و پل نوشهر ، روستاهای منطقه بلده نور ، روستاهای رینه بخش لاریجان 
شهرستان آمل واقع در محور هراز ، ۲۰ روستا در منطقه سوادکوه  و حدود ۲۰ روستا 

نیز در منطقه کوهستانی اشکوران رامسر در غرب استان در حال انجام است.
وی با توضیح این که با حمایت دولت مشکل افزایش هزینه گازرسانی به مناطق 
کوهستانی و ییلاقی استان  رفع شد و تا ۲۰۰ میلیون تومان برای هر علمک نیز 
حمایت شده است، ادامه داد : بر اساس برنامه تمامی روستاهای واجد شرایط 

مازندران تا پایان سال ۱۴۰۲ گازرسانی می  شود.
سرپرست شرکت گاز مازندران بیان داشت : نمونه بارز حمایت واقعی نظام و دولت 
از مردم در برخورداری از نعمت گاز اجرای ۱۰۰ کیلومتر لوله گذاری ۱۶ اینچ برای 

حدود ۲۰ روستای بخش کوهستانی  منطقه اشکوران رامسر است.
وی تصریح کرد: بیشترین عملیات گاز رسانی مربوط به روستاهای بخش بلده نور 
است که با ۸۰۰ میلیارد تومان اعتبار در حال انجام است و امیدواریم با همکاری منابع 

طبیعی و راه و شهر سازی بتوانیم لوله گذاری را طبق مقررات انجام بدهیم. 
مایلی رستمی طولانی شدن صدور مجوز برای اجرای طرح های گاز رسانی در 
روستاهای ییلاقی و کوهستانی مازندران را از دغدغه های جدی دانست و خواستار 
همکاری دستگاه های اجرایی از جمله منابع طبیعی ، راه و شهر سازی و  راهداری و 

حمل و نقل شده است.
مایلی رستمی آمار روستاهای برخوردار از گاز طبیعی استان را ۲هزارو ۶۴۴ روستا 
اعلام کرد و بیان داشت: سالانه به طور میانگین حدود ۸۰ هزار مشترک جدید شهری 
و روستایی به شرکت گاز مازندران اضافه می شوند که شرکت برای تقویت گاز رسانی 

اجرای طرح های ایجاد ایستگاه های فشار قوی را انجام می دهد. 

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه7
اجرایروکشآسفالتمعابرگاماولشهرداریwww . K H A R I D A A R O N L I N E . i rدوشنبه       2 خرداد 1401    شماره 1053

نظرآباددرخدمترسانیبهشهروندان
البرز - مظفری 

آسفالت  روکش  طرح  اجرای  گفت:  نظرآباد  شهرداری  عمرانی  مسئول 
معابرگام اول شهرداری در خدمت رسانی به شهروندان است.

به گزارش روابط عمومی شهرداری و شورای شهر نظرآباد، سرفلاح از روکش 
آسفالت محله مصطفی آباد خبر داد و اظهار کرد: به جهت خدمت رسانی 
شایسته به شهروندان و تسهیل در امر تردد وسایل نقلیه، لکه گیری و روکش 
آسفالت انجام می شود.این مسئول علت اجرای روکش آسفالت در معابر را 
نامناسب بودن آسفالت برای تردد و ترک های ایجاد شده برروی آسفالت ها 
دانست و تصریح کرد: در آسفالت های معابر با توجه به عوامل طبیعی و تردد 
زیاد خودروها ترک هایی ایجاد می شود که با توجه به ترک های زیاد امکان 
کرد:  بیان  گیرد.سرفلاح  انجام  آسفالت  روکش  باید  و  نیست  درزگیری 
برنامه ریزی لازم در مناطق شهرداری از سوی مدیریت شهری با پشتیبانی 
اعضای شورای اسلامی شهر برای آسفالت ریزی معابر انجام شده است تا این 
عملیات به صورت ویژه در محورهای اصلی شهر با لحاظ ضوابط فنی و اجرایی 

و بر اساس مطالعه دقیق معابر انجام شود.

تقدیراستاندارالبرزازفرمانداروشهردار
چهارباغ

البرز – مظفری
استاندار البرز از فرماندار و شهردار چهارباغ  تقدیر کرد .مراسم تجلیل از 
مدیران و مسوولین روابط عمومی دستگاه های اجرایی استان البرزبرگزارشد.

در مراسم تجلیل از مدیران و مسوولین روابط عمومی دستگاه های اجرایی 
استان البرز، دکتر عبداللهی استاندار البرز با ارسال لوح سپاس از مهندس 
جعفری فرماندار و مهندس قربانی شهردار چهارباغ تجلیل کرد. لوح تقدیر 
استاندار البرز از فرماندار و شهردار چهارباغ توسط دکتر ولی پوری معاون 
سیاسی امنیتی استاندار و محمد باقر مشاور عالی استاندار به نماینده عالی 

دولت در شهرستان و شهردار چهارباغ اهدا شد.

اولینباشگاهکوهنوردیدرشهرجدیدمهستان
افتتاحشد

 البرز -  مظفری
دکتر آسوبار شهردار شهر جدید مهستان طی جلسه ای با حضور عضو شورای 
اسلامی، رئیس سابق فدراسیون کوهنوردی، حسن نجاریان فاتح اورست و 
موسس باشگاه و علاقمندان به رشته کوهنوردی اظهار کرد: ورزش نقش بی 

بدیل در سلامت جسم و روح انسان ایفا می کند.
وی ادامه داد: ورزش سبب نشاط روح و جسم گردیده و انسانی که در زندگی 
خود ورزش،را لحاظ و مورد انجام  قرار می دهد همواره از اندیشه ای سالم نیز 
برخوردار است و باید کمک کنیم ورزش در سطح جامعه بیش از پیش توسعه 
یابد.این مسئول ضمن تاکید بر اهمیت ورزش به خصوص ورزش کوهنوردی 
افزود: باید ترغیت کنیم مردم به سمت ورزش سوق داده شوند و همراه با 
خانواده اوقاتی را به امر ورزش اختصاص دهند که در این زمینه می توان به 
ورزش کوهنوردی اشاره کرد که ورزشی سالم انجام آن برای همه افراد جامعه 

امکان پذیر است.

بازدیدمعاونشرکتتوانیرومدیرعاملشرکت
برقمنطقهایخوزستانازپستهایبرقشهر

مسجدسلیمان
اهواز - محمد مجدم

معاون برنامه ریزی شرکت توانیر و مشاور مدیرعامل این شرکت به همراه 
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان از پست های برق فوق توزیع شهر 

مسجد سلیمان بازدید کردند.
به گزارش خبرنگار خریدار به نقل از روابط عمومی شرکت برق منطقه ای 
مسعود  توانیر،  شرکت  برنامه ریزی  معاون  گلاب کش  مهران  خوزستان، 
معین پور مشاور مدیرعامل این شرکت و محمود دشت بزرگ مدیرعامل 
شرکت برق منطقه ای خوزستان صبح امروز )۲۹ اردیبهشت( از پست های 

فوق توزیع شهر مسجد سلیمان ناحیه شمال شرق این شرکت بازدید کردند.
این بازدید بمنظور بررسی آماده  سازی پست های فوق توزیع شهر مسجد 
سلیمان صورت گرفت و از پست های ۱۳۲ کیلوولت مال کریم، محمد آباد 

و تمبی بازدید انجام شد که وضعیت شبکه برق این شهر رضایت بخش بود.
شرکت در نشست کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی که در سالن 
کنفرانس دانشگاه آزاد شهر مسجد سلیمان برگزار شد از دیگر محورهای 
معاون و مشاور شرکت توانیر و مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان 

بوده است.
صبح امروز همچنین نشست دیگری با حضور محسن ارفاق مدیر دفتر 
مدیریت انرژی شرکت برق منطقه ای خوزستان و علیرضا ورناصری نماینده 
مردم مسجد سلیمان در مجلس شورای اسلامی در فرمانداری این شهر برگزار 
و مقرر شد که زمین مورد نیاز از سوی مسئولان شهر مسجد سلیمان فراهم 
شود و شرکت برق منطقه ای خوزستان با جذب سرمایه گذار، اقدام به احداث 

نیروگاه مقیاس کوچک در این شهر کنند.
بر اساس این گزارش، شرکت برق منطقه ای خوزستان مسئولیت تامین و 
پایداری شبکه برق انتقال و فوق توزیع در دو استان خوزستان و کهگیلویه و 

بویراحمد را بر عهده دارد.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان فارس 

اقتصادکشوربهجذبسرمایهگذاریخارجی
نیازدارد

شیراز -چراغی
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان فارس با بیان اینکه 
تصمیم گیران کشور باید به حوزه بین الملل بیش از پیش توجه کنند گفت: در 
تصمیم گیری های کلان کشور، توسعه ارتباطات بین المللی و به ویژه جذب 
سرمایه سرمایه گذاری خارجی نباید مغفول واقع شود چراکه اقتصاد کشور 

امروز به سرمایه گذاری خارجی نیاز دارد.
جمال رازقی در جلسه هم اندیشی معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور 
خارجه با فعالان بخش خصوصی و بازرگانان استان فارس در محل اتاق 
بازرگانی فارس بیان کرد: سرمایه گذاری عامل بسیار مهم در پیشرفت و 
توسعه اقتصادی کشورها می باشد و جذب سرمایه گذاری منجر به ایجاد 

اشتغال و رشد تولید شده و موتور حرکت به سمت شکوفایی است.
وی با تاکید بر اینکه تقویت مناسبات بین المللی از هر لحاظ برای کشور مهم 
است که از پیامدهای آن جذب سرمایه گذاری خارجی خواهد بود افزود: 
سرمایه گذاری نه تنها عاملی برای رشد اقتصادی است بلکه یک متغیر اساسی 
در تحولات سیاسی و بین المللی است و این درحالی است که کشورهایی که 
در رونق سرمایه گذاری در آنها وجود دارد ثبات و امنیت اقتصادی و سیاسی 
نیز برقرار است. رازقی اظهارداشت: بعد استانی نیز جذب سرمایه داخلی و 
خارجی باعث توسعه استان ها، افزایش اشتغال و تولید و همچنین کاهش 

زیان های اجتماعی و توجه به سرمایه انسانی را به دنبال دارد.
رئیس اتاق بازرگانی فارس اضافه کرد: در این راستا دولت بایستی تصدی گری 
و انجام وظائف بخش خصوصی کنار گذاشته و با ایفای نقش نظارتی خود و 
ایجاد محیط امن سیاسی و اقتصادی، محیط مناسب را برای سرمایه گذاری 
و فعالیت بخش خصوصی فراهم کرده و از طریق ثبات اقتصادی و سیاسی 

بازدهی سرمایه را تضمین کند.
وی ادامه داد: استان فارس به دلیل موقعیت مناسب جغرافیایی، گردشگری، 
کشاورزی و نفت و گاز قابلیت جذب سرمایه داخلی و خارجی بسیاری داشته 

که می تواند با بهره گیری از این توانمندی ها به رشد قابل توجهی دست یابد.
رازقی عنوان داشت: این استان حدود ۶ درصد از جمعیت کشور را به خود 
اختصاص داده و به لحاظ مساحت چهارمین استان پهناور کشور می باشد که 
سهم فارس از تولید ناخالص داخلی کشور در سال ۱۳۹۹ چهار و ۹ دهم درصد 

بوده است.

اصفهان-مریم مومنی
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: : ریخته گری مداوم 
قالب های مسی یکی از نیازمندی های استراتژیک صنعت 

فولاد کشور است.
 رخصتی گفت: صنعت ذوب آهن به عنوان اولین تولید 
کننده فولاد در ایران بر پایه دانش فنی و تجربه پیشگامان 
خود در جای جای این مرز پر گهر منشأ خیر و برکت است.

به گفته او  از هر کسی که افتخار کار کردن در ذوب 
آهن اصفهان را تجربه کرده است، سوال کنید به نوعی 
از احساس تعلق خاطر اش به این صنعت کلیدی کشور 
استراتژی  صنایع،  در  که  عظیمی  کارخانه  می گوید. 

تعریف کرده، ساخته و به بهره برداری رسانده است.
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در ادامه به پروژه ریخته 
گری مداوم قالب های مسی با همکاری شرکت مس شهید 
باهنر و شرکت دوارت از شرکت های زیر مجموعه ذوب 
آهن پرداخت و گفت: این مجموعه ها از توانمندی های 
و  هستند  برخوردار  مختلف  بخش های  در  بسیاری 
می توانند با تعامل و هم افزایی بیشتر این تجهیز حساس 
که مورد نیاز صنایع کشور است و هم اکنون وارد می شود 
را با تکیه بر دانش و تجربه داخلی بومی سازی کنند و 

خودکفایی دیگری را در تاریخ صنعت به ثبت برسانند.

به گفته او : ریخته گری مداوم قالب های مسی به عنوان 
یکی از نیازمندی های استراتژیک صنعت فولاد کشور و 
سپس صادرات آن، نوید بخش آینده ای روشنی در عرصه 

بومی سازی خواهد بود.
مهندس رختصی بیان کرد: خنک کننده های مسی در 
دیواره های کوره بلند در مس باهنر ریخته گری شد و پس 
از آن فورم های هوای دم کوره بلند ساخته شد و هم اکنون 
نیز ساخت قالب های مسی در دستور کار قرار دارد که البته 
این اقدام توسط شرکت مهندسی و پویش ساخت ذوب 
آهن از شرکت های اقماری توانمند این مجموعه در سال 
گذشته نیز کلید خورد که می تواند با شرکت مس شهید 

باهنر در این زمینه تعامل داشته باشد.

سمنان - رضا سروش
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شاهرود گفت: افتتاح چهار 
طرح با هزینه ۸۰ میلیارد ریال، کلنگ زنی ۲ طرح با 
اعتباری بالغ بر ۳۸۰ میلیارد ریال و آغاز عملیات بهسازی 
سه طرح با اعتبار ۹۰ میلیارد ریال در حوزه دانشگاه علوم 

پزشکی شاهرود انجام شد.
علوم  دانشگاه  حوزه  در  طرح   ۶ افزود:  شیبانی  دکتر 
پزشکی شاهرود با حضور استاندار، مسوولان استانی و 
شهرستان با اعتباری بالغ بر ۴۶۰ میلیارد ریال افتتاح و 

کلنگ زنی شد.
وی با بیان اینکه مرکز بهورزی و بازآموزی برنامه سلامت 
با هزینه ۳۵ میلیارد ریال بهره برداری شد، ادامه داد: 
ساخت این مرکز از سال ۹۶ با مساحت یکهزار و ۳۳۱ 
مترمربع در زمینی به مساحت سه هزار و ۵۰۰ مترمربع 

آغاز شده بود.
شیبانی از افتتاح مرکز بازتوانی قلب و ریه مرکز آموزشی، 
پژوهشی و درمانی بیمارستان امام حسین )ع( با هزینه 
۱۰ میلیارد ریال خبر داد و ابراز داشت: مرکز بازتوانی قلب 

و ریه به مساحت ۱۰۰ متر مربع آغاز به کار کرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شاهرود اظهار داشت: واحد 
اکو کاردیوگرافی مری نیز با هزینه پنج میلیارد ریال در 

مساحت ۵۰ متر مربع بهره برداری شد.
وی با بیان اینکه همراه سرای بیماران که به همت خیران 
سلامت ساخته شده است نیز افتتاح شد، افزود: این همراه 
سرا دارای ۱۲ واحد با تجهیزات لازم در مساحت ۵۷۲ متر 

مربع و با هزینه ۳۰ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.
قلب  جراحی  مرکز  داشت:  ابراز  مسئول  مقام  این 
بیمارستان امام حسین)ع( با وجود ۲ اتاق عمل که از 
مدت ها پیش تعطیل شده بود با برنامه ریزی و تامین 

نیروهای لازم دوباره راه اندازی شد.

اصفهان-مریم مومنی
شهردار اصفهان گفت: سامانه سوت زنی فعال شده است و 
شهروندان می توانند تبلیغات آن را در سطح شهر اصفهان 

مشاهده کنند.
علی قاسم زاده گفت: به منظور ارائه خدمات شایسته به 
شهروندان سامانه سوت زنی طراحی و آغاز به کار کرد و 
مردم از امروز تبلیغات آن را در شهر مشاهده خواهند کرد.

بر این اساس شهروندان هنگام مراجعه به بخش های 
مختلف شهرداری، در صورت مشاهده تخلف یا اینکه 
احساس کردند خدمات خوبی ارائه نمی شود یا در مقابل 
خدمات، هزینه و رقم اضافی دریافت می شود، می توانند 

موضوع را از طریق سامانه سوت زنی اطلاع دهد.
به گفته او شهروندان می توانند از طریق شماره تلفن 
۳۸۹۰ یا با مراجعه به درگاه الکترونیکی شهرداری به 
وارد شوند  به سامانه سوت زنی   Isfahan.ir نشانی
بلافاصله  صورت  این  در  کنند،  منعکس  را  موضوع  و 
دستگاه های نظارتی ورود خواهند کرد و حتی نتیجه 
به خود شهروندان نیز ارائه می شود. در صورتی که از 
طریق اطلاعات شهروندی بتوانیم خلاف و یا اشتباهات 
در شهرداری را کنترل کنیم، شهروند مورد تشویق قرار 
می گیرد و هدایایی نیز به وی داده می شود. قاسم زاده از 

راه اندازی سامانه شفافیت نیز خبر داد و گفت: شهروندانی 
که علاقه مند هستند در جریان مسائل شهرداری قرار 
گیرند، به عنوان مثال بخواهند فرایند مالی شهرداری را 
بدانند یا پیمانکاران را بشناسند و با سابقه مدیران شهری 
آشنا شوند، می توانند تمام این موارد را در سامانه شفافیت 
شهروندان  اگر  می گوید  اصفهان  شهردار  کنند.  رصد 
تمایل دارند در جریان ریز تصمیمات داخل شهرداری 
قرار گیرند، می توانند به سامانه شفافیت مراجعه کنند، 
این سامانه به مردم کمک می کند که اگر نکاتی دارند یا 
احساس می کنند در فرایند اجرایی و مالی ما اشتباهاتی 
در حال رخ دادن است آن را انعکاس دهند تا روز به روز 

روند خدمات رسانی بهتر، شفاف تر و دقیق تر باشد.

گرگان -مهناز محمدزمانی 
مدیر کل بیمه سلامت استان گلستان بهره گیری از سامانه 
ناب دانشگاه علوم پزشکی را روش اختصاصی و منحصر به 
فرد استان گلستان در شناسایی افراد کم برخوردار فاقد بیمه 
معرفی کرد .سید محمد حسینی ضمن گفتگو با )) پایانه اطلاع 
رسانی بیمه سلامت ایران (( به وضعیت استان گلستان اشاره 
کرد و گفت : استان گلستان به لحاظ محرومیت از منظر 
شاخص های اقتصادی ، جز سه استان پایین و محروم کشور 
و دارای GDP پایین است . حتی مقام معظم رهبری هم به 
این محرومیت ها اشاره کرده و تصریح کردند که محرومیت 
ها اشاره کرده و تصریح کردند که محرومیت استان گلستان 
.بیمه سلامت  ، پشت برگهای سبزش پنهان شده است 
برای رفع این محرومیت ، تلاش جدی را در دستور کار خود 
قرارداده است تا به این ترتیب بتواند بخشی از این محرومیت 
را جبران کرده و خدمات بیشتری را به مردم ارائه کند .وی در 
ادامه افزود : علیرغم تمام تعطیلاتی که در دو ماه گذشته در 
کشور وجود داشت ، این امکان فراهم شد تا ۳۲ هزار نفر به 
صورت رایگان بیمه شوند . سه دهک پایین استان یعنی دهک 
یک ، دو ، سه از نظر وضعیت اقتصادی به صورت رایگان بیمه 

خواهند شد . این افراد به دنبال بیمه شدن ، از خدمات پزشک 
خانواده و نظام ارجاع بهره مند خواهند شد و از سوی دیگر 
این امکان فراهم خواهد شد تا در ۱۷ بیمارستان دانشگاهی به 
این عزیزان خدمات سرپایی و بستری داده شود .حتی با سایر 
موسسات در سطح دو ، رایزنی انجام شده تا بتوانند خدماتی 
را دریافت کنند .امید است که بتوانیم خدمت قابل قبول و 
شایسته ای را به مردم عزیز استان ارائه کنیم .حسینی پیش 
بینی خود را در مورد جامعه هدف بیمه رایگان دهک های 
پایین جامعه مطرح و تصریح کرد : در مورد اتباع وضعیت کمی 
متفاوت است اما در مورد آمار جامعه هدف ایرانیان میتوان 

گفت که حدود ۸۰ هزار نفر افراد فاقد بیمه شناسایی شدند .

اصفهان

سمنان

اصفهان

گلستان

بومیسازیقالبهایمسیبامشارکتذوبآهناصفهان
ومسشهیدباهنر
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آغازبهکارسامانههایشفافیتوسوتزنی
درشهرداریاصفهان

سامانهنابابزارشناساییبهترافرادکمبرخوردارفاقدبیمه

سنندج -ملایی
مدیرکل استاندارد استان کردستان از ارائه دو هزار و ۷۷۴ 
نفر ساعت آموزش های مهارتی مرتبط با استاندارد طی در 

فروردین ماه سال جاری در کردستان خبر داد.
ژیلا یزدانی با بیان اینکه یکی از وظایف اصلی هر دستگاه 
اجرایی برگزاری دوره های آموزشی در جهت ارتقای سطح 
است، اظهار کرد: در این راستا این اداره کل در فروردین ماه 
برون سازمانی  آموزشی  دوره  های  برگزاری  به  اقدام  جاری 
تایید  آموزشی  با همکاری  شرکت های  به صورت مجازی 
برای مدیران  ایران  استاندارد  ملی  صلاحیت شده  سازمان 
کنترل کیفیت، کارشناسان استاندارد، آزمایشگاه های همکار 

و کارکنان دستگاه های اجرایی ذیربط نموده است.

وی تصریح کرد: به دنبال برگزاری کمیته های تایید صلاحیت 
در  نیز  استان  تولیدی  واحدهای  کیفیت  کنترل  مدیران 
فروردین  ماه امسال برای ۹ مدیر کنترل کیفیت، پروانه تایید 

صلاحیت صادر شد.
طبق اظهارات این مقام مسئول در حال حاضر ۳۴۰ نفر مدیر 
کنترل کیفیت داراي پروانه تایید صلاحیت معتبر در واحدهای 

تولیدی و خدماتی  استان کردستان فعالیت دارند.
یزدانی در ادامه خاطرنشان کرد:

تولیدی  واحدهای  استانداردسازی  و  شناسایی  منظور  به 
مشمول مقررات استانداردهای اجباری، ارتقای سطح کیفی 
فرآورده ها و در راستای تامین ایمنی و سلامت جامعه، اعتماد 
سازی و توجه عموم به علامت استاندارد ایران و جلوگیری از 

اجرای  کیفیت، طرح جامع  بدون  و عرضه ی کالای  تولید 
هماهنگ استاندارد در فروردین ماه سال جاری در کردستان 

انجام شد.
وی اضافه کرد: فروردین ماه سال جاری دو هزار و ۹۰۴ بازرسی 

در قالب طرح طاها  از سطح بازار استان انجام شد.
در  استاندارد  نظارت  های  اینکه  بیان  با  مسئول  مقام  این 
حوزه  های تولید و بازار موجب ارتقای کیفیت فرآورده ها شده و 
به سود تولید داخلی است گفت: در طرح طاها، ازهمه واحد های 
صنفی عرضه کننده مواد غذایی و کشاورزی، مصالح ساختمانی 
و معدنی، صنایع الکترونیک، نساجی، مکانیک و همچنین 
استاندارد  مقررات  مشمول  دهنده خدمات  ارائه  واحد های 

اجباری، بازرسی می شود.

یزدانی با اشاره به پروانه کاربرد علامت استاندارد اجباری برای 
واحدهای تولیدی استان افزود:  طی این مدت ۶ فقره پروانه 
اجباری، تشویقی، انرژی صادر، ۸ فقره تمدید و ۱۱ فقره ابطال 

شده است.

ارائه2هزارو774نفرساعتآموزشهایمهارتیمرتبطبااستاندارددرکردستان

اهواز - محمد مجدم
معاون وزیر و مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: تحول صحیح در صنعت نفت 

از بستر کانون های تفکر و استفاده از ظرفیت جوانان نخبه و انقلابی شکل می گیرد.
دکتر محسن خجسته مهر  در نخستین جلسه کانون تفکر شرکت ملی نفت ایران 
که به میزبانی مناطق نفتخیز جنوب برگزار شد ضمن گرامیداشت حماسه های 
ماندگار سوم خرداد سالروز فتح خرمشهر و چهارم خرداد روز مقاومت و پایداری 
دزفول، این دستاوردهای راهبردی دفاع مقدس را نشات گرفته از تفکر خردمندانه 

مردم خوزستان عنوان کرد.
وی افزود: پایداری مردم خرمشهر که مُنجر به آزادی این شهر شد مرهون تفکر 
و تلاش مردم بود و هیچ کس نمی تواند ادعا کند که این مقاومتِ داهیانه حاصل 

هیجان و غلیان احساسات بوده است.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با تاکید بر این که رستگاری و سعادت هر فرد 
در پرتو تفکر و تعقل است، تمام منفعت طلبی های تاریخ، جمود و ظاهر گرایی را 

نتیجه عدم تفکر صحیح برشمرد.
دکتر خجسته مهر با بیان این که طیران در آسمان موفقیت نیازمند دوبال اندیشه 
و انگیزه است، افزود: اندیشه و انگیزه دو بال ضروری پرواز به سوی قله های رفیع 

سربلندی و موفقیت است و بی شک تنها با داشتن یکی از این دو نمی توان آینده 
روشنی را متصور شد.

وی همچنین با تشکر از همکاران مناطق نفتخیز، بر ضرورت تشکیل کانون تفکر در 
شرکت ملی نفت و شرکت های تابعه و استفاده از ظرفیت فکری نخبگان در بهبود 

تصمیم گیری در مدیریت صنعت نفت تاکید کرد و گفت: باید در بستر کانون تفکر 
بتوانیم ایده و نظریه پردازی و برای همه چالش های موجود طرح ریزی کنیم، در 
حالی که نیروهای انقلابی دارای نظریه و خلاقیتی تحسین برانگیز هستند لازم 
است که ما از انفعال خارج شویم و منتظر نمانیم تا دیگران نظریه هایی ارائه دهند و 

سپس آن را بررسی کنیم.
خجسته مهر در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تأثیر مهندسی فکر و 
استفاده از خِرد جمعی در افزایش بهره وری گفت: موضوع دیگری که وجود دارد 
این است که ما نباید فردی فکر کنیم، بلکه باید دیدگاهی جریانی و تشکیلاتی 
داشته باشیم و از خِرد جمعی برای استخراج یک الگوی اجرایی مناسب استفاده 

نماییم.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با تاکید بر ضرورت صدور گفتمان انقلاب 
اسلامی به عنوان یک روش فکری در سطح بین الملل گفت: هدف ما علاوه بر 

صادرات نفت، صادرات گفتمان انقلاب اسلامی است.
وی در ادامه با بیان اینکه تفکر انقلابی اوج صنعت و اوج شکوفایی است بیان داشت: 
تفکر انقلابی مقدس ترین تفکر است و الگوهای ما در صنعت نفت باید داری تفکر 

انقلابی و آرمانگرا باشند تا بتوانیم صنعت نفت را متحول کنیم.

خوزستان
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران:

تحولصحیحدرصنعتنفتازبسترکانونهایتفکرشکلمیگیرد



مدیرعاملبنیادچهارمخرداد
مراسمگستردهروزملیمقاومتوپایداری

در5شهر
سردار غلامحســین ســردار کلولی دزفولی، مدیرعامل بنیاد چهارم 
خرداد در این نشست  که به مناســبت روز ملی مقاومت و پایداری )روز 
دزفول( برگزار شد با اشــاره به حمله ناجوانمردانه دشمن در سال ۵۹ 

گفت: علی رغم خرابی ها، جنگ برکاتی نیز برای کشور داشت.
وی یکی از زیباترین جلوه های دفاع مقدس را ایســتادگی مردم عنوان 
کرد و گفت:  دشــمن از ایجاد جنگ شهرها دو هدف عمده داشت، یکی 
شکست اراده مردم که بعد از آن بتواند فشار سیاسی به حاکمان بیاورد و 
دوم، دستیابی به اهداف خود در شهرهایی بود که ویژگی های راهبردی 
داشته  و در گلوگاه ها قرار داشتند. بر این اســاس دزفول یکی از نمونه 

های حملات ددمنشانه بود. 
ســردار کلولی دزفولی با اشــاره به اولین حرکت بمباران هوایی شهر 
دزفول در ۳۱ شــهریور ۵۹ اظهار داشــت:  بعد از اینکه حملات از فکه 
شروع و به کرخه رســید وقتی به موشــک های کم برد رسید به وسیله 

توپخانه ها دزفول را مورد هدف قرار دادند.
مدیرعامل بنیاد چهارم خرداد افزود: ایــن وضعیت بعد از عملیات فتح 
المبین ادامه داشت و پس از آن از موشــکهای راهبردی اسکاد )اولین 

موشک زمین به زمین( استفاده شد.
وی با بیان اینکه ۱۸۶ نوع موشــک به دزفول اصابت کــرد که نیمی از 
اینها برای ویرانی شهر بزرگی کفایت می کرد افزود: نزدیک ۸۵۰ بمب 
و راکت توسط هواپیماهای دشمن به دزفول ریخته شد و بیش از ۲۵۰۰ 

گلوله در کمتر از یکسال، دزفول را مورد اصابت قرار داد.
ســردار کلولی دزفولی ادامــه داد: در آن مدت بیــش از ۱۹ هزار واحد 

مسکونی، مغازه و واحد اداری منهدم شد.
مدیرعامل بنیاد چهارم خرداد تاکید کرد: با همه این چالش ها، مقاومت 
ها ادامه داشــت و  با همت دولت و نظام اجازه داده نشد تا  خواسته های 
آنها عملی بشود تا جاییکه برخی از منازل بیش از سه بار موشک خورد 

و بازسازی شد.
ســردار کلولی دزفولی با ارائه گزارش هایی در خصوص خسارات جانی 
ناشــی از جنگ تحمیلی بر مردم دزفول  اظهار داشــت: ۲۶۰۰ شهید 
تقدیم نظام شــد و  بیش از ۴۲۰۰ جانباز نتیجه رزم مــردم دزفول در 

جبهه بود.
وی افزود:  همچنین بیــش از ۵۰۰ نفر از عزیــزان آزاده و بیش از ۷۰۰ 

جانباز که اکثرا قطع عضوی هستند نتیجه این جنگ بود.
مدیرعامل بنیاد چهــارم خرداد در بخش دیگــری از اظهارات خود 
با اشــاره به هویت دینی و انقلابی مردم دزفول، تشــدید حملات و 
دشمنی با مردم این شــهر را یکی از دلایل مهم توجه دشمن به این 
شهر عنوان کرد و گفت:  دزفول شــهر علما و مراجع تقلید و معروف 

به دارالمومنین بود. 
سردار کلولی دزفولی با اشاره به شــورش های مردم دزفول بر علیه ضد 
انقلاب گفت: بر این اســاس با توجــه به نگاه ضد دینــی و ضد انقلابی 
دشمن، زمانیکه خواست انقلاب را ساقط کند گفت که یکی از شاخص 
هایی که اگر کوبیده شــود در واقع یعنی جمهوری اســلامی کوچک 

کوبانده شده، دزفول است.
وی ادامه داد: دومین عامل حملات کوبنده دشمن به دزفول، موقعیت 

ژئوپلتیکی دزفول است.
 

وی افــزود: اگــر دزفــول را تصرف مــی کردنــد و خالی می شــد و 
سیدمجدالدین قاضی نمی ماند و دزفول ســقوط می کرد، خوزستان 
و جبهه های جلو نیز ســقوط میکردند و ارتباط شــمال و جنوب قطع 

می شد.
دبیر همایش بنیاد چهــارم خرداد با اشــاره به اهمیــت دزفول برای 
مسئولان نظام و مراجعه اکثریت مقامات به این شهر گفت: حضرت امام 
فرمودند دزفولی ها دین خود را به اســلام و انقلاب ادا کردند و رهبری  

نیز فرمودند: دزفول دژ مقاوم ایران و اسلام است.
ســردار کلولی دزفولــی اضافه کرد: لــذا این ایســتادگی و مقاومت و 
پایداری دزفول باعث شــد در ۶ شــهریور ۶۶ نظام جمهوری اسلامی 

تصمیم گرفت دزفول را به عنوان شهر نمونه مقاومت معرفی کند.
مدیرعامل بنیاد چهارم خرداد  در پاسخ به این سوال که آیا هنوز روحیه 
مقاومت و دفــاع از ارزش ها بین مردم دزفول وجود دارد گفت:  شــور و 
شعف و شــعوری که در حال حاضر در مردم و جوانان می بینید، ده ها 

برابر از دفاع مقدس بیشتر شده است.
وی  در پاسخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا توانســته ایم پاسخ درخور و 
مناسبی برای مقاومت مردم دزفول داشــته باشیم گفت: مردم دزفول 
همچنان پای ارزش های خود ایســتاده اند و خواهند بود ولی در عین 
حال این مساله را نباید نادیده گرفت که  دولتمردان آنچنان که باید در 
شان مردم انجام می دادند، نداده اند. زخم هایی که بر پیکر دزفول وارد 
شده است در دوران دفاع مقدس نیاز به مرهم های بیش از این دارد که 
تا کنون صورت گرفته اســت و  امیدواریم دزفول در مسیر توسعه بیش 

از پیش قرار گیرد.
سردار کلولی دزفولی در پاســخ به برنامه های روز چهارم خرداد گفت:  
برای این روز در پنج شهر برنامه گسترده ای داریم و  با حضور بیش از دو 

هزار نفر و با سخنرانی وزیر محترم گردشگری مراسم برگزار می شود. 
دبیر همایش بنیاد چهارم خرداد افزود: در اهواز هم همایش با سخنرانی 
فرمانده نیروی دریایی سپاه برگزار می شود. همچنین در قم نیز مراسم 

با حضور علمای استان و همچنین خوزستان برگزار می شود.
مدیرعامل بنیاد چهارم خرداد ادامه داد: در مشــهد نیز توسط برادران 
شورای شهر مشهد و همچنین با حضور خوزســتانی ها مراسم برگزار 
خواهد شــد و  در تهران نیز روز چهارشــنبه چهار خرداد از ساعت ۳۰: 
۵  تا ۷:۳۰ در موزه دفاع مقدس مراســم با حضور وزیر و یکی از سفرای 
کشورهای محور مقاومت  که پیام رهبران خود را بیان می کنند برگزار 

می شود. 
ســردار کلولی دزفولی همچنین در پاسخ به ســوالی درباره اهداف 
برگزاری این همایش گفت: برای زنده نگه داشــتن موضوع باید یاد 
آن را زنده نگه داشــت، همانگونه که در مساله محرم و صفر و مراسم 
آن شــاهد این امر بوده ایم؛ چرا که اگر صحبتی نشــود بعد از مدتی  
فراموش می شــود. بنابراین وجود این همایش ها ضروری اســت، 
اما باید اینها را به ســمتی ببریم که برای مســئولین ایجاد انگیزه و 

حمایت کند.
مدیرعامل بنیاد چهارم خرداد در پایان با اشــاره به پیشــینه این بنیاد 
گفت:  تعدادی از پیشــکوتان برای اینکه فرهنگ ایستادگی را توسعه 
دهند، ســتادی به نام چهار خرداد تشکیل داند و ســازمان را به سمت 

سازمان مردم نهاد توسعه دادند.
 این ســاختار توســط وزارت کشــور مجوز فعالیت دارد و بنا دارد این 
موضوع را در سراسر کشور گسترش دهد تا بتواند روزهای دفاع مقدس 

را نیز زنده نگه دارد.

بازدهیقابلتوجهسرمایهگذاریهایبانک
ملتدرسهاممنتقلشدهازدولت

ارزش سهام شــرکت های بورسی واگذارشده ازســوی دولت به بانک 
ملت با احتساب تقســیم ســود نقدی، با بیش از ۵۲ درصد افزایش رو 

به رو شد.
به گزارش روابــط عمومی بانک ملــت، طبق مصوبه هیــأت دولت و 
توافقات صورت گرفته با بانک های مشــمول اصل ۴۴ قانون اساسی در 
اواخر سال ۱۳۹۹، سهام برخی شرکت های بورسی تحت تملک دولت 
به صورت یک ســوم نقد و الباقی در قبال تسویه قسمتی از بدهی دولت 
به بانک های مذکور واگذار شــد که بر این اساس، در مجموع سهامی به 

ارزش ۹۰ هزار میلیارد ریال به بانک ملت منتقل شد.
بر اساس این گزارش، با توجه به تقسیم سود نقدی ازسوی برخی از این 
شرکت ها و افزایش ارزش بازار سهام آنها، از تاریخ تحصیل تا تاریخ ۲۱ 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ با بیش از ۵۲ درصد افزایش ارزش )با احتساب 
سود نقدی(، ارزش ســهام واگذاری به میزان بیش از ۱۳۶ هزار میلیارد 

ریال رسیده است .
در این میان، سهام شــرکت های پالایشــگاهی به ارزش بیش از ۱۰۹ 
هزار میلیارد ریال، به طور میانگین با رشــد ۶۲ درصدی مواجه شــده 
 )DPS( است و با توجه به چشم انداز درخشان این صنعت و تقسیم سود
مناسب در مجامع پیش رو، نرخ بازده سرمایه گذاری های بانک ملت به 

شکل با اهمیتی افزایش خواهد یافت.
در عین حال، درباره چشم انداز ســایر سهام پورتفوی بانک ملت، پیش 
بینی می شود که سهام شــرکت ایران خودرو ) نماد خودرو ( با توجه به 
اخبار واگذاری بلوک خودروســازان به بخش خصوصی در دولت، رشد 
ارزش ذاتی شرکت ســرمایه گذاری ملی ایران )نماد ونیکی(  از طریق 
افزایش سودآوری شــرکت های زیر مجموعه، عقد قراردادهای جدید 
شرکت هپکو )نماد تپکو(، چشم انداز مناســب صنایع بیمه) نمادهای 
البرز و اتکام ( و نیروگاهی )نماد بترانس(، این سهام با رشد و اقبال بازار 

سرمایه رو به رو شود.

دکتراحمدیاعلامکرد
گامهایمحکموبلندبانکشهردرمسیرسودآوری

مدیرعامل بانک شهر با اشاره به افزایش شــاخص های عملکردی این 
بانک در تمامی حــوزه های بانکی، گفت: گام هــای محکم و بلند بانک 
شهر در مســیر ســودآوری نیز با جدیت و عزمی محکم در سال جاری 
ادامه خواهد یافت.به گزارش روابط عمومی بانک شــهر، دکتر ســید 
محمد مهدی احمدی افزود: خوشبختانه انتشــار صورت های مالی ۹ 
ماه بانک شهر در سال ۱۴۰۰ نشــان از تحولات مهم و بنیادین در این 

بانک و حرکت در مسیر درست بانکداری حرفه ای دارد.
وی تصریح کرد: بررسی اطلاعات منتشر شده در سایت کدال در مورد 
عملکرد بانک هایی که اطلاعات مالی خود را در این پایگاه اطلاع رسانی 
بورسی منتشــر می کنند، نشان می دهد بانک شــهر که بر خلاف چند 
سال اخیر از محدوده زیان خارج شــده و طی این بازه زمانی توانسته از 
نظر ســودآوری جزو بانک های برتر قرار گیرد.دکتر احمدی گفت: در 
حال حاضر نیز از نظر کسب ســود، شگفتی ساز بانک های مورد بررسی 

در سامانه کدال طی بازه زمانی عنوان شده، بوده ایم.
مدیرعامل بانک شهر خاطرنشــان کرد: از دلایل عمده این امر می توان 
به کاهش تراز منفی خالص در آمد تســهیلات و رشد چهاربرابری سایر 
درآمدهای عملیاتی به ویــژه درآمدهای کارمــزدی در حوزه ارزی و 

ریالی اشاره کرد.

افزایش۱۵۰۰درصدیپاسخبهتماسهایمشتریان
دربانکقرضالحسنهمهرایران

بانک قرض الحســنه مهر ایران با افزایش کیفیت، کارایی و اثربخشــی 
مرکز ارتباط با مشتریان خود موفق به کاهش ۱۵۰۰ درصدی در تعداد 

تماس های پاسخ داده نشده در فروردین ماه سال ۱۴۰۱ شد.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، بهبود و توسعه 
در ارائه خدمات مناســب، نتیجــه همفکری و ارتباط دو ســویه میان 
بانک و مشتریان است، در همین راســتا بانک قرض الحسنه مهر ایران 
به عنوان بانکی مشــتری مدار، تلاش می کند تا با ارتقای ظرفیت های 
مرکز ارتباط با مشــتریان خود و پاسخگویی شایســته به تماس های 
مراجعین، میــزان رضایتمندی آنان را افزایش دهد.بر اســاس آمار به 
دســت آمده، با وجود اینکه در ســال ۱۴۰۱ میزان و حجم تماس های 
پاسخ داده شــده توسط کارشناســان ۳۰ درصد افزایش داشته، تعداد 
تماس های پاسخ داده نشــده در فروردین ماه نسبت به ماه های قبل با 
کاهش ۱۵۰۰ درصدی روبرو است.مشــتریان و مراجعین بانک قرض 
الحســنه مهر ایران می توانند به صورت ۲۴ ســاعته و در ۷ روز هفته با 
شماره ۰۲۱۴۳۲۲ تماس گرفته و پاسخ کامل و شفاف سئوالات خود را 

از گروه های مختلف کارشناسان در همان لحظه دریافت کنند.
کارشناسان مرکز ارتباط با مشــتریان بانک قرض الحسنه مهر ایران با 
توجه به آموزش ها و دسترســی های لازم به سامانه های مختلف بانک، 

در اسرع وقت پاسخگوی بیش از ۹۸ درصد از تماس ها هستند.

دردیدارمدیرعاملبیمهسرمدبادبیرکلسندیکایبیمهگرانمطرحشد
تاکیدبراولویتآموزشورعایتاخلاق

حرفهایدرصنعتبیمه
مدیرعامل بیمه ســرمد با ســیدمحمد کریمی دبیرکل ســندیکای 

بیمه گران دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش روابط عمومی بیمه سرمد، یعقوب رشنوادی مدیرعامل این 
شرکت با حضور در سندیکای بیمه گران با ســیدمحمد کریمی دیدار 
کرد.کریمی در این دیدار بــا تاکید ویژه بر اهمیت حــوزه آموزش در 
صنعت بیمه گفــت: دانش تخصصی و حرفــه ای در صنعت باید جدی 
گرفته شود و شــرکت های بیمه باید بر آموزش کارکنان و شبکه فروش 
خود تمرکز ویژه ای داشته باشند تا سطح دانش اهالی صنعت بالا برود و 

همه به دانش روز بیمه ای مجهز شوند.
دبیرکل سندیکای بیمه گران افزود: تمرکز و برنامه ریزی برای آموزش 
در صنعت بیمــه می تواند نقش موثــری در ارتقا بهــره وری و کارایی 

کارکنان این صنعت داشته باشد.
وی هم چنین با تاکید بر لزوم رعایت اخلاق حرفه ای و فرهنگ سازی در 
این زمینه در صنعت بیمه کشور، گفت: مدیران و کارکنان شرکت های 
بیمه باید با رعایت اصول اخلاق حرفه ای، از رقابت های ناســالم پرهیز 

کنند و بر ارائه خدمات بهتر به بیمه گذاران تمرکز کنند.
کریمی دربــاره تلاش هــای ســندیکای بیمه گــران بــرای اصلاح 
عوارض تحمیلی بــر صنعت بیمه نیــز تصریح کرد: ســندیکا تعامل 
بسیار مناســبی با نمایندگان مجلس شورای اســلامی داشت تا بتواند 
عوارض تحمیلی بیمه شــخص ثالث را اصلاح کند که خوشــبختانه تا 
حد زیادی به نفع صنعت بیمه و شــرکت های بیمه اصلاح شد.یعقوب 
رشنوادی، مدیرعامل بیمه سرمد نیز در این دیدار ضمن اعلام آمادگی 
برای همــکاری نزدیک با ســندیکای بیمه گران گفــت: آموزش یکی 
از سیاست های جدی بیمه ســرمد اســت و ما آمادگی داریم در حوزه 
آموزش، همکاری مشترک با سندیکا داشته باشــیم.وی خاطر نشان 
کرد: باید تلاش کنیــم آخرین تحولات صنعت بیمه در ســطح دنیا به 
خصوص در کشورهایی که عملکرد و کارنامه موفق در این زمینه دارند، 
مورد بررسی و پژوهش قرار گیرد تا بتوانیم در افزایش ضریب نفوذ بیمه 

در جامعه به جایگاه مناسبی دست یابیم.
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بانکمرکزیاعلامکرد

جزئیاتبهروزرسانیفهرستبدهکارانبانکی

خریــدار مدیــر اداره اطلاعات بانکــی بانک 
مرکزی، با اشــاره بــه مطالبات معــوق برخی از 
اشــخاص حقیقــی و حقوقــی دریافت کننده 
تســهیلات و تعهدات کلان گفت: عــده  کمی از 
اشخاص و شرکت های دریافت کننده تسهیلات 
کلان نســبت به بازپرداخت تســهیلات به موقع 
اقــدام نمی کننــد و در ســرفصل تســهیلات 

غیرجاری قرار گرفته اند.
 »محبوبه صادقی« ضمن اشــاره به انتشار لیست 
اســامی بدهکاران تســهیلات و تعهدات کلان، 
اظهار کرد: این دسته اشــخاص حقیقی حقوقی 
هســتند که تســهیلاتی را با مبلغ مشخصی به 
میزان ۱۰ درصد ســرمایه پایه یک بانک دریافت 
کرده اند که به این افراد حقیقی یا حقوقی دریافت 

کننده تسهیلات و تعهدات کلان اطلاق می شود.
وی افزود: این افــراد به این منظــور نباید تلقی 
شــوند که تســهیلات را اخذ کرده اند و نســبت 
به بازپرداخــت اقدامی نکرده باشــند؛ در حالی 
که خیلی از این افراد با تســهیلات دریافت شده 
بانی اشــتغال و تولید در کشــور و گردانندگان 
شرکت های بزرگ فولادی و نفتی، صنایع سنگین 
و سیمانی هستند که در راستای فرمایشات مقام 
معظم رهبــری در زمینه ایجاد اشــتغال و تولید 
فعالیت می کننــد و در موعد مقرر نیز نســبت به 

بازپرداخت تسهیلات اقدام کرده اند.
این مدیر بانک مرکزی با بیان اینکه عموم تأمین 
مالی کشور توسط بانک ها انجام می گیرد، افزود: 
صنایع بزرگ و اشــخاص تولید کننــده چاره ای 

جــز اخذ تســهیلات از شــبکه بانکــی ندارند و 
برای گــردش مالی از ظرفیــت بانک ها بهره مند 

می شوند.
طبق اعــلام بانک مرکــزی، صادقی با اشــاره به 
مطالبــات معوق برخــی از اشــخاص حقیقی و 
حقوقــی دریافت کننــده تســهیلات و تعهدات 
کلان گفت: متأســفانه عده کمی نیز از اشخاص 
و شــرکت های دریافت کننده تســهیلات کلان 
نســبت به بازپرداخت تســهیلات به موقع اقدام 
نمی کنند و در ســرفصل تســهیلات غیرجاری 
قرار گرفته اند که در انتشار اســامی نیز تفکیکی 
با عناویــن »تســهیلات کلان« و »تســهیلات 

غیرجاری« لحاظ شده است.
وی افزود: بدین معنا که برخی از افراد چه حقیقی 
یا حقوقی، تسهیلاتشــان به هر دلیلی معوق شده 
است و تحت عنوان تسهیلات غیرجاری رده بندی 
شــده اند، لذا در مرتبه دوم انتشار اطلاعات برای 
آگاهی هــر چه بیشــتر جامعه دو مــورد فوق از 

یکدیگر تفکیک شده اند.
مدیــر اداره اطلاعات بانکی با اشــاره بــه اینکه 
برخی از این تســهیلات تحت تکلیف خود دولت 
اســت، تصریح کرد: بدین معنا کــه برخی از این 
تســهیلات تحت تکلیف دولت اســت تــا به این 
واسطه، تســهیلاتی را پرداخت کنند و اقداماتی 
را برای کشــور انجام دهند و مواد غذایی را تأمین 
کنند. بر همین اساس بانک مرکزی نیز برای آن ها 
تســهیلات در نظر می گیرد. پس از دریافت این 
تسهیلات و وارد کردن مواد و یا تولید مواد غذایی 

توسط کشاورزان، بعد از فروش محصولات مبالغ 
به بانک ها عودت می شوند.

صادقی، عملکــرد و همــکاری بانــک مرکزی 
درخصوص انتشــار فهرســت مذکور را مطلوب 
ارزیابی کرد و گفت: بانک مرکــزی پیش از آن و 
پیگیری های لازم را از شــبکه بانکی انجام داد و 
این مهم پــس از ابــلاغ قانون بودجــه، در قالب 
بخشنامه به شــبکه بانکی ابلاغ شــد تا آمار را به 
بانک مرکزی ارســال کنند. الــزام قانون بودجه 
۱۴۰۱ بودجه بر انتشــار آمار به صــورت فصلی 
اســت. یعنی ابتدای تابســتان باید آمار مرتبط 
با انتهای خرداد ماه را منتشــر کنیم و این اولین 
تکلیف بانک مرکــزی در این زمینه به حســاب 
می آید.وی یادآور شد: در راســتای همراهی قوه 
قضائیه و مجلس شــورای اســلامی و انتشار آمار 
زودتر از موعد توســط بانک مرکــزی به معنای 
همکاری ماســت که اولین مرتبه از انتشــار آمار 
در فروردیــن ماه و پــس از آن روز گذشــته و در 
اردیبهشــت ماه انتشــار یافت.صادقی در پایان 
خاطرنشان کرد: برخی از شرکت ها در دستور کار 
شورای پول و اعتبار حسب شــرایط تحریم های 
ظالمانه تصمیمی خاص بــرای تولید محصولی 
اتخاذ می شــود و حدودی برای شرکتی خاص در 
نظر گرفته شود؛ اما در صورتی که این موارد داخل 
حدود مقرر صورت نگیرد، از سوی بازرسان بانک 
مرکزی برخورد لازم صورت خواهد گرفت و البته 
رســیدگی به این موارد برعهده هیئت انتظامی 

بانک هاست.

شعبهتولید

 آگهی مناقصه عمومی دومرحله ای 
به شماره ۱40۱-2۱

شماره ردیف
تاریخ دریافت موضوع مناقصه

اسناد
آخرین مهلت 

ارسال پاکات الف
آخرین مهلت بارگذاری 

پاکات در سامانه
بازگشایی پاکات 

میزان سپرده شرکت بازگشایی پاکت جالف و ب
در مناقصه )ریال(

11401 -21
قرائت لوازم اندازه گیری و اعلام اخطار 
همزمان با قرائت بدهی برق مصرفی 

مشترکین شهری و روستایی

 1401/03/01
لغایت 

1401/03/07

ساعت 14 
1401/03/17

ساعت 19 
1401/03/17

ساعت 8:30 
1401/03/18

ساعت 8:30 
1401/03/224/616/000/000

مناقصه گزار: شرکت توزیع نیروی برق استان کردستان
نــوع تضمیــن: صرفا به صــورت ضمانتنامه بانکــی یا واریز وجه نقد به حســاب شــماره 
0107500667006 یا شــبای IR220170000000107500667006 نزد بانک ملی 

شعبه مرکزی سنندج به نام شرکت توزیع برق استان کردستان.
www.setadiran. محل دریافت اسناد: شرایط مناقصه عمومی و مدارک مرتبط در آدرس

ir قابل دانلود می باشد.
محل تحویل پاکات الف: دفتر حراســت و امور محرمانه شــرکت توزیع نیروی برق اســتان 

کردستان واقع در سنندج، بلوار جانبازان، سایت اداری

هزینه درج دو نوبت آگهی به عهده برندگان مناقصه می باشد.
سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه، در اسناد مناقصه مندرج است.

برای کســب اطلاعات بیشتر به ســایت توانیر www.tavanir.org.ir شرکت توزیع برق 
www.kurdelectric.ir یا ســایت پایگاه ملی مناقصــات iets.mporg.ir مراجعه و یا با 

شماره تلفن های 9 – 33283601 – 087   داخلی 2074 تماس حاصل فرمایید.
شرکت توزیع نیروی برق استان کردستان

تاریخ انتشار نوبت اول یکشنبه: 1401/03/01 )سراسری(
تاریخ انتشار نوبت دوم دوشنبه: 1401/03/02 )سراسری(

 نوبت دوم

شرکت توزیع نیروی برق استان کردستان

شرکت توزیع نیروی برق استان کردستان
)سهامی خاص(

 فراخوان مناقصه عمومی 
یک مرحله ای 

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان سیستان  و بلوچستان )ایرانشهر(

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان سیستان  و بلوچستان )ایرانشهر( در نظر دارد پروژه ذیل را: 

مبلغ تضمین شرکت در مبلغ برآورد اولیه )ریال(محل اجراموضوع پروژهردیف
فهرست بهاءزمان بازگشایی پاکت هامناقصه )ریال(

بازسازی و احداث پل 1
تجمیع شده راه و باند 30.800.000.0001.540.000.0001401/03/231401شهرستان دلگاندورودی هودیان

به صورت مناقصه عمومی از طریق ســامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشــایی پاکت هــا از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir  انجــام خواهد شــد و لازم 
اســت مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، 
مراحل ثبت نام در ســایت مذکــور و دریافت گواهی 
امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق 

سازند.
مهلت دریافت اســناد مناقصه از ســایت: ساعت 8 

صبــح مــورخ 1401/03/01 الــی 6 بعدازظهر مورخ 
1401/03/04

 آخرین مهلت بارگذاری اسناد در سایت جهت شرکت در 

مناقصه: ساعت 12 ظهر مورخ 1401/03/22
ضمنا پاکت الف به آدرس: استان سیستان و بلوچستان، 

شــهر ایرانشــهر، خیابان امام خمینــی )ره(، اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان سیستان و 
بلوچستان )ایرانشهر(، دبیرخانه اداره کل تحویل گردد.

کد پستی: 13163 – 99169 

تلفن: 3 – 37220851 – 054

حداقل پایه مورد نیاز: براســاس بخشــنامه شــماره 

69432 مــورخ 1394/04/30 ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی کشور 

موضوع: حداکثر ظرفیت کاری مجاز پیمانکاران

محل برگزاری جلسه مناقصه: دفتر مدیریت اداره کل

تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/01

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/02

اد   اره کل راهد   اری و حمل و نقل جاد   ه ای استان آذربایجان غربی
 نوبت دوم

پست

بهزاد شیري مدیر عامل بانک در 
جلسه شــورای اداری مدیریت 
شعب اســتان آذربایجان شرقی 
با اشاره به جایگاه حساس پست 
بانک ایران در بین مدیران ارشد 
استان ها گفت: پست بانک ایران 
امــروز بــه لحــاظ ماموریت ها، 
حضور در نقاط کــور اقتصادی، 
خدماتی که بــه ذی نفعان خود 
می دهــد و شــفافیتی کــه در 
سیســتم آن وجود دارد جایگاه 
ویژه ای را در بین مدیران ارشــد 
کسب کرده است و هرگونه تغییر 
و جابجایی در بانــک، با واکنش 
مدیران ارشــد اســتان ها روبرو 

می شود. 
بــه گــزارش اداره کل روابــط 
عمومــي پســت بانک ایــران، 
شــیری با بیان اینکه پست بانک 
ایران ســازمانی متفاوت از سایر 
بانک های کشــور است، تصریح 
کــرد: پســت بانک ایــران یک 
بانک دولتی و خصوصی اســت 

که سهام آن در بورس 
است و به همین لحاظ 
باید بــه ذی نفعان که 
سهام داران آن هستند 
توجه داشــته باشیم و 
بدانیم آنها بــه انتفاع 
و ســود ســهام نــگاه 

می کنند و به همیــن دلیل باید 
همیشه مدیریت سهام را در نظر 

داشته باشیم.
مدیرعامل بانک با تاکید بر اینکه 
با مدیریت سهام، باید سهام داران 
را در بانک حفظ کــرد، ادامه داد: 
یکی از ذی نفعان ما دولت اســت. 
دولت به دنبال ســود نیست بلکه 
به دنبال توســعه خدمات بانکی 
در دور افتاده ترین نقاط کشــور 
اســت که ماموریت بانک است و 
در کنار آن باید به ماموریت دیگر 
خود که حمایــت از فعالان حوزه 
فناوری اطلاعات و شــرکت های 
دانش بنیان اســت توجه داشته 

باشیم.

اجرایی  مقام  بالاترین 
بانــک بــا اشــاره به 
بازنشســتگان  اینکه 
بانــک گــروه دیگری 
از ذی نفعــان بانــک 
هســتند، خاطرنشان 
کرد: این همکاران ۳۰ 
سال در بانک زحمت کشیده اند و 
انتظار دارند بانک در حد ضوابط 
و مقررات مساعدت هایی به آنها 
داشــته باشد و پیشــرفت بانک 
آنها را نیز خوشــحال می کند و 
در نهایــت کارکنان گــروه آخر 
ذ ی نفعــان بانک هســتند که 
منافــع آنها نیز جــدا از دریافت 
حقــوق و دســتمزد باید حفظ 
شــود که بخشــی از آن ایجاد 
شــرایطی بــرای ارتقا و رشــد 
سازمانی اســت و باید از ظرفیت 
کارکنــان بــه صــورت کامل 

استفاده شود.
شیری ادامه داد: در هیات مدیره 
بانک بــه دنبال این هســتیم که 

منافع باجه های بانکی روستایی 
را در قالــب ضوابــط و مقررات 
افزایش دهیــم و رئیــس باجه 
خدمات بانکی بدانــد در صوتی 
که از دستورات رئیس شعبه ناظر 
تخطی کند از منافع باجه کم می 
شود به عبارت دیگر ریسک خطا 

بالا رفته است.
مدیرعامــل بانک بــا تاکید بر 
اینکه ماموریــت بانکداری خرد 
پســت بانک ایران باید از طریق 
باجه ها مدیریت شــود، تصریح 
کــرد: در ایــن صورت شــعبه 
دیگر درگیــر پرونده های خرد 
بانکداری شرکتی  نمی شــود، 
و تمــاس با مشــتریان عمده را 
انجام می  دهــد و ایــن برنامه 
را بــا تشــکیل کارگروه هایی از 
طریق پرونده هــای دیجی کالا 
در برخی شــعب آغاز کرده ایم 
و چشــم انــداز اجــرای کامل 
آن را در ســال ۱۴۰۴ در نظــر 

گرفته ایم.

پستبانکایرانامروز،جایگاهویژهایرادربینمدیرانارشدکشوردارد


